
Το μεγαλύτερο αναπτυξιακό 
όραμα παρουσιάζεται τη 
Δευτέρα στο Ζάππειο με

 υψηλές παρουσίες 
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▶σελ. 18-19

25 μεταρρυθμίσείσ 

 Ν. ΠαΠαθαΝασησ: 
η επόμενη μέρα του Ταμείου 
ανάκαμψης και των έργων σΔΙΤ 

▶σελ. 9

 του Σωτήρη Σκουλούδη

▶σελ. 14-15

▶σελ.  18

από τώρα ως το τέλος 
του έτους

▶σελ. 20-21

ΟΙκΟΝΟμΙκη αΝαλυση

Ο ΤραμΠ σΤηΝ αΝΤεΠΙθεση 
Tης Μαριάννας 

Γεωργαντή

▶σελ. 19

ΕΠΟΣ ΤΗΣ ΕΘΝΙΚΗΣ ΠΟΛΟ

▶σελ. 16-17

15άωρα εργασίας σε  εστίαση 
και τουρισμό παρά την ψηφιακή 
κάρτα

της Δάφνης 
Γρηγοριάδη 

▶σελ. 22

▶σελ. 14

Μητσοτάκης στο υπουργικό συμβούλιο 

Heptapolis: 

Πώς οι Δελφοί 
θα αποκτήσουν την… 

αρχαία αίγλη

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
κΩσΤασ καραΓκΟυΝησ    
ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ & ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ    
«Φιλοδοξούμε ότι στα επόμενα 
δυόμισι χρόνια να έχουμε 
ολοκληρώσει πλήρως το έργο το οποίο 
η εξέλιξή του θα σημάνει 
και την αυτόματη έκδοση των 
επικουρικών συντάξεων»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ κΩσΤασ καΤσαΦαΔΟσ
Υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας  
Ψηφιακά εργαλεία στην πρώτη γραμμή: 
επιτάχυνση ανταπόκρισης και αποκατάστασης 
στις πληγείσες περιοχές

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
ΒασΩ μΠΟυραζα 
Πρόεδρος ΔΗΜ.Τ.Ο Ν.Δ Περιστερίου
«η συμμετοχή 
είναι δύναμη»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ 
ΓΙαΝΝησ 
μυλΩΝακησ 
ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΑΓΙΑΣ 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗΣ

Αποκλειστική συνέντευξη
από τη Μαριάννα Γεωργαντή 

ΣτηΝ κορυφΑιΑ 
τερΜΑτοφυλΑκΑ του 

κοΣΜου ιωΑΝΝΑ
 ΣτΑΜΑτοπουλου 

ΔΗΜΟΣΚόΠΗΣΗ 
Gpo: 

Πρωτιά για ΝΔ και διψήφια 
διαφορά, αλλά με πτώση -
Χάνουν έδαφος ΠΑΣΟΚ και

 Πλεύση Ελευθερίας

▶σελ. 12

▶σελ. 24-25
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Μητσοτάκης στο υπουργικό συμβούλιο: 

25 μεταρρυθμίσεις από τώρα ως το τέλος 
του έτους

«Είναι πολύ σημαντικό σε επίπεδο υπουργικού συμβουλίου να έχουμε χαράξει έναν οδικό 
χάρτη με συγκεκριμένους στόχους και προοπτική, με ορίζοντα υλοποίησης το τέλος αυτής 

της χρονιάς» τόνισε ο πρωθυπουργός

Σ
ε 25 βασικές μεταρρυθμίσεις από τώρα ως 
το τέλος του έτους θα επικεντρωθεί ο βασι-
κός κορμός του κυβερνητικού έργου, είπε ο 
Κυριάκος μητσοτάκης στην εισήγησή του 
στο Υπουργικό Συμβούλιο της Παρασκευής.

Ο πρωθυπουργός ανέφερε ότι το συμβούλιο έχει 
διαφορετικό χαρακτήρα σε σχέση με τα προηγού-

μενα, καθώς υπάρχουν «σημαντικά νομοσχέδια να 
επεξεργαστούμε, ίσως με το πιο εμβληματικό, τον 
Κώδικα αυτοδιοίκησης, που βάζει τάξη σε χρόνιες 
παθογένειες και επικαλύψεις αρμοδιοτήτων σε ζητή-

ματα αυτοδιοίκησης και εισάγει νέο εκλογικό σύστη-

μα για τον τρόπο εκλογής αιρετών αρχόντων 1ου και 
2ου βαθμού».
«Είναι πολύ σημαντικό σε επίπεδο υπουργικού 
συμβουλίου να έχουμε χαράξει έναν οδικό χάρτη με 
συγκεκριμένους στόχους και προοπτική, με ορίζοντα 
υλοποίησης το τέλος αυτής της χρονιάς», είπε χαρα-

κτηριστικά.
Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε ιδιαίτερα στο Υπουρ-

γείο Οικονομικών που όπως είπε προετοιμάζεται για 
ανακοινώσεις που θα γίνουν στη δΕΘ και για τα νέα 
μέτρα ελαφρύνσεων της μεσαίας τάξης, ενώ έδωσε 
έμφαση και στην μάχη αντιμετώπισης της φοροδια-

φυγής με τα νέα ψηφιακά εργαλεία.
Ειδική μνεία έκανε και στο Υπουργείο ανάπτυξης που 
ξεκινά μια σημαντική προσπάθεια, όπως την αποκά-

λεσε, η οποία μπλέκει αρκετά από τα συναρμόδια 
Υπουργεία, για τη μείωση γραφειοκρατίας στις επιχει-
ρήσεις κατά 25%, και εντείνει τους ελέγχους στην 
αγορά μέσω της εναιαίας αρχής εποπτείας.
«Σκοπός είναι το κράτος να γίνεται ολοένα και πιο 
αποτελεσματικό», είπε ο κ. μητσοτάκης.
αναλυτικά στην εισαγωγική εισήγησή του κατά τη 
σημερινή συνεδρίαση του υπουργικού συμβουλίου ο 
πρωθυπουργός Κυριάκος μητσοτάκης ανέφερε:
«Καλημέρα σας κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. μπορεί 
για τους περισσότερους συμπολίτες μας να πλησιάζει 
η σύντομη ανάπαυλα του αυγούστου, εμείς όμως, το 
γνωρίζετε καλά, οι ρυθμοί μας δεν ακολουθούν κατ' 
ανάγκη το καλοκαίρι.
Είμαστε στο ξεκίνημα του δεύτερου μισού της θητεί-
ας μας και αυτό το Υπουργικό Συμβούλιο θα έχει έναν 
λίγο διαφορετικό χαρακτήρα σε σχέση με τα προη-

γούμενα.
Έχουμε, προφανώς, σημαντικά νομοσχέδια να 
επεξεργαστούμε, ίσως με πιο εμβληματικό τον Κώδι-
κα αυτοδιοίκησης, ο οποίος βάζει μία τάξη σε χρόνιες 
παθογένειες και επικαλύψεις αρμοδιοτήτων στα ζητή-

ματα της αυτοδιοίκησης και εισάγει κι ένα νέο ενδια-

φέρον εκλογικό σύστημα για τον τρόπο εκλογής των 
αιρετών μας αρχόντων, α΄ και β΄ βαθμού.
Όμως, σήμερα θα επικεντρωθούμε λίγο περισσότε-

ρο σε 25 προτεραιότητες, βασικές μεταρρυθμίσεις, 
οι οποίες θα συγκροτούν και τον κορμό του κυβερ-

νητικού μας έργου από τώρα μέχρι και το τέλος του 
έτους.
Ουσιαστικά πρόκειται για μία δέσμη πρωτοβουλιών. 
μία, δύο, κάποια Υπουργεία -κοιτάω τον Υπουργό 
Περιβάλλοντος- έχουν και τρεις σημαντικές προτε-

ραιότητες, οι οποίες πρέπει να υλοποιηθούν χωρίς 
χρονοτριβή, προφανώς παράλληλα με τις τρέχουσες 
πολιτικές του κάθε Υπουργείου.
Είναι πολύ εύκολο, ξέρετε, να υποκύπτει κανείς στην 
απλή διαχείριση της καθημερινότητας και γνωρίζω 
πόσο βαριά είναι αυτή για την καθεμία και τον καθέ-

να ξεχωριστά, αλλά είναι πολύ σημαντικό, σε επίπε-

δο Υπουργικού Συμβουλίου, να έχουμε χαράξει έναν 
οδικό χάρτη με συγκεκριμένους στόχους και προοπτι-
κή και με ορίζοντα υλοποίησης το τέλος αυτής της 
χρονιάς.
δεν θα αναφερθώ σε όλες αυτές τις σημαντικές 
μεταρρυθμίσεις, θα τις παρουσιάσει ο κ. αντιπρόε-

δρος και ο Υπουργός Επικρατείας, θα σταχυολογήσω 
απλά κάποιες τις οποίες αξιολογώ ως ιδιαίτερα σημα-

ντικές.
Το Υπουργείο Οικονομικών, προφανώς, προετοιμά-

ζεται για τις ανακοινώσεις οι οποίες θα γίνουν στη 
διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης, τα καινούργια 
μέτρα ελαφρύνσεων, τη στήριξη της μεσαίας τάξης, 
όμως επιμένουμε στη μάχη της αντιμετώπισης της 
φοροδιαφυγής με τα νέα ψηφιακά εργαλεία.
Και βέβαια, σε συνδυασμό με το Υπουργείο ανάπτυ-

ξης, ξεκινάμε και μία πολύ σημαντική προσπάθεια η 
οποία εμπλέκει αρκετά από τα συναρμόδια Υπουρ-

γεία, για τη μείωση της γραφειοκρατίας, ειδικά στις 
επιχειρήσεις, κατά 25%. Και βέβαια, εντείνοντας 
τους ελέγχους στην αγορά μέσω της ενιαίας αρχής 
εποπτείας, ο σκοπός μας είναι το κράτος να γίνεται 
συνεχώς ολοένα και πιο αποτελεσματικό.
Το Υπουργείο Εσωτερικών θα πρέπει να ολοκληρώσει 
την αναθεώρηση του πειθαρχικού κώδικα δημοσίων 
υπαλλήλων, που προβλέπει, όπως έχουμε συζητήσει, 
γρήγορες διαδικασίες και σοβαρές κυρώσεις σε περί-
πτωση σφαλμάτων εις βάρος του πολίτη και ταχύτα-

τη διεκπεραίωση των υποθέσεων, σε μήνες αντί των 
πολλών ετών, όπως δυστυχώς ισχύει μέχρι σήμερα.
Το Υπουργείο Υποδομών και μεταφορών θα παρου-

σιάσει, ελπίζουμε το φθινόπωρο, τα πρώτα νέα δείγ-

ματα των νέων ελληνικών σιδηροδρόμων.
Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, στο οποίο αναφέρθη-

κα και πριν, εντοπίζω τρεις σημαντικές προτεραιότη-

τες: η μία είναι μία δραστική παρέμβαση στον τρόπο 
λειτουργίας των Πολεοδομιών. Πιστεύω ότι αυτή θα 
είναι μία εμβληματική μεταρρύθμιση, που αφενός θα 
«ξηλώσει» εστίες τοπικής διαφθοράς, αλλά θα επιτα-

χύνει και την έκδοση των νόμιμων οικοδομικών αδει-
ών.
Ένα ζήτημα το οποίο πρέπει να ολοκληρωθεί -δεν 

αφορά μόνο το Υπουργείο Περιβάλλοντος, αλλά και 
συναρμόδια Υπουργεία- είναι ο ειδικός χωροταξικός 
σχεδιασμός για τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, για 
τη βιομηχανία και για τον τουρισμό. Εκεί θα βάλουμε 
μια σκληρή καταληκτική ημερομηνία. μέχρι τα τέλη 
του έτους πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί και τα τρία 
αυτά ειδικά χωροταξικά σχέδια.
Και βέβαια, το Εθνικό Σχέδιο διαχείρισης των υδάτων 
για την αντιμετώπιση μιας κρίσης, η οποία δυστυχώς 
έχει έρθει για να μείνει. Το χρονοδιάγραμμα παρου-

σίασης αυτής της εμβληματικής πρωτοβουλίας θα 
είναι αμέσως μετά τη διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονί-
κης, προφανώς με ορίζοντα υλοποίησης ο οποίος θα 
προσδιοριστεί με μεγάλη σαφήνεια.
Το Υπουργείο Ψηφιακής διακυβέρνησης θα ολοκλη-

ρώσει τις διαδικασίες που αφορούν στο Κτηματολό-

γιο. Έχουμε και εκεί αυστηρά χρονοδιαγράμματα τα 
οποία πρέπει να τηρήσουμε.
Το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας. 
Πρέπει να δούμε τα πρώτα δείγματα γραφής ως προς 
την κοινωνική αντιπαροχή.
Και για το Υπουργείο Υγείας, το οποίο δρομολογεί 
πολλές δράσεις, να επισημάνω ενδεικτικά τις πρωτο-

βουλίες ως προς την πρόοδο των ψηφιακών έργων, 
αλλά και τις Κινητές Ομάδες Υγείας, ώστε να μπορέ-

σουν οι δωρεάν προληπτικές εξετάσεις να φτάσουν 
σε κάθε γωνιά της πατρίδας μας.
δεν θα επεκταθώ πολύ περισσότερο στις επιμέρους 
πρωτοβουλίες, διότι αλλιώς θα καταλάβω την παρου-

σίαση του αντιπροέδρου και του Υπουργού.
Να πω επίσης ότι θα πρέπει να έχουμε μία αίσθη-

ση της σημασίας τήρησης των χρονοδιαγραμμάτων 
-αυτό είναι μια οριζόντια πολιτική κατεύθυνση- που 
αφορούν στο Ταμείο ανάκαμψης, μεταρρυθμίσεις και 
έργα.
Το 2026 είναι απολύτως κρίσιμη χρονιά για την ολοκλή-

ρωση του Ταμείου. Ξέρετε καλά ποιοι είναι οι στόχοι 
και τα χρονοδιαγράμματα και ξέρετε πολύ καλά ότι οι 
επόμενοι 12 μήνες θα είναι απολύτως καθοριστικοί, 
έτσι ώστε να μην χαθεί ούτε ένα ευρώ από πόρους 
που εξασφαλίσαμε με πολύ μεγάλο κόπο και με πολύ 
μεγάλη προσπάθεια.
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Εικόνες από τη δεξίωση στο Προεδρικό Μέγαρο για την 51η 
επέτειο από την αποκατάσταση της δημοκρατίας

 ΠΑΡΟΥΣΙΑ ΤΟΥ ΠΡΟΕΔΡΟΥ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ, ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ, ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ ΚΥΡΙΑΚΟΥ 
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ, ΥΠΟΥΡΓΩΝ, ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΑΡΧΗΓΩΝ ΚΑΙ ΑΛΛΩΝ ΕΠΙΣΗΜΩΝ ΠΡΑΓΜΑΤΟΠΟΙΕΙΤΑΙ ΣΤΟΥΣ ΚΗΠΟΥΣ 
ΤΟΥ ΠΡΟΕΔΡΙΚΟΥ ΜΕΓΑΡΟΥ Η ΔΕΞΙΩΣΗ ΓΙΑ ΤΗΝ 51Η ΕΠΕΤΕΙΟ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Τ
ην καθιερωμένη γιορτή στον κήπο του Προεδρι-
κού μεγάρου δίνει με αφορμή τα 51 χρόνια από 
την αποκατάσταση της δημοκρατίας ο Πρόεδρος 
Κωνσταντίνος Τασούλας.
η εκδήλωση, όπως κάθε χρόνο, αποτελεί σημείο 

συνάντησης των πολιτικών και πολιτειακών παραγόντων της 
χώρας, δημοσιογράφων, ανθρώπων των τεχνών κ.ά.. Είναι η 
πρώτη φορά που οικοδεσπότης της εκδήλωσης θα είναι ο 
Κωνσταντίνος Τασούλας.
Ο Πρόεδρος της δημοκρατίας στην ομιλία του τόνισε πως 
πρέπει «Να διατηρήσουμε ακλόνητο το οικοδόμημα της με-

ταπολίτευσης», ενώ υπογράμμισε πως «τιμούμε επίσης με 
βαθύτατο σεβασμό όλους τους πολίτες που αντιστάθηκαν 
στο σκοτάδι της δικτατορίας και αγωνίστηκαν για την επι-
στροφή στη δημοκρατική νομιμότητα θυσιάζοντας ακόμα 
και τη ζωή τους. η 24η Ιουλίου αποτελεί μια ιστορική καμπή 
στην πορεία του Ελληνισμού καθώς σηματοδοτεί την παγίω-

ση των δημοκρατικών θεσμών αλλά και ένα ορόσημο για την 
πλήρη ένταξη της χώρας στον πυρήνα του δημοκρατικού και 
ανεπτυγμένου κόσμου. Στη δεξίωση στο Προεδρικό μέγα-

ρο δεν παρέστησαν ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, Κυ-

ριάκος Βελόπουλος, η πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας, 
Ζωή Κωνσταντοπούλου και ο πρ 
Στην εκδήλωση είχε προσκληθεί και ο αλέξης Χαρίτσης. Ο κ. 
Χαρίτσης παρουσιάστηκε συνοδεία ενός παλαιστίνιου πρό-

σφυγα, στον οποίο δεν επετράπη η είσοδος και έτσι ο πρόε-

δρος της Νέας αριστεράς αποχώρησε.
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Ανδρουλάκης σε Μητσοτάκη: 

«Απαράδεκτο το συμβάν με τον Σκέρτσο»
«Έχει δίκιο» απάντησε ο πρωθυπουργός

η 
τοξικότητα που κυριαρχεί στον δημόσιο λόγο 
-με αφορμή τελευταία τον ΟΠΕΚΕΠΕ- έκανε 
τον πρωθυπουργό να έχει φορτισμένους δι-
αλόγους στο κιόσκι του προεδρικού με τους 
πολιτικούς αρχηγούς. «Είναι πολύ δύσκολο 

να προσποιούμαστε ότι συναντιόμαστε κοινωνικά και χα-

λαρά με συνομιλητές που μας κατηγορούν με απαξιωτι-
κούς και χυδαίους χαρακτηρισμούς. Και αυτό επισημάν-

θηκε από μένα» είπε σε δημοσιογράφους αμέσως μετά 
ο Κ. μητσοτάκης. Ο πρόεδρος του ΣΥρΙΖα Σωκράτης 
φάμελλος φέρεται να απάντησε πως η κυβέρνηση δίνει 
δικαιώματα και πως «ο χαρακτηρισμός για εγκληματική 
οργάνωση εμπεριέχεται στη δικογραφία της ευρωπαϊ-
κής εισαγγελίας, όπως και η πρόταση διερεύνησης ποι-
νικής ευθύνης υπουργών».

Ο διάλογος Μητσοτάκη-Ανδρουλάκη: 
Έχει δίκιο ο Σκέρτσος
Σύμφωνα με πληροφορίες από το ΠαΣΟΚ, ο πρωθυ-

πουργός είχε διάλογο και με τον Νίκο ανδρουλάκη για 
την τοξικότητα στον δημόσιο λόγο.
«Εσείς ό,τι θέλετε σε αυτό το ύφος το βάζετε και το 
γράφουν για λογαριασμό σας, εγώ δεν έχω τέτοια δυ-

νατότητα. Το σημερινό συμβάν με τον Σκέρτσο είναι 
απαράδεκτο και ενδεικτικό» απάντησε ο πρόεδρος του 
ΠαΣΟΚ. «Έχει δίκιο ο Σκέρτσος» φέρεται να απάντησε 
ο Κυριάκος μητσοτάκης. «αν πράγματι θέλετε να υπη-

ρετήσετε τη διαφάνεια, να υπάρξει μια πρωτοβουλία θε-

σμική ώστε οι πολίτες να γνωρίζουν τι αντιπροσωπεύει ο 
καθένας» αντέτεινε ο Νίκος ανδρουλάκης.

Το κλίμα στη δεξίωση στο Προεδρικό Μέγαρο μεταξύ των αρχηγών για την αποκατάσταση της 
Δημοκρατίας ήταν μάλλον «ψυχρό», όπως αποκάλυψε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. 

- iefimerida.gr</a></p>

Ο πάγος εμφανής ακόμη και στη μικρή 
διαδρομή ως το κιόσκι

η αμηχανία και ο «πάγος» ήταν εμφανείς στη διαδρομή που 
έκαναν οι πολιτικοί αρχηγοί από το χώρο που απηύθυνε χαι-
ρετισμό ο Πρόεδρος της δημοκρατίας μέχρι το κιόσκι.
Ο Κυριάκος μητσοτάκης έμενε πιο πίσω, συνομιλώντας και 
χαιρετώντας δεξιά και αριστερά στο διάδρομο, έχοντας δί-
πλα τον τον ύπατο πολιτειακό παράγοντα. Πιο μπροστά, ο 
γενικός γραμματέας του ΚΚΕ δημήτρης Κουτσούμπας και ο 
πρόεδρος του ΠαΣΟΚ Νίκος ανδρουλάκης, που συνομιλού-

σαν διαρκώς, και ο πρόεδρος του ΣΥρΙΖα Σωκράτης φάμελ-

λος.

Οι απουσίες και η αποχώρηση Χαρίτση
από τη δεξίωση για την αποκατάσταση της δημοκρατίας 
έφυγε ο πρόεδρος της Νέας αριστεράς αλέξης Χαρίτσης, 
καθώς παρουσιάστηκε συνοδεία ενός Παλαιστίνιου πρόσφυ-

γα, στον οποίο δεν επετράπη η είσοδος.
δεν παρέστησαν επίσης η πρόεδρος της Πλεύσης Ζωή Κων-

σταντοπούλου, που είπε ότι «την ώρα της δεξίωσης θα βρε-

θώ στο Σύνταγμα, στην εκδήλωση αλληλεγγύης προς τον 
παλαιστινιακό λαό» και πως «έχουμε μια διαφορετική αντί-
ληψη για τη δημοκρατία». απών και ο επικεφαλής της Ελλη-

νικής Λύσης Κυριάκος Βελόπουλος, που είπε ότι δεν συμ-

μετέχει σε «"εορτές" που συμπίπτουν με εθνικές τραγωδίες, 
όπως η μέγιστη τραγωδία της τουρκικής εισβολής και συνε-

χιζόμενης εθνοκάθαρσης του κυπριακού ελληνισμού», και ο 
πρόεδρος της Νίκης δημήτρης Νατσιός, που από το βήμα 
της Βουλής έκανε λόγο για «πανηγυράκι».

νται μπροστά μας».<p>Πηγή: <a target="_blank" href="https://www.
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μ
ετά την ολοκλήρωση της σημερινής συ-

νεδρίασης του υπουργικού συμβουλίου 
υπό την προεδρία του πρωθυπουργού 
Κυριάκου μητσοτάκη, ο κυβερνητικός 
εκπρόσωπος Παύλος μαρινάκης, με 

ανακοίνωσή του, γνωστοποίησε τις δράσεις και με-

ταρρυθμίσεις που παρουσίασαν οι αρμόδιοι υπουρ-

γοί, μετά την εισαγωγική τοποθέτηση του πρωθυ-

πουργού. Συγκεκριμένα:

1. Ο αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και υπουρ-

γός Επικρατείας Κωνσταντίνος Χατζηδάκης και ο 
υπουργός Επικρατείας Χρήστος-Γεώργιος Σκέρ-

τσος παρουσίασαν στο Υπουργικό Συμβούλιο την 
αναθεώρηση του ενοποιημένου Σχεδίου Κυβερνη-

τικής Πολιτικής.
Το επικαιροποιημένο σχέδιο δράσης της κυβέρνησης 
για το β' εξάμηνο του έτους περιλαμβάνει 25 μεταρ-

ρυθμίσεις μεγάλης κλίμακας οι οποίες θα τρέξουν σε 
ορίζοντα εξαμήνου. Είναι μεταρρυθμίσεις που επελέ-

γησαν με οικονομικά, κοινωνικά και πολιτικά κριτήρια, 
αντιστοιχούν από μία έως τρεις σε κάθε υπουργείο 
και θα υλοποιούνται με ρυθμό μία την εβδομάδα.

2. Ο υπουργός Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβάνιος 
παρουσίασε στο Υπουργικό Συμβούλιο τον Κώδικα 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Το σχέδιο του Κώδικα Τοπικής αυτοδιοίκησης επικαι-
ροποιεί, κωδικοποιεί, εκσυγχρονίζει και απλουστεύει 
μια δαιδαλώδη και πολυποίκιλη νομοθεσία δεκαετιών. 
Οι κυριότερες μεταρρυθμίσεις είναι οι εξής:
- Εκλογή δημοτικών και περιφερειακών αρχών σε ένα 
γύρο, εισάγοντας το σύστημα της συμπληρωματικής 
ψήφου. η διεξαγωγή των δημοτικών και περιφερεια-

κών εκλογών σε ένα γύρο συμβάλλει στην αύξηση της 
συμμετοχής στην εκλογική διαδικασία, στη δημιουρ-

γία ουσιαστικού προεκλογικού διαλόγου και στην παύ-

ση των παζαριών μεταξύ πρώτου και δευτέρου γύρου.
- Επικαιροποιείται το σύστημα διακυβέρνησης των 
δήμων και των νομικών τους προσώπων.
- αλλάζει ριζικά ο τρόπος άσκησης του ελέγχου νομι-
μότητας των πράξεων των ΟΤα με τη θεσμοθέτηση 
του Γενικού Επόπτη Νομιμότητας και των 7 αυτοτε-

λών Υπηρεσιών Εποπτείας. Χρήση νέου πληροφορια-

κού συστήματος για τον έλεγχο νομιμότητας. αντικει-
μενικό σύστημα, ομοιομορφία ελέγχου.
- Σαφές και ξεκάθαρο πειθαρχικό δίκαιο αιρετών, με 
τη δημιουργία ενός κεντρικού Πειθαρχικού Συμβουλί-
ου σε αντικατάσταση των 7 υφιστάμενων.
- Βασικός κανόνας για την άσκηση αρμοδιοτήτων. 
Κάθε κάτοικος της χώρας έχει πρόσβαση στις ίδιες 
υπηρεσίες της αυτοδιοίκησης ανεξαρτήτως του τό-

που κατοικίας του. Ειδικές ρυθμίσεις για την ενίσχυση 
ορεινών και νησιωτικών δήμων.
- Σύγχρονο πλαίσιο οικονομικής διαχείρισης των δή-

μων, με νέο νομοθετικό πλαίσιο το οποίο αντικαθιστά 
εκατοντάδες νομοθετικές διατάξεις. δημιουργείται 
Ολοκληρωμένο Πληροφοριακό Σύστημα Κεντρικών 
ηλεκτρονικών Πληρωμών για τη διαχείριση των δημο-

τικών εσόδων σε μια ενιαία κεντρική πλατφόρμα που 
θα επιτρέπει στους δήμους την αποτελεσματική δια-

χείριση των οικονομικών τους συναλλαγών, την αυτο-

ματοποίηση των διαδικασιών ενημέρωσης οφειλετών 
και είσπραξης των οφειλών, παρέχοντας ασφάλεια, 
διαφάνεια και αποτελεσματικότητα στη διαχείριση 
των εσόδων τους. Εξορθολογισμός των τελών που 

μπορούν να επιβάλλουν οι δήμοι, δικαιότερο και απο-

τελεσματικότερο σύστημα «τοπικής φορολόγησης». 
αποτελεσματική διαχείριση κοινοχρήστων χώρων. 
Νέοι δυναμικοί Κεντρικοί αυτοτελείς Πόροι, έχοντας 
ως βάση τις χορηγήσεις που θα δοθούν το 2026 και 
με ειδική μέριμνα για αυτόματη αύξησή τους με βάση 
τους δημοσιονομικούς στόχους του Κρατικού Προϋ-

πολογισμού και την πορεία των εσόδων.

3. Ο υπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημή-

τριος Παπαστεργίου παρουσίασε στο Υπουργικό 
Συμβούλιο το νομοσχέδιο για τη συνολική ψηφιακή 
ενίσχυση της οδικής ασφάλειας, με τη δημιουργία 
ενός Ενιαίου Ηλεκτρονικού Συστήματος για την κα-

ταγραφή, διαχείριση και πληρωμή παραβάσεων του 
Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας (ΚΟΚ), καθώς και την 
εγκατάσταση νέου δικτύου καμερών.

Κύρια σημεία της πρωτοβουλίας:
* Ενιαίο ηλεκτρονικό Σύστημα: Ψηφιακή έκδοση πρά-

ξεων βεβαίωσης παράβασης, διασύνδεση με ααδΕ, 
Εθνικό μητρώο Επικοινωνίας (ΕμΕΠ), ΕΛ.αΣ., δυνα-

τότητα υποβολής ενστάσεων μέσω βιντεοκλήσης και 
πληρωμής ηλεκτρονικά.

* δίκτυο καμερών:
2.000 νέες κάμερες σε αστικά οδικά δίκτυα
500 κάμερες σε λεωφορεία Ο.Σ.Υ.
388 κάμερες από την Περιφέρεια αττικής
* διασύνδεση με κάμερες ταχύτητας της αττικής 
Οδού και του ΟαΣα
* Εθνικό Παρατηρητήριο Οδικής ασφάλειας: Παρα-

κολούθηση και αξιολόγηση των μέτρων μέσω στατι-
στικής ανάλυσης.
* φορέας διαχείρισης του Υπουργείου Υποδομών και 
μεταφορών: Το Επιχειρησιακό Κέντρο Οδικής ασφά-

λειας, με έσοδα από πρόστιμα θα κατευθύνονται σε 
δράσεις ενίσχυσης της οδικής ασφάλειας.

Στόχος του έργου:
Να δημιουργηθεί μια σύγχρονη, αποτελεσματική και 
διαφανής υποδομή για την πρόληψη και αντιμετώπιση 
παραβάσεων του ΚΟΚ, με σεβασμό στα προσωπικά 
δεδομένα και στόχο την προστασία της ανθρώπινης 
ζωής. Το σύστημα σέβεται πλήρως τον Γενικό Κανο-

νισμό Προστασίας δεδομένων και έχει ως στόχο την 
πρόληψη, την αποτελεσματική καταγραφή και τη δίκαιη 
αντιμετώπιση των παραβάσεων με σεβασμό στον πολί-
τη και τη νομιμότητα.

Π. Μαρινάκης: 

Τι συζητήθηκε στο υπουργικό συμβούλιο
 Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος γνωστοποίησε τις δράσεις και μεταρρυθμίσεις που 

παρουσιάστηκαν στο υπουργικό συμβούλιο από τους αρμόδιους υπουργούς 
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Οι τρείς (3) πυλώνες του σχεδίου Ερντογάν ενίσχυσης της τουρκικής 
αεροπορικής ισχύος - "Φαγωμάρα" σε Ελλάδα-Ισραήλ για τα eurofighter

 Σκληρή κριτική Ελληνικών και Ισραηλινών ΜΜΕ κατά των κυβερνήσεων των χωρών τους, που 
επέτρεψαν την πραγματοποίηση της πώλησης των Eurofighter στην Τουρκία

η 
υπογραφή της συμφωνίας για τα 
αεροσκάφη Eurofighter από την 
Τουρκία αναφέρθηκε ευρέως στον 
ελληνικό και ισραηλινό τύπο, ο 
οποίος τόνισε ότι η σημαντική κίνη-

ση της Άγκυρας θα ήταν «πονοκέφαλος» για 
τις δυο χώρες.
η Τουρκία υπέγραψε προχθές μια κρίσιμη 
συμφωνία με το ηνωμένο Βασίλειο, καταλή-

γοντας σε προκαταρκτική συμφωνία για την 
αγορά 40 μαχητικών αεροσκαφών Eurofighter 
typhoon.
η συμφωνία έτυχε ευρείας κάλυψης στον ισρα-

ηλινό και ελληνικό τύπο.
Ισραηλινοί αξιωματούχοι δήλωσαν στην 
Jerusalem Post ότι η συμφωνία ήταν «πονοκέ-

φαλος» για το Τελ αβίβ.
Το δημοσίευμα πρόσθεσε ότι η ανάπτυξη των 
Eurofighter θα αύξανε σημαντικά την επιχειρη-

σιακή ευελιξία και την περιφερειακή αποτροπή 
της Τουρκίας.

"Σαφές και ανησυχητικό σημάδι" 
η συμφωνία σηματοδότησε ένα σημαντικό 
βήμα στις προσπάθειες της Άγκυρας να εκσυγ-

χρονίσει τις Ένοπλες δυνάμεις της, αναφέρει 
τουρκικό μμΕ, επισημαίνοντας:
Κατασκευασμένο από το ηνωμένο Βασί-
λειο, τη Γερμανία, την Ιταλία και την 
Ισπανία, το Eurofighter θεωρείται το πιο 
προηγμένο μαχητικό αεροσκάφος τέταρ-

της γενιάς στον κόσμο. η Jerusalem Post 
έγραψε ότι η ενσωμάτωση αυτών των 
αεροσκαφών στον στόλο της τουρκικής 
Πολεμικής αεροπορίας θα ενίσχυε σημα-

ντικά τις δυνατότητες αεροπορικής μάχης 
της Τουρκίας.
Ο Ισραηλινός αξιωματούχος δήλωσε: «αυτό 
είναι ένα σαφές και ανησυχητικό σημάδι ότι 
η Τουρκία επιταχύνει τον εξοπλισμό της με 
τρόπο που θα μπορούσε τελικά να αμφισβητή-

σει την στρατιωτική υπεροχή του Ισραήλ στην 
περιοχή».

Κατηγορίες από τον ηγέτη της Ισραηλινής αντι-
πολίτευσης προς τον Νετανιάχου
Ο ηγέτης της ισραηλινής αντιπολίτευσης, Γιαΐρ 
Λαπίντ, κατηγόρησε την κυβέρνηση του μπενια-

μίν Νετανιάχου ότι «δεν μπλοκάρει» τη συμφωνία 
πώλησης Eurofighter. Ο Λαπίντ είπε: «Εάν το Ισρα-

ήλ είχε ένα λειτουργικό Υπουργείο Εξωτερικών ή 
μια κανονική κυβέρνηση, θα είχε παρέμβει διπλω-

ματικά για να αποτρέψει την πρόοδο αυτής της 
συμφωνίας πώλησης όπλων». δηλώνοντας ότι «η 
Γερμανία και η Βρετανία εξοπλίζουν την Τουρκία 
με αεροσκάφη που τελικά θα αλλάξουν την ισορ-

ροπία δυνάμεων στην περιοχή», ο Λαπίντ δήλωσε 
ότι «η Τουρκία διαθέτει ήδη το μεγαλύτερο ναυτι-
κό στη μέση ανατολή και τώρα στοχεύει σε ισοτι-
μία αεροπορικής ισχύος με το Ισραήλ». Σύμφω-

να με το δημοσίευμα, η συμφωνία αντικατοπτρί-
ζει επίσης το ευρύτερο ενδιαφέρον της Ευρωπα-

ϊκής Ένωσης (ΕΕ) να διασφαλίσει την ετοιμότητα 
του ΝαΤΟ ενισχύοντας τη στρατιωτική συνεργα-

σία με την Τουρκία.

Στη Σούδα εκπαιδεύονται στελέχη του Χαφτάρ για την ανάσχεση μεταναστευτικών ροών
 η εκπαίδευση γίνεται στο Κέντρο Εκπαίδευσης Ναυτικής αποτροπής στη Σούδα
Στη Σούδα της Κρήτης βρίσκονται ήδη στελέχη της ακτοφυλακής της ανατολικής Λιβύ-

ης προκειμένου να εκπαιδευτούν σε ζητήματα αποτροπής και ανάσχεσης των μετανα-

στευτικών ροών.
η εκπαίδευση γίνεται στο Κέντρο Εκπαίδευσης Ναυτικής αποτροπής στη Σούδα (μαρά-

θι) ενώ σημειώνεται ότι δεν πρόκειται για την πρώτη φορά που γίνεται κάτι τέτοιο καθώς 
και στο παρελθόν Λίβυοι στρατιωτικοί έχουν λάβει ανάλογες εκπαιδεύσεις.
Την παρουσία των Λίβυων στην Κρήτη επιβεβαίωσε ο πρωθυπουργός Κυριάκος μητσο-

τάκης, κατά τη συνέντευξή του στον ΣΚαΪ. Σύμφωνα με την «Καθημερινή» αυτή η εκπαί-
δευση στελεχών της ακτοφυλακής του Χαλίφα Χαφτάρ είναι μέρος του πακέτου που 
συμφώνησε ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης με τους αξιωματούχους 
της ανατολικής Λιβύης. Θα ακολουθήσουν και άλλα βήματα, με την ελπίδα, βέβαια, ότι 
θα είναι αρκετά προκειμένου να ανασχεθεί η προσπάθεια της αγκυρας να επιτύχει να 
πειθαναγκάσει τη Βουλή της Βεγγάζης να κυρώσει το τουρκολιβυκό μνημόνιο.
η αθήνα έχει προσφέρει στη Βεγγάζη τη δυνατότητα εκπαίδευσης του προσωπικού των 
δυνάμεων ακτοφυλακής της ανατολικής Λιβύης για νηοψίες ύποπτων πλοίων (VBSS) και 
επιχειρήσεις έρευνας και διάσωσης (SaR).
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Ετοιμάζεται «γλέντι» στο Αιγαίο 

Οι Τούρκοι ίδρυσαν Συμβούλιο Συντονισμού Θαλασσίου 
Χωροταξικού Σχεδιασμού σε συνεργασία με το υπουργείο Άμυνας

 Σε μια κίνηση που υποδηλώνει ταχύτητα και στοχευμένο σχεδιασμό, η τουρκική 
κυβέρνηση προχώρησε στη σύσταση Συμβουλίου Συντονισμού Θαλάσσιου Χωροταξικού 

Σχεδιασμού, με στόχο την οριοθέτηση θαλάσσιων πάρκων εντός των περιοχών 
θαλάσσιας δικαιοδοσίας της

Σ
ε μια κίνηση που υποδηλώνει ταχύ-

τητα και στοχευμένο σχεδιασμό, η τουρκική 
κυβέρνηση προχώρησε στη σύσταση Συμβου-

λίου Συντονισμού Θαλάσσιου Χωροταξικού 
Σχεδιασμού, με στόχο την οριοθέτηση θαλάσ-

σιων πάρκων εντός των περιοχών θαλάσσιας δικαιοδοσίας 
της. η απόφαση αυτή έρχεται ως απάντηση στις πρόσφα-

τες ελληνικές εξαγγελίες για τη δημιουργία θαλάσσιων 
πάρκων στο Ιόνιο και το νότιο αιγαίο.
η σύσταση του Συμβουλίου ανακοινώθηκε μέσω προεδρι-
κής εγκυκλίου που δημοσιεύθηκε στην επίσημη Εφημερίδα 
της Κυβερνήσεως της Τουρκίας (Resmî Gazete). Σύμφωνα 
με το περιεχόμενο της εγκυκλίου, το νέο όργανο θα έχει ως 
αποστολή την προστασία των περιοχών θαλάσσιας δικαι-
οδοσίας της χώρας, στις θάλασσες που την περιβάλλουν.
Τα τουρκικά μέσα ενημέρωσης παρουσιάζουν την απόφα-

ση ως ενίσχυση του δόγματος της «Γαλάζιας Πατρίδας», 
υποστηρίζοντας ότι η Άγκυρα εντείνει τις προσπάθειές 
της για να αντιμετωπίσει τις ελληνικές κινήσεις, οι οποίες 
–κατά την τουρκική πλευρά– αποσκοπούν στην ανατροπή 
του status quo στο αιγαίο. Ιδιαίτερη αναφορά γίνεται στον 
ελληνικό Χάρτη Θαλάσσιων Πάρκων, ο οποίος περιγράφει 
τα σχέδια της αθήνας για το αιγαίο και την ανατολική μεσό-

γειο.
Σημαντική θεωρείται η τοποθέτηση του αντιπροέδρου της 
τουρκικής κυβέρνησης, Τσεβντέτ Γιλμάζ, στη θέση του 
Προέδρου του Συμβουλίου, γεγονός που ερμηνεύεται ως 

ένδειξη υψηλής πολιτικής βαρύτητας και δέσμευσης της 
Άγκυρας στο συγκεκριμένο ζήτημα. Παράλληλα, φιλο-

κυβερνητικά τουρκικά μέσα όπως η yeni Safak και η Star 
χαρακτηρίζουν τις ελληνικές πρωτοβουλίες ως «επεκτατι-
κές», κατηγορώντας την Ελλάδα ότι επιχειρεί να δημιουρ-

γήσει τετελεσμένα, ιδίως σε περιοχές που η Άγκυρα θεωρεί 
«γκρίζες ζώνες» στο αιγαίο. Τα ίδια μέσα προειδοποιούν ότι 
τέτοιες ενέργειες «δεν θα γίνουν αποδεκτές».

Το άρθρο σε Yeni Safak και Star: «Η Τουρκία 
απάντησε»
η Τουρκία απάντησε στην Ελλάδα, η οποία συνέχισε την 
επεκτατική της στάση με την ανακήρυξη δύο θαλάσσιων 
πάρκων, ιδρύοντας ένα «Συμβούλιο Συντονισμού Θαλάσσι-
ου Χωροταξικού Σχεδιασμού».
Το καθεστώς του Συμβουλίου διατηρήθηκε σε επίπεδο 
αντιπροέδρου για να καταδειχθεί η σημασία που αποδίδε-

ται στο ζήτημα. η Άγκυρα έχει εντείνει τις προσπάθειές της 
να αντιμετωπίσει τις κινήσεις της Ελλάδας να διαταράξει το 
status quo στο αιγαίο με τον Χάρτη Θαλάσσιων Πάρκων, ο 
οποίος περιγράφει τα ελληνικά σχέδια για το αιγαίο και την 
ανατολική μεσόγειο.
η Τουρκία, η οποία υπέβαλε τον Χάρτη Θαλάσσιου Χωροτα-

ξικού Σχεδιασμού στον ΟηΕ για την προστασία των δικαιω-

μάτων και των συμφερόντων της στις γύρω θάλασσες, έχει 
συστήσει το Συμβούλιο Συντονισμού Θαλάσσιου Χωροταξι-
κού Σχεδιασμού.

Το Συμβούλιο θα αναπτύξει βασικές στρατηγικές και σχέδια 
δράσης για τα θαλάσσια πάρκα της Τουρκίας μέσω διαθε-

σμικής συνεργασίας.
Το Συμβούλιο θα λειτουργεί υπό την ηγεσία της Προεδρί-
ας. Υπό την Προεδρία του αντιπροέδρου Τσεβντέτ Γιλμάζ, 
το Συμβούλιο θα αποτελείται από τους Υπουργούς Εξωτε-

ρικών, Περιβάλλοντος, αστικοποίησης και Κλιματικής αλλα-

γής, Ενέργειας και φυσικών Πόρων, Εσωτερικών, Πολιτι-
σμού και Τουρισμού, Εθνικής Άμυνας, Γεωργίας και δασο-

κομίας, μεταφορών και Υποδομών και τον Γενικό Γραμμα-

τέα της Προεδρίας.
Το γεγονός ότι ο αντιπρόεδρος είναι ο Πρόεδρος του 
συμβουλίου θεωρήθηκε μήνυμα δέσμευσης της Τουρκίας 
στο θέμα.
Το Συμβούλιο, το οποίο θα συνεδριάζει κάθε έξι μήνες, 
μπορεί επίσης να συγκαλεί έκτακτες συνεδριάσεις κατόπιν 
αιτήματος του Προέδρου. Υποεπιτροπές και ομάδες εργα-

σίας θα συσταθούν ανάλογα με τις ανάγκες.
Στις συνεδριάσεις του Συμβουλίου μπορούν επίσης να 
προσκληθούν σχετικοί δημόσιοι φορείς και οργανισμοί, 
καθώς και πανεπιστήμια, ερευνητικές υποδομές, οργανώ-

σεις της κοινωνίας των πολιτών, επαγγελματικές ενώσεις 
και εκπρόσωποι του ιδιωτικού τομέα. Το Υπουργείο Εξωτε-

ρικών θα συντονίζει το Συμβούλιο, το οποίο θα αναπτύ-

ξει τις θεμελιώδεις στρατηγικές και τα σχέδια δράσης της 
Τουρκίας για τα θαλάσσια πάρκα μέσω της διοργανικής 
συνεργασίας.



Κυριακή 27 Ιουλίου  2025

8
 www.atticatimes.gr

Κικίλιας: 
Κυρώσεις για το περιστατικό με ΑμεΑ στη Θάσο 

Εντατικοποίηση των ελέγχων
Με εντολή του υπουργού Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Βασίλη Κικίλια, η Λιμενική 

Αρχή Καβάλας έχει κινήσει τη διαδικασία επιβολής κυρώσεων για παράβαση των διατάξεων 
του Γενικού Κανονισμού Λιμένα. αριθμ 14, σε βάρος του Πλοιάρχου και των υπευθύνων 

φόρτωσης του πλοίου που εμπλέκεται σε περιστατικό με ΑΜΕΑ, στη Θάσο.

Τ
ην Τρίτη 23 Ιουλίου υπήρξε καταγ-

γελία επιβάτιδας για τη μεταφορά 
παιδιού με αναπηρία στο γκαράζ 
επιβατηγού-οχηματαγωγού πλοίου, 
κατά τη διάρκεια του δρομολογίου 

από τον Λιμένα της Θάσου προς την Κεραμω-

τή, εν μέσω υψηλών θερμοκρασιών. η σχετική 
καταγγελία έγινε με ανάρτηση στο διαδίκτυο. 
Στο πλαίσιο αυτό, έγιναν αυστηρές συστάσεις 
στον Πλοίαρχο ιδίως ως προς το ότι δεν έλαβε 
κατάλληλη μέριμνα για την τοποθέτηση του 
αμΕα και του συνοδού του σε χώρο κατάλλη-

λα διαμορφωμένο και ασφαλή.
Ταυτόχρονα, με αυστηρές εντολές της Κεντρι-
κής Υπηρεσίας , εντατικοποιούνται οι έλεγχοι 
ιδίως επί των πλοίων ΕΓ/ΟΓ ανοικτού τύπου 
για τη διαπίστωση λήψης κατάλληλης μέρι-
μνας από πλευράς των πλοίαρχων των πλοίων 
προς αποφυγή παρόμοιων περιστατικών στο 
μέλλον, με πρωταρχικό γνώμονα την εξασφά-

λιση της ομαλής και απρόσκοπτης μετακίνη-

σης των αμΕα και των συνοδών τους, όπως 
και του λοιπού επιβατικού κοινού.

 Τι απαντά η εταιρεία στις καταγγελίες
Το περιστατικό αποκάλυψε με ανάρτηση στα 
social media η γυναίκα η οποία συνταξίδευε με 
το παιδί, προκαλώντας την άμεση αντίδραση 
του υπουργείου Ναυτιλίας, το οποίο προανήγ-

γειλε  κυρώσεις. 
η εταιρία thassos Link, απάντησε ότι το πλήρω-

μα του φέρι μπόουτ προσφέρθηκε να μεταφέ-

ρει το παιδί στο κλιματιζόμενο σαλόνι με χειρο-

κίνητο καρότσι, το οποίο θα μετέφεραν οι ίδιοι 
(τα μέλη του πληρώματος) αλλά εκείνοι (το 
παιδί και η συνοδός του) αρνήθηκαν. 
«Προσφέραμε καρέκλα στη συνοδό και παγω-

μένα νερά και στους δύο και τους τοποθετήσα-

με σε σκιερό μέρος στο γκαράζ», ανέφερε για 
το περιστατικό η εταιρία.

Σε δεύτερη καταγγελία για μία καρδιοπαθή 
και νεφροπαθή γυναίκα, η οποία επίσης έκανε 
το δρομολόγιο καθιστή στο γκαράζ, η εται-
ρία ανακοίνωσε ότι «δεν ενημερωθήκαμε ότι η 
κυρία επιθυμεί τη μεταφορά της στον επάνω 
όροφο». 

Πλεύρης – Κικίλιας: 
Ενισχύουμε την επιχειρησιακή ικανότητα του Λιμενικού 

Σώματος με νέα υπερσύγχρονα πλωτά μέσα
Σε ιδιαίτερα θετικό και συνεργατικό κλίμα πραγματοποιήθηκε 
σήμερα, στο Υπουργείο μετανάστευσης και ασύλου, η συνά-

ντηση του Υπουργού μετανάστευσης και ασύλου, κ. Θάνου 
Πλεύρη, με τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, 
κ. Βασίλη Κικίλια. Στο επίκεντρο της συζήτησης βρέθηκαν τα 
έργα του Λιμενικού Σώματος – Ελληνικής ακτοφυλακής, ύψους 
περίπου 450 εκ. Ευρώ, τα οποία υλοποιούνται με συγχρηματο-

δότηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από τα Ταμεία μετανά-

στευσης και Εσωτερικών Υποθέσεων (ΤαμΕΥ), και ειδικότερα 
στο πλαίσιο του Προγράμματος «μέσο Χρηματοδοτικής Στή-

ριξης για τη διαχείριση των Συνόρων και την Πολιτική Θεω-

ρήσεων» του Ταμείου για την Ολοκληρωμένη διαχείριση των 
Συνόρων (μδΣΘ) για την προγραμματική περίοδο 2021-2027.
Πρόκειται για την προμήθεια υπερσύγχρονων πλωτών σκα-

φών μεταξύ των οποίων περιλαμβάνονται δύο πλοία ανοιχτής 
θαλάσσης με ελικοδρόμιο, 16 περιπολικά σκάφη διαφόρων 
κατηγοριών, κινητές μονάδες επιτήρησης και συντονισμού, 
οχήματα με θερμικές κάμερες και X-Ray VaNS, καθώς και μη 
επανδρωμένα αεροσκάφη θαλάσσιας επιτήρησης, θωρακίζο-

ντας ακόμη περισσότερο την επιχειρησιακή ετοιμότητα του 
Σώματος στη φύλαξη των συνόρων. Παράλληλα, με την εγκα-

τάσταση νέων πυλών SChENGEN ενισχύεται η ασφάλεια και η 
διαλειτουργικότητα στους κρίσιμους συνοριακούς σταθμούς. 
Στην εξειδίκευση του προγράμματος συμπεριλαμβάνονται και 
έργα που επίκειται να ενταχθούν στην τρέχουσα προγραμματι-
κή περίοδο, συμβάλλοντας περαιτέρω στην ενίσχυση της επι-
χειρησιακής ικανότητας του Λιμενικού.
Κατά τη διάρκεια της συνάντησης, οι δύο Υπουργοί επισήμα-

ναν την προστιθέμενη αξία που δημιουργείται μέσα από την 
ένταξη των έργων του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής 
Πολιτικής στο αναπτυξιακό Πρόγραμμα Συμβάσεων Στρατη-

γικής Σημασίας. Στο πλαίσιο αυτό, η Ελληνική Εταιρεία Συμ-

μετοχών και Περιουσίας α.Ε. (ΕΕΣΥΠαΕ) αναλαμβάνει ρόλο 
φορέα ωρίμανσης των σχετικών συμβάσεων, διενέργειας των 
διαγωνισμών και παρακολούθησης της υλοποίησης, με Προ-

γραμματική Σύμβαση με το ΥΝαΝΠ ως δικαιούχο. η εν λόγω 
συνεργασία εγγυάται την επιτάχυνση των διαδικασιών και την 
αποτελεσματική προμήθεια εξοπλισμού και μέσων για το Λιμε-

νικό Σώμα – ΕΛ.αΚΤ., ενισχύοντας αποφασιστικά τον επιχειρη-

σιακό του ρόλο στην εθνική και ευρωπαϊκή θαλάσσια ασφά-

λεια. η συνεργασία μεταξύ των δύο Υπουργείων ενισχύει την 
εθνική στρατηγική που έχει θέσει ο Πρωθυπουργός Κυριάκος 
μητσοτάκης για την ολοκληρωμένη προστασία των συνό-

ρων, την αποτροπή της παράνομης μετανάστευσης  και την 
ευρωπαϊκή ασφάλεια. Παράλληλα, υπογραμμίζει τη σημασία 
της αξιοποίησης των ευρωπαϊκών πόρων για τη στήριξη των 
εθνικών υποδομών ασφάλειας. αμέσως μετά τη συνάντηση ο 
υπουργός μετανάστευσης και ασύλου Θάνος Πλεύρης δήλω-

σε: «με χαρά σήμερα υποδέχομαι τον Υπουργό Ναυτιλίας και 
φίλο, Βασίλη Κικίλια, προκειμένου να δυναμώσουμε ακόμα πε-

ρισσότερο τη συνεργασία που υπάρχει μεταξύ των δύο Υπουρ-

γείων. Βούληση του Υπουργείου μετανάστευσης και ασύλου 
είναι να στρέψει όσο το δυνατόν περισσότερα κονδύλια για 
την πάταξη της παράνομης μετανάστευσης και προς αυτή την 
κατεύθυνση θέλουμε να στηρίξουμε έμπρακτα τις γυναίκες και 
τους άνδρες του Ελληνικού Λιμενικού που δίνουν την καθημε-

ρινή μάχη. Σήμερα μπορούμε να ανακοινώσουμε ότι εξοικονο-

μούμε και δίνουμε στο Λιμενικό, 450 περίπου, εκατομμύρια, 
τα οποία θα αφορούν την αγορά νέων πλοίων και την τεχνική 
και τεχνολογική υποστήριξη. Παράλληλα είμαστε ανοιχτοί σε 
οποιαδήποτε άλλη δράση και πρόταση γίνει από το Υπουργείο 
Ναυτιλίας γιατί προτεραιότητα του Υπουργείου μετανάστευ-

σης και ασύλου είναι τα χρήματα τα οποία διασφαλίζουμε να 
δοθούν για την αποτροπή της λαθρομετανάστευσης και να ενι-
σχύσουμε το καθημερινό αγώνα των γυναικών και των ανδρών 
του Λιμενικού για τη φύλαξη των συνόρων».
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    Στην επόμενη μέρα του Ταμείου Ανάκαμψης και όταν πλέον θα έχουν ολοκληρωθεί 
οι πληρωμές του, αλλά και στις προοπτικές των ΣΔΙΤ, αναφέρθηκε αναλυτικά ο κ. 

Παπαθανάσης στην πρόσφατη ημερίδα Χρηματοδότηση Έργων και Υποδομών των Α Energy 
και ΣΔΙΤ Forum

 Ν. Παπαθανάσης: 
Η επόμενη μέρα του Ταμείου Ανάκαμψης και των έργων ΣΔΙΤ

Ο
κ. Νίκος Παπαθανάσης, αναπληρω-

τής Υπουργός Εθνικής Οικονομίας 
και Οικονομικών, προλογίζοντας 
πρόσφατα την ημερίδα Χρημα-

τοδότηση Έργων και Υποδομών, 
αναφέρθηκε στην επόμενη μέρα του Ταμείου 
ανάκαμψης και ανθεκτικότητας, καθώς οι πλη-

ρωμές του ολοκληρώνονται στο τέλος του ’26. 
Όπως τόνισε χαρακτηριστικά, τι θα γίνει μετά 
είναι ένα πανευρωπαϊκό ζήτημα, προφανώς η 
Ευρώπη δεν σταματά και παρουσίασε αναλυτι-
κά τι ακριβώς συζητείται στην ΕΕ για την προ-

γραμματική περίοδο 2028-2034, καθώς επίσης 
και τα νέα προγράμματα που θα τρέξουν. ανα-

φέρθηκε επίσης, στον ρυθμό απορροφήσεων 
από το Ταμείο ανάκαμψης, αλλά και στα έργα 
ΣδΙΤ, επισημαίνοντας ότι αυτά θα θα μπορούν 
να αυξάνονται όσο βελτιώνεται η οικονομία 
στο πλαίσιο των δημοσιονομικών στόχων που 
έχουν τεθεί.

Το πρόγραμμα στήριξης 2028- 2034 
και τα τρία νέα προγράμματα
αναλυτικότερα: Ήδη συζητείται στην ΕΕ, το 
νέο πρόγραμμα στήριξης για την περίοδο 2028-
2034, το οποίο περιλαμβάνει και την πολιτική 
συνοχής, ενώ ταυτόχρονα έχουν δρομολογηθεί 
και τρία νέα προγράμματα: Το Κοινωνικό Κλι-
ματικό Ταμείο, που θα έχει ύψος 4,7 δις ευρώ, 
το Ταμείο ανθρακοποίησης ύψους 1,7 δις ευρώ 
και το Ταμείο Εκσυγχρονισμού με ύψος 1,6 δις 
Τα τρία προγράμματα συνολικού ύψους 8 δις 
ευρώ θα ξεκινήσουν από το 2026 και θα προ-

στεθεί σε αυτά, το πρόγραμμα στήριξης της 
νέας προγραμματικής περιόδου που ξεκινά το 
2028, ενώ η τρέχουσα περίοδος λήγει το 2027. 
Επιπλέον, όπως τόνισε ο κ. Παπαθανάσης, τρέ-

χει και ένα πολύ ισχυρό εθνικό πρόγραμμα στή-

ριξης το οποίο προς το παρόν ξεπερνά τα 3,5 

δις ευρώ ετησίως. Επομένως, αν αθροίσουμε 
αυτούς τους πόρους, δεδομένου και του πολύ 
μεγάλου προγράμματος δημοσίων επενδύσε-

ων, το 2026 οι συνολικοί πόροι που θα πέσουν 
στην οικονομία θα ανέλθουν στο ύψος των 32 
δις ευρώ.

Οι απορροφήσεις
αναφορικά με τις απορροφήσεις από το Τα-

μείο ανάκαμψης, ο αναπληρωτής Υπουργός 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, επεσή-

μανε ότι, σύμφωνα με τον προϋπολογισμό του 
2025, η πρόβλεψη για το πρώτο εξάμηνο ήταν 
να έχουν απορροφηθεί 1,4 δις ευρώ. Τελικά, 
απορροφήθηκαν 1,45 δισ. ευρώ, και στο συγ-

χρηματοδοτούμενο σκέλος απορροφήθηκαν 
2,8 δις ευρώ με αρχική πρόβλεψη της τάξης 
των 2,7 δις ευρώ. Επομένως πέτυχαν όλοι οι 
στόχοι και το υπόλοιπο που απομένει προς 
απορρόφηση για το 2025 είναι περίπου 9,6 δις 
ευρώ και το 2026 16,9 δισεκατομμύρια ευρώ. 
Ο κ. Παπαθανάσης αναφέρθηκε επίσης στη 
θετική εισήγησή της ΕΕ για την αναθεώρηση 
του Εθνικού Σχεδίου ανάκαμψης και ανθεκτι-
κότητας «Ελλάδα 2.0», στην οποία δεν υπάρχει 
καμία χρηματοδοτική μείωση του ελληνικού 
σχεδίου παρά μόνον αναπροσαρμογή δρά-

σεων για αντικειμενικούς τεχνικούς/διαχειρι-
στικούς λόγους και ενίσχυση δράσεων για τις 
οποίες υπάρχει μεγάλη ζήτηση, καθώς επίσης 
προσθήκη νέων έργων.
Οι 37 ΣδΙΤ σε στάδιο διαγωνιστικής διαδικασί-
ας και οι δημοσιονομικοί περιορισμοί
αναφερόμενος εξάλλου στα έργα ΣδΙΤ, υπεν-

θύμισε ότι έχουν συμβασιοποιηθεί 25 έργα 
ΣδΙΤ ύψους 2,9 δις ευρώ σε τομείς όπως η 
εκπαίδευσης, φοιτητική στέγαση, διαχείριση 
απορριμμάτων και υποδομές. 37 έργα ύψους 
5,8 δις ευρώ, βρίσκονται σε διάφορα στάδια 

διαγωνιστικής διαδικασίας. Στα 11 από αυτά 
έχουν ήδη ανακοινωθεί οι προσωρινοί ανάδο-

χοι και αναμένεται σύντομα η υπογραφή νέων 
συμβάσεων ΣδΙΤ στους τομείς άρδευσης (5 
αρδευτικά έργα ΣδΙΤ), της εκπαίδευσης (σχο-

λικές υποδομές δήμου Χανίων) και δημόσιας 
διοίκησης (5 αστυνομικές διευθύνσεις), ενώ 
έχει επίσης εγκριθεί από την διυπουργική 
επιτροπή ΣδΙΤ, η έναρξη της διαγωνιστικής 
διαδικασίας του έργου ΣδΙΤ για την διαχείρι-
ση απορριμμάτων στα νησιά Κω και Κάλυμνο. 
Προχωρά επίσης η ωρίμανση του έργου του 
Κυβερνητικού Πάρκου, εξελίσσονται εμβλημα-

τικά έργα όπως το Flyover, ο ΒΟαΚ, ο οδικός 
άξονας Καλαμάτα-ριζόμυλος-Πύλος-μεθώνη 
και τέλος ολοκληρώνεται η διαδικασία του 
ανταγωνιστικού διαλόγου για τα δύο δικά έργα 
Θεσσαλονίκη, Έδεσσα, δράμα και αμφίπολη.
Για τις ετήσιες πληρωμές των έργων ΣδΙΤ, ο 
κ. Παπαθανάσης τόνισε ότι σύμφωνα με τη 
δημοσιονομική πολιτική, στόχος είναι να κα-

ταβάλλεται το 0,25% του εγχώριου αΕΠ. αυτό 
ανέρχεται περί τα 600 εκ ευρώ το έτος, στό-

χος ο οποίος, με μία σωστή δημοσιονομική 
πολιτική, θα επιτευχθεί ήδη με τα τρέχοντα 
έργα μέχρι το 2030. Όσο λοιπόν βελτιώνεται 
η οικονομία τόσο θα μπορούμε να προσθέτου-

με έργα ΣδΙΤ και αυτή είναι η στρατηγική για 
μια καλή δημοσιονομική πορεία που βασίζεται 
στην αξιολόγηση των οίκων και τις αναβαθμί-
σεις, καθώς όσο όσο πιο υψηλή είναι αξιολό-

γηση, τόσο λιγότερο κοστίζει η εξυπηρέτηση 
του χρέους, άρα περισσεύουν περισσότεροι 
πόροι για να μπαίνουν σε προγράμματα και 
στην οικονομία. Για να καταλήξει, ότι μόνο 
έτσι θα γίνει δυνατή η προσθήκη νέων έργων 
ΣΔΙΤ, έργα τα οποία είναι πολύ κρίσιμα για 
την κοινωνία.
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Ν. Ρωμανός στο Πρώτο για ΟΠΕΚΕΠΕ: 

Προτείναμε την εξεταστική για να διερευνηθούν 
όλα – Αν χρειαστεί πάμε σε προανακριτική

Την τρέχουσα πολιτική επικαιρότητα και ειδικότερα το ζήτημα του ΟΠΕΚΕΠΕ, 
κλήθηκε να σχολιάσει στον «αέρα» του ενημερωτικού ραδιοφώνου του Πρώτου 
Προγράμματος 91,6 και 105,8 και στην εκπομπή «Πρωινές διαδρομές» με τον Βασί-
λη αδαμόπουλο, ο Νίκος ρωμανός, διευθυντής Ψηφιακής Επικοινωνίας Πρωθυ-

πουργού.
Ο κ. ρωμανός αρχικά, σημείωσε «(…) Προφανώς είναι πάρα πολύ σοβαρή υπόθε-

ση. Είναι αυτό το οποίο λέγαμε και εμείς από την πρώτη στιγμή και τότε μας κατη-

γορούσαν ότι το κάνουμε γιατί κρυβόμαστε και δεν έχουμε θέση και φοβόμαστε 
να πάρουμε θέση και δεν ξέρω και εγώ τι άλλο. αλλά προφανώς καταλαβαίνετε 
ότι αυτό δεν συνάδει αφενός με τη λογική του ΠαΣΟΚ που έβγαινε από την πρώτη 
μέρα και έλεγε ότι είναι πάρα πολύ ξεκάθαρες οι ποινικές ευθύνες, τα κακουργή-

ματα και δεν ξέρω εγώ τι άλλο. Άρα, προφανώς φαντάζομαι ότι για να έχει τόσο 
καθαρή εικόνα όπως παρουσίαζε, θα είχε μελετήσει τη δικογραφία που πράγματι 
είναι ογκωδέστατη και αφετέρου νομίζω ότι αν έχεις τόσο καθαρή εικόνα για κάτι, 
προφανώς δεν το αναβάλεις. Και μάλλον αυτό υπογραμμίζει και την υποκρισία του 
ΠαΣΟΚ διότι, ακριβώς δεν υπάρχουν αυτές οι ενδείξεις. Και ακριβώς επειδή δεν 
υπάρχουν αυτές οι ενδείξεις γι’ αυτό εμείς προτείναμε την εξεταστική Επιτροπή 
στη λογική του να διερευνηθούν όλα (…). αν προκύψουν οποιαδήποτε στοιχεία 
και εκτιμηθεί ότι πρέπει να οδηγήσουν σε περαιτέρω διερεύνηση, προφανώς αυτό 
μπορεί να οδηγήσει σε προανακριτική. Άρα, το ένα δεν αναιρεί το άλλο (…)».
Και συμπλήρωσε «(…) Άρα, το ένα κομμάτι είναι ότι τα στοιχεία αυτής της υπόθε-

σης είναι κατεξοχήν ο ορισμός της εξεταστικής και της χρησιμότητας που έχει η 
εξεταστική και των σκοπών που επιτελεί. από κει και πέρα ποια κριτική είχε γίνει; 
Και νομίζω ισχύει αυτή η κριτική… Ότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις στο παρελ-

θόν, πράγματι η εξεταστική εργαλειοποιείτο σε μια λογική πολιτικής διαμάχης και 
πολιτικής αξιοποίησης και προφανώς δεν επιτελούσε αυτό τον σκοπό. Πιστεύου-

με εμείς όμως, ότι αυτός ο σκοπός, ειδικά στη συγκεκριμένη περίπτωση, πρέπει 
να επιτελεστεί και μπορεί η εξεταστική να τον επιτελέσει; Προφανώς και ναι, γιατί 
εμείς είμαστε που αλλάξαμε το Σύνταγμα δίνοντας τη δυνατότητα στη μειοψηφία 
να μπορεί να προχωρήσει σε εξεταστική. αν δεν πιστεύαμε ότι η εξεταστική έχει τη 
χρησιμότητά της και μπορεί αν αρθεί το πολιτικό σύστημα στο ύψος των περιστά-

σεων, να επιτελέσει αυτό το σκοπό, προφανώς δεν θα προχωρούσαμε σε αυτές τις 
πρωτοβουλίες που ενδυναμώνουν τον τρόπο με τον οποίο μπορεί να αξιοποιείται η 

εξεταστική και τον τρόπο με τον οποίο μπορεί η μειοψηφία να προχωράει σε εξετα-

στικές. Επομένως, εδώ είμαστε να αποδείξουμε ως πολιτικό σύστημα ότι σε αυτή 
την περίπτωση, που είναι η κατεξοχήν περίπτωση που χρειάζεται εξεταστική, θα 
αρθούμε στο ύψος των περιστάσεων».
Παράλληλα, επισήμανε «Το ζήτημα της παραγραφής νομίζω ότι και οι ίδιοι στην 
αντιπολίτευση δεν το πιστεύουν. αν υπήρχε ζήτημα παραγραφής, φαντάζομαι ότι 
δεν θα έχαναν αυτές τις 20 μέρες για να προχωρήσουν στις όποιες προτάσεις 
τους. Άρα, λοιπόν, το ξέρουν πολύ καλά ότι δεν υπάρχει ζήτημα παραβίασης. Εμείς 
αλλάξαμε το Σύνταγμα ακριβώς για να μην υπάρχει ζήτημα παραγραφής (…). Εδώ 
δεν υπάρχει δίωξη σε κανένα μη πολιτικό πρόσωπο. δεν υπάρχει δίωξη σε κανέ-

να άλλο μέλος, σε κανέναν διοικητή, σε οποιονδήποτε μη πολιτικό που βάσει της 
λογικής που είχε αναλυθεί το προηγούμενο διάστημα, (υπήρχε μια λογική, εν πάση 
περιπτώσει να διερευνηθούν οι ίδιες ευθύνες που αποδίδονται στα μη πολιτικά 
πρόσωπα και για τα πολιτικά). Εδώ, αυτή τη στιγμή που μιλάμε δεν υπάρχει καμία 
δίωξη σε μη πολιτικό πρόσωπο. Άρα εμείς τι λέμε; Πάμε λοιπόν, να διερευνήσουμε, 
να δούμε τι ακριβώς έχει γίνει, να δούμε τι προκύπτει και προφανώς αν χρειαστεί 
και εννοείται ότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις στην μεταπολίτευση οι εξεταστικές 
έχουν οδηγήσει εν συνεχεία σε προανακριτική».
Τέλος, ο κ. ρωμανός σημείωσε «Για πιο πράγμα κατηγορείται εν προκειμένω ο κ. 
Βορίδης και στήνεται και όλο το αφήγημα περί παραγραφής για την πρώτη περίο-

δο Βορίδη; κτλ. Ουσιαστικά για ένα συναινώ, σε μια ισχύουσα κατάσταση που βασί-
ζεται σε προηγούμενη υπουργική απόφαση. Και λέμε ότι αυτό το συναινώ για μια 
προηγούμενη υπουργική απόφαση, επί της ουσίας για την τεχνική λύση βασικά, η 
οποία υπηρετήθηκε από το ‘14 και μετά από όλες τις κυβερνήσεις, είναι στοιχείο το 
οποίο πρέπει να οδηγήσει τον κ. Βορίδη σε προανακριτική επιτροπή. Επί της ουσί-
ας αυτό λέει η αντιπολίτευση και για αυτό το λέω για να καταλάβουν οι ακροατές 
μας ποια είναι τα «στοιχεία», τα οποία αξιοποιεί η αντιπολίτευση για να χτίσει όλο 
αυτό το αφήγημα. Καταλαβαίνετε προφανώς ότι αυτό δεν έχει τη δέουσα σοβαρό-

τητα ως επιχείρημα. διότι, αν υπάρχει πρόβλημα με την τεχνική λύση, τότε προφα-

νώς αυτός ο οποίος ξεκίνησε την τεχνική λύση και όλες οι κυβερνήσεις που υπηρέ-

τησαν την τεχνική λύση θα πρέπει να είναι στην ίδια μοίρα. Γι’ αυτό λέω ότι έχει 
πολύ μεγάλη αξία να δούμε όλα αυτά τα κομμάτια διαχρονικά αυτής της υπόθε-

σης».



 Καμπανάκι Μητσοτάκη στους υπουργούς για τα χρονοδιαγράμματα:

Να μην χαθεί ούτε ένα ευρώ από το 
Ταμείο Ανάκαμψης

Σ
αφέστατος ήταν ο πρωθυπουργός στην εισή-

γησή του στο υπουργικό συμβούλιο και απευ-

θυνόμενος στους υπουργούς του ο Κυριάκος 
μητσοτάκης απηύθυνε σύσταση προς όλους 
ότι υπάρχουν πολλά θέματα ανοιχτά και για να 

υλοποιηθούν οι μεταρρυθμίσεις δεν πρέπει να χαθεί χρό-

νος.
Ο Κυριάκος μητσοτάκης μίλησε στο υπουργικό συμβού-

λιο για 25 βασικές μεταρρυθμίσεις στις οποίες πρέπει 
να επικεντρωθεί η κυβέρνηση έτσι ώστε όπως σημείωσε 
να μην χαθεί ούτε ένα ευρώ από το Ταμείο ανάκαμψης 
ενώ ως βασικό στόχο έθεσε την αποτελεσματικότητα του 
κράτους. «μπορεί για τους περισσότερους συμπολίτες 
μας να πλησιάζει η σύντομη ανάπαυλα του αυγούστου. 
Όμως, το γνωρίζετε καλά, οι δικοί μας ρυθμοί δεν ακο-

λουθούν κατ’ ανάγκη το καλοκαίρι. Είμαστε στο ξεκίνημα 
του δεύτερου μισού της θητείας μας και αυτό το υπουρ-

γικό συμβούλιο θα έχει έναν λίγο διαφορετικό χαρακτήρα 
σε σχέση με τα προηγούμενα» ανέφερε ο πρωθυπουρ-

γός Κυριάκος μητσοτάκης, ξεκινώντας την εισαγωγική 
εισήγησή του στη σημερινή συνεδρίαση του Υπουργικού 
Συμβουλίου.
«Έχουμε προφανώς σημαντικά νομοσχέδια να επεξεργα-

στούμε ίσως με το πιο εμβληματικό τον Κώδικα αυτοδιοί-
κησης, ο οποίος βάζει μία τάξη σε χρόνιες παθογένειες 
και επικαλύψεις αρμοδιοτήτων στα ζητήματα της αυτο-

διοίκησης και εισάγει κι ένα νέο ενδιαφέρον εκλογικό σύ-

στημα για τον τρόπο εκλογής των αιρετών μας αρχόντων 
α΄ και β΄ βαθμού» τόνισε.
Υπογράμμισε όμως ότι σήμερα θα επικεντρωθεί το 
Υπουργικό Συμβούλιο σε 25 προτεραιότητες, βασικές 
μεταρρυθμίσεις οι οποίες θα συγκροτούν και τον κορμό 
του κυβερνητικού έργου από τώρα μέχρι και το τέλος του 
έτους. «Ουσιαστικά πρόκειται για μία δέσμη πρωτοβου-

λιών», ανέφερε, επισημαίνοντας ότι κάποια υπουργεία 
έχουν και σημαντικές προτεραιότητες οι οποίες πρέπει 
να υλοποιηθούν χωρίς χρονοτριβή, «προφανώς παράλ-

ληλα με τις τρέχουσες πολιτικές του κάθε υπουργείου. 
Είναι πολύ εύκολο να υποκύψει κανείς στην απλή διαχεί-
ριση της καθημερινότητας και γνωρίζω πόσο βαριά είναι 
αυτή για την καθεμία και τον καθένα ξεχωριστά αλλά εί-
ναι πολύ σημαντικό σε επίπεδο υπουργικού συμβουλίου 
να έχουμε χαράξει έναν οδικό χάρτη με συγκεκριμένους 
στόχους και προοπτική και με ορίζοντα υλοποίησης το τέ-

λος αυτής της χρονιάς».
Όλα όσα είπε: 
«Καλημέρα σας κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. μπορεί 
για τους περισσότερους συμπολίτες μας να πλησιάζει η 
σύντομη ανάπαυλα του αυγούστου, εμείς όμως, το γνω-

ρίζετε καλά, οι ρυθμοί μας δεν ακολουθούν κατ’ ανάγκη 
το καλοκαίρι.
Είμαστε στο ξεκίνημα του δεύτερου μισού της θητείας 
μας και αυτό το Υπουργικό Συμβούλιο θα έχει έναν λίγο 
διαφορετικό χαρακτήρα σε σχέση με τα προηγούμενα.
Έχουμε, προφανώς, σημαντικά νομοσχέδια να επεξεργα-

στούμε, ίσως με πιο εμβληματικό τον Κώδικα αυτοδιοί-
κησης, ο οποίος βάζει μία τάξη σε χρόνιες παθογένειες 
και επικαλύψεις αρμοδιοτήτων στα ζητήματα της αυτο-

διοίκησης και εισάγει κι ένα νέο ενδιαφέρον εκλογικό σύ-

στημα για τον τρόπο εκλογής των αιρετών μας αρχόντων, 
α΄ και β΄ βαθμού.
Όμως, σήμερα θα επικεντρωθούμε λίγο περισσότερο σε 
25 προτεραιότητες, βασικές μεταρρυθμίσεις, οι οποίες 
θα συγκροτούν και τον κορμό του κυβερνητικού μας έρ-

γου από τώρα μέχρι και το τέλος του έτους.
Ουσιαστικά πρόκειται για μία δέσμη πρωτοβουλιών. μία, 
δύο, κάποια Υπουργεία -κοιτάω τον Υπουργό Περιβάλ-

λοντος- έχουν και τρεις σημαντικές προτεραιότητες, οι 
οποίες πρέπει να υλοποιηθούν χωρίς χρονοτριβή, προ-

φανώς παράλληλα με τις τρέχουσες πολιτικές του κάθε 
Υπουργείου.
Είναι πολύ εύκολο, ξέρετε, να υποκύπτει κανείς στην 
απλή διαχείριση της καθημερινότητας και γνωρίζω πόσο 
βαριά είναι αυτή για την καθεμία και τον καθένα ξεχω-

ριστά, αλλά είναι πολύ σημαντικό, σε επίπεδο Υπουργι-
κού Συμβουλίου, να έχουμε χαράξει έναν οδικό χάρτη με 
συγκεκριμένους στόχους και προοπτική και με ορίζοντα 
υλοποίησης το τέλος αυτής της χρονιάς.
δεν θα αναφερθώ σε όλες αυτές τις σημαντικές μεταρ-

ρυθμίσεις, θα τις παρουσιάσει ο κ. αντιπρόεδρος και ο 
Υπουργός Επικρατείας, θα σταχυολογήσω απλά κάποιες 
τις οποίες αξιολογώ ως ιδιαίτερα σημαντικές.
Το Υπουργείο Οικονομικών, προφανώς, προετοιμάζεται 
για τις ανακοινώσεις οι οποίες θα γίνουν στη διεθνή Έκ-

θεση της Θεσσαλονίκης, τα καινούργια μέτρα ελαφρύν-

σεων, τη στήριξη της μεσαίας τάξης, όμως επιμένουμε 
στη μάχη της αντιμετώπισης της φοροδιαφυγής με τα 
νέα ψηφιακά εργαλεία.
Και βέβαια, σε συνδυασμό με το Υπουργείο ανάπτυξης, 
ξεκινάμε και μία πολύ σημαντική προσπάθεια η οποία 
εμπλέκει αρκετά από τα συναρμόδια Υπουργεία, για τη 
μείωση της γραφειοκρατίας, ειδικά στις επιχειρήσεις, 
κατά 25%. Και βέβαια, εντείνοντας τους ελέγχους στην 
αγορά μέσω της ενιαίας αρχής εποπτείας, ο σκοπός μας 
είναι το κράτος να γίνεται συνεχώς ολοένα και πιο αποτε-

λεσματικό.
Το Υπουργείο Εσωτερικών θα πρέπει να ολοκληρώσει την 
αναθεώρηση του πειθαρχικού κώδικα δημοσίων υπαλλή-

λων, που προβλέπει, όπως έχουμε συζητήσει, γρήγορες 
διαδικασίες και σοβαρές κυρώσεις σε περίπτωση σφαλ-

μάτων εις βάρος του πολίτη και ταχύτατη διεκπεραίωση 
των υποθέσεων, σε μήνες αντί των πολλών ετών, όπως 
δυστυχώς ισχύει μέχρι σήμερα.
Το Υπουργείο Υποδομών και μεταφορών θα παρουσιά-

σει, ελπίζουμε το φθινόπωρο, τα πρώτα νέα δείγματα των 
νέων ελληνικών σιδηροδρόμων.
Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, στο οποίο αναφέρθηκα 
και πριν, εντοπίζω τρεις σημαντικές προτεραιότητες: η 
μία είναι μία δραστική παρέμβαση στον τρόπο λειτουρ-

γίας των Πολεοδομιών. Πιστεύω ότι αυτή θα είναι μία 
εμβληματική μεταρρύθμιση, που αφενός θα «ξηλώσει» 
εστίες τοπικής διαφθοράς, αλλά θα επιταχύνει και την έκ-

δοση των νόμιμων οικοδομικών αδειών.
Ένα ζήτημα το οποίο πρέπει να ολοκληρωθεί -δεν αφορά 
μόνο το Υπουργείο Περιβάλλοντος, αλλά και συναρμόδια 
Υπουργεία- είναι ο ειδικός χωροταξικός σχεδιασμός για 
τις ανανεώσιμες πηγές ενέργειας, για τη βιομηχανία και 
για τον τουρισμό. Εκεί θα βάλουμε μια σκληρή καταληκτι-
κή ημερομηνία. μέχρι τα τέλη του έτους πρέπει να έχουν 
ολοκληρωθεί και τα τρία αυτά ειδικά χωροταξικά σχέδια.
Και βέβαια, το Εθνικό Σχέδιο διαχείρισης των υδάτων για 
την αντιμετώπιση μιας κρίσης, η οποία δυστυχώς έχει 
έρθει για να μείνει. Το χρονοδιάγραμμα παρουσίασης 
αυτής της εμβληματικής πρωτοβουλίας θα είναι αμέσως 
μετά τη διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης, προφανώς με 
ορίζοντα υλοποίησης ο οποίος θα προσδιοριστεί με με-

γάλη σαφήνεια.
Το Υπουργείο Ψηφιακής διακυβέρνησης θα ολοκλη-

ρώσει τις διαδικασίες που αφορούν στο Κτηματολόγιο. 
Έχουμε και εκεί αυστηρά χρονοδιαγράμματα τα οποία 
πρέπει να τηρήσουμε.
Το Υπουργείο Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας. Πρέ-

πει να δούμε τα πρώτα δείγματα γραφής ως προς την 
κοινωνική αντιπαροχή.
Και για το Υπουργείο Υγείας, το οποίο δρομολογεί πολ-

λές δράσεις, να επισημάνω ενδεικτικά τις πρωτοβουλίες 
ως προς την πρόοδο των ψηφιακών έργων, αλλά και τις 
Κινητές Ομάδες Υγείας, ώστε να μπορέσουν οι δωρεάν 
προληπτικές εξετάσεις να φτάσουν σε κάθε γωνιά της 
πατρίδας μας. δεν θα επεκταθώ πολύ περισσότερο στις 
επιμέρους πρωτοβουλίες, διότι αλλιώς θα καταλάβω την 
παρουσίαση του αντιπροέδρου και του Υπουργού.
Να πω επίσης ότι θα πρέπει να έχουμε μία αίσθηση της 
σημασίας τήρησης των χρονοδιαγραμμάτων -αυτό είναι 
μια οριζόντια πολιτική κατεύθυνση- που αφορούν στο Τα-

μείο ανάκαμψης, μεταρρυθμίσεις και έργα.
Το 2026 είναι απολύτως κρίσιμη χρονιά για την ολοκλήρω-

ση του Ταμείου. Ξέρετε καλά ποιοι είναι οι στόχοι και τα 
χρονοδιαγράμματα και ξέρετε πολύ καλά ότι οι επόμενοι 
12 μήνες θα είναι απολύτως καθοριστικοί, έτσι ώστε να 
μην χαθεί ούτε ένα ευρώ από πόρους που εξασφαλίσαμε 
με πολύ μεγάλο κόπο και με πολύ μεγάλη προσπάθεια.
Οπότε, θα σταματήσω εδώ την εισαγωγική μου τοπο-

θέτηση, για να δώσω τον λόγο στον Κωστή για να συ-

ζητήσουμε λίγο πιο εκτενώς το χρονοδιάγραμμα των με-

ταρρυθμίσεων που θα υλοποιήσουμε μέσα στο επόμενο 
εξάμηνο».
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 «Οι επόμενοι 12 μήνες είναι καθοριστικοί για να μην χαθεί ούτε ένα ευρώ» 
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Κεφαλογιάννης:
 Αναβαθμίστηκαν οι κατηγορίες των συλληφθέντω

ν για τη φωτιά στον Φενεό, μηδενική ανοχή σε 
εμπρηστές και αμελείς πολίτες

Ο 
Υπουργός Κλιματικής Κρίσης 
και Πολιτικής Προστασίας 
Γιάννης Κεφαλογιάννης, τόνι-
σε πως δεν θα υπάρξει καμία 
επιείκεια ούτε για τους εμπρη-

στές από πρόθεση ούτε για όσους προκα-

λούν πυρκαγιές από αμέλεια.
μιλώντας στον ΣΚαΪ 100,3 και στην εκπο-

μπή του Βασίλη Χιώτη, ο Υπουργός ανα-

φέρθηκε στην πρόσφατη πυρκαγιά στον 
φενεό, όπου συνελήφθησαν δύο άτομα 
– ένας Έλληνας και ένας αλλοδαπός, την 
ώρα που πραγματοποιούσαν εργασίες με 
τροχό σε εξωτερικό χώρο για την κατα-

σκευή πρόχειρης κατασκευής.
Όπως έκανε γνωστό ο κ. Κεφαλογιάννης, 
η υπόθεση αυτή αντιμετωπίζεται πλέον όχι 
ως πλημμέλημα αμέλειας αλλά με την κα-

τηγορία του ενδεχόμενου δόλου, κάτι που 
συνεπάγεται ποινή κάθειρξης και όχι απλή 
φυλάκιση.
«Οι συλλήψεις έγιναν ακόμα και εν μέσω 
της επιχείρησης κατάσβεσης της φωτιάς», 
υπογράμμισε, επισημαίνοντας πως η δι-
καιοσύνη εξετάζει κάθε ενδεχόμενο.
Ο Υπουργός σημείωσε πως αυτή τη στιγ-

μή βρίσκονται αντιμέτωποι με κακουρ-

γηματικές διώξεις δύο άνθρωποι, όχι με 
κατηγορίες πλημμεληματικού χαρακτήρα. 
Παράλληλα, ανέδειξε τις επιτυχίες της 
διεύθυνσης αντιμετώπισης Εγκλημάτων 
Εμπρησμού, υποστηρίζοντας ότι «φέτος 
καταγράφεται ο μεγαλύτερος αριθμός 
συλλήψεων για εμπρησμούς σε σχέση με 
κάθε προηγούμενη χρονιά».
αναφερόμενος σε άλλο περιστατικό, στη 
Χίο, ο κ. Κεφαλογιάννης σημείωσε πως 

έγιναν δύο συλλήψεις: μια γυναίκα από τη 
Γεωργία, που ήδη έχει καταδικαστεί για 
αμέλεια, και ένας Έλληνας, ο οποίος αντι-
μετωπίζει κατηγορίες εμπρησμού εκ προ-

θέσεως και μάλιστα κατ’ επανάληψη.
Ο Υπουργός έκανε λόγο για την αναγκαι-
ότητα κοινωνικής εγρήγορσης και ατομι-
κής ευθύνης, λέγοντας πως «ο καθένας 
έχει μερίδιο ευθύνης», αναφέροντας ως 
παραδείγματα τις αμελείς ενέργειες από 
μελισσοκόμους, αγρότες και τεχνίτες που 
χρησιμοποιούν εξοπλισμό που μπορεί να 
προκαλέσει σπινθήρες.
Σε ερώτηση για την επιχειρησιακή ετοι-
μότητα των δυνάμεων πυρόσβεσης, ο κ. 
Κεφαλογιάννης τόνισε πως «μόνο τις τε-

λευταίες μέρες καταγράφονται 40 έως 50 
εστίες πυρκαγιών ημερησίως», οι οποίες 
κατασβήνονται πριν πάρουν διαστάσεις, 
με αποτέλεσμα να μην γίνονται αντιληπτές 
από το ευρύ κοινό.

 Ανδρουλάκης κατά 
Μητσοτάκη για τα 
ακτοπλοϊκά εισιτήρια: Οι 
μισοί Έλληνες δεν μπορούν 
κάνουν ούτε μία εβδομάδα 
διακοπές

Οι τρεις κρίσιμοι παράγοντες που ευνοούν την εκδήλωση 
πυρκαγιών είναι «οι υψηλές θερμοκρασίες, η ξηρασία και οι 

ισχυροί άνεμοι»

Ο πρόεδρος του ΠαΣΟΚ, Νίκος ανδρουλάκης, με βί-
ντεο στο tiktok, άσκησε σκληρή κριτική στη κυβέρνη-

ση και τον πρωθυπουργό για το αυξημένο κόστος στα 
ακτοπλοϊκά εισιτήρια, που καθιστά απαγορευτικές 
ακόμη και τις ολιγοήμερες διακοπές.
«Σύμφωνα με την Eurostat, οι μισοί, σχεδόν, Έλλη-

νες δεν μπορούν κάνουν ούτε μία εβδομάδα διακο-

πές» σημείωσε ο Νίκος ανδρουλάκης στο βίντεο στο 
tiktok.
«Ο κ. μητσοτάκης δεν το γνώριζε. Το γνωρίζουν, 
όμως, οι πολίτες που βιώνουν τις επιπτώσεις των ολι-
γοπωλίων: ακρίβεια στην ακρίβεια και υψηλό κόστος 
ζωής. Ένα από τα πολλά παραδείγματα είναι οι τιμές 
των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων» συνεχίζει.
«μια Ελλάδα για λίγους είναι η πολιτική της Νέας δη-

μοκρατίας κι αυτήν την πολιτική μπορούμε να την αλ-

λάξουμε μαζί» επισημαίνει χαρακτηριστικά.

 Ο Αλέξης Χαρίτσης 
αποχώρησε από το 
Προεδρικό γιατί δεν τον 
άφησαν να μπει στη δεξίωση 
συνοδευόμενος από 
Παλαιστίνιο πρόσφυγα
δεν παρέστη στη δεξίωση για την 51χρονη 
επέτειο της μεταπολίτευσης ο πρόεδρος 
της Νέας αριστεράς, αλέξης Χαρίτσης, ενώ 
αρχικά είχε προσέλθει στο Προεδρικό μέ-

γαρο, το απόγευμα της Πέμπτης (24.7.25).
Σε μια κίνηση υψηλού συμβολισμού, ο 
αλέξης Χαρίτσης προσήλθε στη φετινή 
δεξίωση για την αποκατάσταση της δη-

μοκρατίας στο Προεδρικό μέγαρο, συ-

νοδευόμενος από τον kamel kotkot, Πα-

λαιστίνιο πρόσφυγα και κηδεμόνα ανήλι-
κου παιδιού από τη Γάζα που νοσηλεύε-

ται στην αθήνα. Όπως επισημαίνουν από 
τη Νέα αριστερά, η πρωτοβουλία αυτή 
έχει ως στόχο να καταδείξει ότι η έννοια 
της δημοκρατίας αποκτά περιεχόμενο 
όταν συναντιέται με τους σύγχρονους 
αγώνες των λαών για ειρήνη και ελευθε-

ρία. Παρότι είχε ζητηθεί να τηρηθεί το 
πρωτόκολλο και να του επιτραπεί η είσο-

δος μαζί με τον κύριο kamel kotkot το 
αίτημα απορρίφθηκε.

Δημοσκόπηση Gpo: 
Πρωτιά για ΝΔ και διψήφια διαφορά, αλλά με πτώση 
-Χάνουν έδαφος ΠΑΣΟΚ και Πλεύση Ελευθερίας
η δημοσκόπηση της GPO για την εφημερίδα «Πα-

ραπολιτικά» διεξήχθη το διάστημα 21-23 Ιουλίου 
2025.
Σκοπός ήταν η αποτύπωση των τάσεων της ελλη-

νικής κοινής γνώμης σε σχέση με τρία πεδία: την 
υπόθεση ΟΠΕΚΕΠΕ, το μεταναστευτικό και το 
πώς αυτές οι εξελίξεις επηρεάζουν και διαμορφώ-

νουν τους πολιτικούς συσχετισμούς.
Σύμφωνα με τα αποτελέσματα της δημοσκόπηση 
η Νδ παραμένει σταθερά πρώτο κόμμα με διαφο-

ρά 11,8% από το δεύτερο ΠαΣΟΚ, ωστόσο το κυ-

βερνών κόμμα καταγράφει απώλεια της τάξης των 
τριών ποσοστιαίων μονάδων στην πρόθεση ψήφου 
(από το 26% του Ιουνίου, βρίσκεται στο 23%).
Ωστόσο τα κόμματα της αντιπολίτευσης όχι μόνο 
δεν την καρπώνονται κάποιο όφελος, αλλά αντι-
θέτως καταγράφουν και αυτά, με τη σειρά τους, 
δημοσκοπική πτώση. Το ΠαΣΟΚ παραμένει στη 
δεύτερη θέσε αλλά από το 12,7% του Ιουνίου τώρα 

καταγράφει 11,2%, ενώ και η Πλεύση Ελευθερίας, 
από το 12,5%, σήμερα είναι στο 10,5%.
Σταθεροποιημένα αποτυπώνονται η Ελληνική Λύση 
με 9,4%, το ΚΚΕ με 7,2% και ο ΣΥρΙΖα με 5%, ενώ 
η μόνη δεξαμενή που μεγαλώνει είναι αυτή των 
αναποφάσιστων που μέσα σε διάστημα ενός μήνα 
αυξάνεται από το 12,1% στο 17,7%
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 Ισχυρή έκρηξη σε πολυκατοικία 

 Τρομοκρατικό χτύπημα «βλέπει» η 
αστυνομία

μ
ια ιδιαίτερα μεγάλη έκρηξη ανα-

στάτωσε τα ξημερώματα του 
Σαββάτου (26.07.2025) τη Θεσ-

σαλονίκη προκαλώντας υλικές 
ζημιές σε πολυκατοικία.

η έκρηξη σημειώθηκε στο ισόγειο της πολυ-

κατοικίας που βρίσκεται στον αριθμό 19 της 
οδού μακεδονομάχων, στα σύνορα του δή-

μου Θεσσαλονίκης με τον δήμο Νεάπολης – 
Συκεών με τις αρχές να μιλούν για τρομοκρα-

τικό χτύπημα. Ήταν τόσο μεγάλος ο θόρυβος 
που προκάλεσε η έκρηξη που ακούστηκε σε 
ακτίνα μεγαλύτερη του ενός χιλιομέτρου.
Όπως αναφέρει το thestival.gr, ένας άντρας 
και μια γυναίκα τραυματίστηκαν ελαφρά από 
σπασμένα γυαλιά. η σφοδρότατη έκρηξη 
προκάλεσε εκτεταμένες υλικές ζημιές στον 

ισόγειο χώρο της πολυκατοικίας, αλλά και σε 
τουλάχιστον τέσσερις γειτονικές πολυκατοικί-
ες. Έξι αυτοκίνητα υπέστησαν ζημιές. Είσοδοι 
πολυκατοικιών, πόρτες και παράθυρα αρκε-

τών διαμερισμάτων διαλύθηκαν από το οστικό 
κύμα. Άμεσα στο σημείο έσπευσαν πυροσβε-

στικές δυνάμεις, ασθενοφόρο του ΕΚαΒ, αλλά 
και δεκάδες αστυνομικοί. Πρώτο μέλημα των 
αρχών ήταν να ελεγχθούν όλα τα γειτονικά 
διαμερίσματα για πιθανούς τραυματίες. δεκά-

δες άνθρωποι βγήκαν στον δρόμο για να δια-

πιστώσουν τι συνέβη. Το σημείο της έκρηξης 
αποκλείστηκε από την ΕΛ.αΣ. Οι πυροσβέστες 
αναζητούσαν το επίκεντρο της έκρηξης. Οπως 
αναφέρουν μαρτυρίες υπήρχε έντονη οσμή 
δυναμίτιδας στην περιοχή αμέσως μετά την 
έκρηξη.

 Φάμελλος: Να επενδύσουμε στην 
ειρήνη και στο διεθνές δίκαιο 

 Συνάντηση με τον πρέσβη της Κίνας

 Η έκρηξη προκάλεσε μεγάλες καταστροφές στην 
πολυκατοικία και δύο άτομα έχουν τραυματιστεί ελαφρά 

- Ήταν τόσο μεγάλος ο θόρυβος που προκάλεσε η 
έκρηξη που ακούστηκε σε ακτίνα μεγαλύτερη του ενός 

χιλιομέτρου. 

«Οι διπλωματικές σχέσεις Ελλάδας και Κίνας 
είναι στρατηγικής σημασίας και έχουμε πολλές 
δυνατότητες ενίσχυσης αυτής της συνεργασίας. 
Αυτή η στρατηγική ξεκινά από την επιλογή 
μας για πολυπαραμετρική εξωτερική πολιτική 
της Ελλάδας και στηρίζεται στην καλή σχέση 
των δύο λαών και στη μεγάλη και πλούσια 
πολιτιστική κληρονομιά και την ιστορία των δύο 
πολιτισμών», τόνισε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ, Σωκράτης Φάμελλος, κατά τη συνάντηση 
του με τον πρέσβη της Λαϊκής Δημοκρατίας 
της Κίνας, Σιάο Τζουντσένγκ.

Ο κ. φάμελλος υπογράμμισε, μάλιστα ότι οι σχέσεις μας με 
την Κίνα «πρέπει να βασίζονται στον αμοιβαίο σεβασμό, στη 
διαφάνεια και στο κοινό όφελος. Και οφείλουμε να αναλάβου-

με κοινές πρωτοβουλίες για τη στήριξη των διεθνών οργανι-
σμών συνεργασίας και την ενίσχυση της εμπιστοσύνης στις 
αποφάσεις τους και στο διεθνές δίκαιο».
«Υποστηρίζουμε τη διεύρυνση της συνεργασίας και σε επίπε-

δο Ευρώπης, σε τουρισμό και πολιτισμό»
«Πιστεύουμε πως πρέπει να ενισχυθεί ακόμα περισσότερο 
η συνεργασία Ελλάδας – Κίνας, με προτεραιότητα στις ει-
ρηνευτικές πρωτοβουλίες, που αποτελούν κοινό μας ενδια-

φέρον. Τα πρόσφατα τραγικά γεγονότα στη μέση ανατολή 
αποδεικνύουν ότι η Κίνα, ως μόνιμο μέλος του Συμβουλίου 
ασφαλείας του ΟηΕ, μπορεί και πρέπει να διαδραματίσει κα-

ταλυτικό ρόλο στην προάσπιση της περιφερειακής ειρήνης», 
τόνισε, αφού επεσήμανε ότι οι σχέσεις των δύο χωρών ενι-
σχύθηκαν σημαντικά επί κυβέρνησης ΣΥρΙΖα.
Σημείωσε, επίσης, ότι «υποστηρίζουμε την ενίσχυση και τη δι-
εύρυνση της συνεργασίας και σε επίπεδο Ευρώπης, σε θέμα-

τα εμπορίου και επενδύσεων και συνδεδεμένων μεταφορών, 
όπως και στους τομείς τουρισμού και πολιτισμού».
Ο Σωκράτης φάμελλος ανέφερε χαρακτηριστικά πως «απέ-

ναντι στον πόλεμο των δασμών και στην απαξίωση των δι-
εθνών θεσμών και συμφωνιών, οι συμπράξεις αυτές πρέπει 
να είναι δίκαιες, διαφανείς και να προωθούν τα κοινά συμ-

φέροντα των λαών και των χωρών». Παράλληλα, και οι δύο 
πλευρές συμφωνήσαν στην ανάγκη εμβάθυνσης των σχέσε-

ων ΣΥρΙΖα-ΠΣ και ΚΚΚ.
Στη συνάντηση συμμετείχε και η τομεάρχης Εξωτερικών της 
Κ.Ο. του ΣΥρΙΖα-ΠΣ, ρένα δούρου.
Ο Σωκράτης φάμελλος δώρισε στον πρέσβη μια διακοσμητι-
κή ελιά, σύμβολο ειρήνης, φιλίας αλλά και του ελληνικού πε-

ριβάλλοντος, και έναν χαρτοκόπτη με ανάγλυφη την κουκου-

βάγια της αθηνάς, διακριτικό σύμβολο γνώσης, στρατηγικής 
σκέψης και ελληνικού πολιτισμού – δύο συμβολικά δώρα που 
εκπροσωπούν την Ελλάδα.

 Δούρου για Λιβύη: Τα ευχολόγια και οι αόριστες 
αναφορές Γεραπετρίτη επιβεβαιώνουν την 
επικίνδυνη εξωτερική πολιτική

Την επίσκεψη του υπουργού Εξωτερικών στη Λι-
βύη και τις δηλώσεις του από την Τρίπολη, την 
οποία επισκέφθηκε μετά τη «φωτιά» που άναψε 
η λιβυκή ρηματική διακοίνωση στον ΟηΕ για 
τις θαλάσσιες ζώνες στις περιοχές νότια της 
Κρήτης, σχολίασε η τομεάρχης Εξωτερικών της 
Κ.Ο. του ΣΥρΙΖα-ΠΣ, ρένα δούρου, κάνοντας 
λόγο για «επικίνδυνη αναποτελεσματικότητα».
«με αόριστες αναφορές σε σχέσεις καλής γει-
τονίας και με υποσχέσεις από την πλευρά του 
Λίβυου ομολόγου του περί ‘απαρχής για μια 
καλή τροπή στις διμερείς σχέσεις’,  η επίσκεψη 
του κ. Γεραπετρίτη στην Τρίπολη συνιστά – άλλη 

μία – επιβεβαίωση της επικίνδυνης αναποτελε-

σματικότητας της ΙΧ εξωτερικής πολιτικής της 
κυβέρνησης μητσοτάκη», τόνισε χαρακτηριστι-
κά η κυρία δούρου.
Και προσέθεσε ότι πρόκεται για «μια εξωτερική 
πολιτική που, αφού αποδόμησε από το 2019, τις 
ενεργητικές πολιτικές δεκαετιών για την ανά-

πτυξη επιρροής σε γειτονικές χώρες (από την 
αλβανία και τη Λιβύη ως τη Βόρεια μακεδονία), 
πλέον ‘συλλέγει’ την περιθωριοποίηση καθώς 
και αποτυχίες, λάθη και αδεξιότητες σε βάρος 
των κυριαρχικών δικαιωμάτων της πατρίδας 
μας».

«Η κυβέρνηση δεν έχει τολμήσει να θέσει τα κρίσιμα 
ζητήματα θαλασσίων ζωνών με την Λιβύη. Όλα στο 

βωμό των δήθεν 'ήρεμων νερών' με την Τουρκία, στην 
τροχιά της οποίας κινείται πλέον η Λιβύη», λέει η Ρένα 

Δούρου
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η 
Βάσω μπουραζά είναι Πρόεδρος της 
δημ.Τ.Ο Ν.δ Περιστερίου.  απόφοι-
τη του Τμήματος δημόσιας Υγείας 
των ΤΕΙ αθήνας, έχει βαθιά κατανό-

ηση των ζητημάτων κοινωνικής φρο-

ντίδας – στοιχεία που ενισχύουν το πολιτικό της 
όραμα για μια σύγχρονη και δίκαιη κοινωνική 
πολιτική. με ιδιαίτερη έμφαση στην αντιμετώ-

πιση των δυσκολιών και των αναζητήσεων των 
πολιτών,  η Βάσω μπουραζά εργάζεται για τη 
σύνδεση της κοινωνικής πολιτικής με τις πραγ-

ματικές ανάγκες της τοπικής κοινωνίας.

▶ Ποιοι είναι οι βασικοί στόχοι και προτεραιότη-

τες της ΔΗΜ.Τ.Ο Περιστερίου που έχετε θέσει 
από την αρχή της θητείας σας ως Πρόεδρος;
από την πρώτη στιγμή που ανέλαβα τη θέση της 
Προέδρου της δημ.Τ.Ο Περιστερίου, έθεσα ως 
κύριο στόχο να ευθυγραμμίσουμε το έργο μας με 
το όραμα του Προέδρου μας και Πρωθυπουργού, 
Κυριάκου μητσοτάκη: μια παράταξη που δεν μέ-

νει προσκολλημένη στο παρελθόν, αλλά προχωρά 
μπροστά, με ρεαλισμό, κοινωνική ευαισθησία και 
σύγχρονη πολιτική σκέψη. η δημ.Τ.Ο Περιστερί-
ου λειτουργεί ως ένας ζωντανός κρίκος ανάμεσα 
στους πολίτες και την κυβερνητική προσπάθεια. 
Επενδύουμε στη συμμετοχή, την ενότητα, τη στή-

ριξη των τοπικών μας στελεχών και την ανάδειξη 
νέων προσώπων, συμβάλλοντας ενεργά στην εθνι-
κή προσπάθεια για πρόοδο, σταθερότητα και κοι-
νωνική συνοχή – αξίες που καθημερινά προασπί-
ζεται ο Κυριάκος μητσοτάκης με πράξεις και όχι 
λόγια.

▶ Πώς συνεργάζεται η ΔΗΜ.Τ.Ο Περιστερίου με 
τα τοπικά στελέχη, τους φορείς και την κοινωνία 
των πολιτών;
Πιστεύουμε ακράδαντα ότι ο πολιτικός οργανισμός 
που μένει κλεισμένος στον εαυτό του, χάνει τον 
ρόλο του. Για αυτό και η συνεργασία μας με τα τοπι-
κά στελέχη είναι διαρκής και πολυεπίπεδη. Επιδιώ-

κουμε τον συντονισμό με τους αιρετούς μας σε δη-

μοτικό και περιφερειακό επίπεδο, αλλά και με τους 
τοπικούς συλλόγους, φορείς, εθελοντικές ομάδες 
και επαγγελματικές ενώσεις. δεν λειτουργούμε μο-

νοδιάστατα· κάθε δράση μας βασίζεται στον διάλο-

γο και την αλληλεπίδραση με την τοπική κοινωνία. 
Οι προτάσεις των πολιτών, τα προβλήματά τους, οι 
ιδέες τους – είναι αυτά που διαμορφώνουν την κα-

τεύθυνσή μας. Θέλουμε η Νέα δημοκρατία να έχει 
αυτιά και μάτια μέσα στην κοινωνία του Περιστερί-
ου και γι’ αυτό εργαζόμαστε καθημερινά.

▶ Έχοντας σπουδές στον τομέα της Δημόσιας 
Υγείας, πώς κρίνετε τη διαχείριση θεμάτων δη-

μόσιας υγείας στον Δήμο Περιστερίου, και ποιος 
είναι ο ρόλος της ΔΗΜ.Τ.Ο σε θέματα πρόληψης 
και ενημέρωσης των πολιτών;
η δημόσια Υγεία δεν είναι απλώς ένας επιστημο-

νικός τομέας, είναι στάση ζωής και κοινωνικής ευ-

θύνης.  Ως δημ.Τ.Ο, έχουμε συνεισφέρει ενεργά 
στην ευαισθητοποίηση της κοινότητας, διοργανώ-

νοντας ενημερωτικές ημερίδες, δράσεις προληπτι-
κού ελέγχου και καμπάνιες ενημέρωσης σε συνερ-

γασία με επιστημονικούς φορείς. Στόχος μας είναι 
να ενισχύσουμε την κουλτούρα πρόληψης και να 
φέρουμε πιο κοντά την πολιτική στον άνθρωπο, με 
έμφαση στις ευπαθείς ομάδες.

▶  Πώς ενισχύετε την πολιτική συμμετοχή των 
νέων και των γυναικών στην τοπική κομματική 
οργάνωση;
η ενίσχυση της συμμετοχής των νέων και των 
γυναικών αποτελεί για εμάς στρατηγική προτε-

ραιότητα, όχι απλώς ένα επικοινωνιακό σύνθη-

μα. Ως γυναίκα και ως πολιτικό στέλεχος που 
ξεκίνησα από τη βάση, γνωρίζω τις δυσκολίες 
αλλά και τη δύναμη που κρύβει η συμμετοχή.
Στη δημ.Τ.Ο Περιστερίου δημιουργούμε ευ-

καιρίες για να ακουστεί η φωνή των νέων αν-

θρώπων. Τους καλούμε να συμμετέχουν ενεργά 
στις συζητήσεις, στις επιτροπές, στις δράσεις 
μας. Το ίδιο και για τις γυναίκες: προωθούμε 
την ίση εκπροσώπηση, αναγνωρίζουμε τις ανά-

γκες τους και προσπαθούμε να χτίσουμε έναν 
κομματικό χώρο που τις ενθαρρύνει, όχι που τις 
αποκλείει. η συμμετοχή είναι δύναμη. Και μόνο 
μέσα από αυτή μπορούμε να φέρουμε την πο-

λιτική πιο κοντά στους πολίτες και να δώσουμε 
νόημα στην κομματική μας ταυτότητα.

«Η συμμετοχή 
είναι δύναμη»

Στο πλαίσιο των 

αρμοδιοτήτων της, 

συζητά με την 

δημοσιογράφο Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους 

Atticatimes για τις 

προκλήσεις και τις 

ευκαιρίες που 

αναδεικνύονται στην 

ευρύτερη περιοχή του 

Περιστερίου και για το πώς 

η πολιτική μπορεί να

 λειτουργήσει ως μοχλός 

κοινωνικής συνοχής.

Βάσω 
Μπουραζά 

Πρόεδρος ΔΗΜ.Τ.Ο Ν.Δ Περιστερίου

«Επενδύουμε στη συμμετοχή, την 

ενότητα, τη στήριξη των τοπικών μας 

στελεχών και την ανάδειξη νέων 

προσώπων, συμβάλλοντας ενεργά στην 

εθνική προσπάθεια για πρόοδο, 

σταθερότητα και κοινωνική συνοχή»

από την κορίνα τριανταφύλλου ΣΥΝΕΝΤΕΥΞη
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η 
παρέμβαση μου στη Βουλή αποτελεί ένα ακόμη 
βήμα στον συνεπή αγώνα που δίνει η Π.Ε.Π.Ι.Ε.Θ. 
για τη φορολογική δικαιοσύνη και την ισότιμη 
μεταχείριση των ναυτικών που εργάζονται στα 
ιδιωτικά σκάφη αναψυχής. η πολιτεία οφείλει να 

αναγνωρίσει έμπρακτα τη συμβολή αυτών των πληρωμάτων 
στον θαλάσσιο τουρισμό,στο ελληνικό yachting και στη 
ναυτιλία γενικότερα, παρέχοντας ένα σταθερό και δίκαιο 
φορολογικό πλαίσιο. Ευχαριστώ θερμά όλους όσους στήριξαν 

το αίτημά μας. η φωνή των ναυτικών ακούστηκε δυνατά στη 
Βουλή και θα συνεχίσει να ακούγεται μέχρι την οριστική λύση 
των προβλημάτων τους.», αναφέρει  χαρακτηριστικά στους 
atticatimes. 
Σύμφωνα με τον κ. Βάλλη, οι εργαζόμενοι σε αυτόν τον 
ταχέως αναπτυσσόμενο τομέα εξαιρούνται από το ευνοϊκό 
φορολογικό καθεστώς που ισχύει για τους συναδέλφους τους 
στην εμπορική ναυτιλία, μολονότι έχουν ναυτικά φυλλάδια, 
τηρούν διεθνή πρότυπα ασφαλείας και είναι ασφαλισμένοι 
στο ΝΑΤ.
«Οι ναυτικοί στα σκάφη αναψυχής δεν είναι λιγότερο ναυτικοί. 
δεν έχουν λιγότερες ευθύνες ή λιγότερους κινδύνους», τόνισε 
σε σχετική ανακοίνωση . Σήμερα, ενώ οι αξιωματικοί και τα 
πληρώματα της εμπορικής ναυτιλίας φορολογούνται με 15% 
και 10% αντίστοιχα, οι ναυτικοί στα σκάφη αναψυχής υπάγο-

νται στη γενική κλίμακα, φτάνοντας σε συντελεστές 35% έως 
και 40% — μία ασύμμετρη και αναιτιολόγητη μεταχείριση, 
όπως την χαρακτήρισε ο ίδιος.
η φορολογική υπερφόρτωση λειτουργεί αποτρεπτικά για 
νέους ναυτικούς να εισέλθουν στον κλάδο, σε μια περίοδο 
όπου ο θαλάσσιος τουρισμός γνωρίζει διψήφια ποσοστά 
ανάπτυξης. η έλλειψη εξειδικευμένου εργατικού δυναμι-
κού αναγκάζει πολλούς ιδιοκτήτες σκαφών να στρέφονται 
σε αλλοδαπά πληρώματα, αυξάνοντας τον εξερχόμενο 
συντελεστή πληρωμών στο εξωτερικό.
η Ελλάδα, που φιλοδοξεί να γίνει παγκόσμιος κόμβος yachting, 

δεν μπορεί να προσελκύσει και να διατηρήσει Έλληνες ναυτι-
κούς με φορολόγηση δυσανάλογη των υπολοίπων ναυτιλιακών 
επαγγελμάτων. Το φορολογικό περιβάλλον αποτελεί κρίσιμο 
παράγοντα στις επενδυτικές αποφάσεις.

Συνολική επίπτωση στο ΑΕΠ
Ο θαλάσσιος τουρισμός – και ειδικά το yachting – συμβάλλει 
ήδη με περίπου 1,5% στο ΑΕΠ(σύμφωνα με στοιχεία της 
ΠΕΠΙΕΘ), με σημαντικό πολλαπλασιαστή σε υπηρεσίες, 
ναυπηγικές εργασίες, λιμάνια και τουρισμό υψηλής δαπάνης. 
αν η εργασία στον κλάδο παραμείνει οικονομικά αποτρεπτική, 
ολόκληρη η αλυσίδα αξίας υπονομεύεται.
η ΠΕΠΙΕΘ εκφράζει την ικανοποίησή της για την ανταπόκριση 
Κυβερνητικών στελεχών, όπως οι κ.κ. Παπαθανάσης, 
Πιερρακάκης, Κώτσηρας και Πετραλιάς, οι οποίοι φαίνεται 
να αναγνωρίζουν το πρόβλημα και να προωθούν λύση.
η πρόταση της ΠΕΠΙΕΘ είναι η ένταξη των ναυτικών των 
ιδιωτικών σκαφών αναψυχής στο άρθρο 15 του Ν.4172/2013, 
όπως ισχύει για τα πληρώματα της εμπορικής ναυτιλίας.
η φορολογική ανισότητα εις βάρος των ναυτικών του yachting 
δεν είναι μόνο θέμα ισότητας. Είναι ζήτημα βιωσιμότητας 
ενός στρατηγικού τομέα με τεράστιες προοπτικές. η 
Πολιτεία καλείται να εναρμονίσει το φορολογικό πλαίσιο 
με τις σύγχρονες ανάγκες της ναυτιλίας αναψυχής, δημι-
ουργώντας ένα περιβάλλον δίκαιο, ανταγωνιστικό και 
αναπτυξιακά ευνοϊκό.

Ρεπορτάζ & Ανάλυση:

Την Φορολογική Αποκατάσταση των 
Ναυτικών Σκαφών Αναψυχής ζητά η ΠΕΠΙΕΘ
Γιώργος Βάλλης (ΠΕΠΙΕΘ) στους atticatimes: Η φωνή των ναυτικών ακούστηκε 

δυνατά στη Βουλή.  Θα συνεχίσουμε μέχρι την λύση των προβλημάτων.
Στην Επιτροπή Οικονομικών Υποθέσεων της Βουλής, ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας Ένωσης 

Πληρωμάτων Ιδιωτικών και Επαγγελματικών Θαλαμηγών (ΠΕΠΙΕΘ), cpt. Dr. Γιώργος Βάλλης, έφερε στο 
προσκήνιο μια χρόνια αδικία που πλήττει χιλιάδες Έλληνες ναυτικούς στα σκάφη αναψυχής.

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη οικονομική Αναλύτρια
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Heptapolis: 

Το μεγαλύΤερο αναπΤύξιακο οραμα παρούσιαζεΤαι 
Τη ΔεύΤερα σΤο ζαππειο με ύψηλεσ παρούσιεσ 
Πώς οι Δελφοί θα αποκτήσουν την… αρχαία αίγλη

Ε
κεί, πλήθος επιστημόνων, επιχειρηματιών, 
φορέων της ομογένειας και εκπροσώπων της 
κυβέρνησης και της τοπικής αυτοδιοίκησης, 
θα ενημερωθούν αναλυτικά για αυτό που 
μπορεί να αποτελεί το μεγαλύτερο αναπτυ-

ξιακό όραμα του κόσμου! Και αφορά την Ελλάδα, και 
συγκεκριμένα την περιοχή των δελφών…
Πρόκειται για το όραμα που ονομάζεται «heptapolis - 
Τριλογία, το Όραμα των δελφών» και οι εμπνευστές 
του, το σωματείο «Όλυμπος - Παγκόσμιο Πνευματικό 
Κέντρο», φιλοδοξούν μέσα από αυτό να καταστήσουν 
τη χώρα μας παγκόσμιο κέντρο γραμμάτων, τεχνών, 
επιστημών και τεχνολογίας.
Ο σκοπός των εμπνευστών είναι το όραμα να μετουσι-
ωθεί σε μια νέα υπερσύγχρονη πόλη, κατασκευασμένη 
στα πρότυπα του αρχαιοελληνικού ιδεώδους, ένα σύ-

μπλεγμα καινοτομίας, τεχνολογίας κι επιστήμης, που θα 
προσελκύσει τα λαμπρότερα μυαλά του κόσμου για την 
αντιμετώπιση των σύγχρονων προκλήσεων. Πρόκειται 
ουσιαστικά για τρεις ξεχωριστές πόλεις, οι οποίες αν 
ολοκληρωθούν, θα προσδώσουν στους Δελφούς την 
ίδια σημασία που είχαν και στην αρχαιότητα!
Σημειώνεται ότι οι εκτάσεις στις οποίες σχεδιάζεται να 
ξεκινήσει η κατασκευή έχουν ήδη καθοριστεί και αε-

ροφωτογραφηθεί, ενώ έχουν υπογραφεί και οι σχε-

τικές συμφωνίες με τον δήμο των δελφών. Πρόκει-
ται για έναν χώρο 20.000- 25.000 στρεμμάτων, επί των 
οποίων η hEPtaPOLiS θα καλύπτει τα 2.620 στρέμμα-

τα. Τα δύο από τα τρία έργα σχεδιάσθηκαν να χρημα-

τοδοτηθούν και να λειτουργήσουν από ειδικά προ-

γράμματα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ειδικών διεθνών 
προγραμμάτων, ιδρυμάτων, Πανεπιστημίων, δωρεών, 
επιχορηγήσεις θεσμικών επενδυτών και συνδρομή 
κοινωνικών οργανώσεων.
Πίσω από αυτό το όραμα είναι ο άνθρωπος που τις τε-

λευταίες δεκαετίες έκανε σκοπό ζωής την εκπλήρωσή 
του, ο Παύλος Πισσάνος, άλλοτε ιδιοκτήτης κορυφαί-
ας διαφημιστικής εταιρείας και παραγωγός ελληνικών 
και διεθνών τηλεοπτικών προγραμμάτων, αλλά και επι-
στημονικών ντοκιμαντέρ και συγγραφέας δεκάδων βι-
βλίων και σεναρίων. Είναι και ο ιδρυτής του σωματείου 
«Όλυμπος».
η επίσημη παρουσίαση που θα πραγματοποιηθεί στο 
Ζάππειο μέγαρο, στην αίθουσα επισήμων ανακοινώσε-

ων, τη δευτέρα, 28η Ιουλίου και ώρα 11.15 π.μ., από 
τη Βασίλισσα hRh Maha PUtRi Mariam Leonor torres 
Mastura και από τον Πρόεδρο της εταιρείας heptapolis - 

Τριλογία αμΚΕ Παύλο Πισάνο. Στην εκδήλωση θα υπο-

γραφεί η συμφωνία για την επικοινωνιακή συνεργασία 
με τον Οργανισμό των ηνωμένων Εθνών που θα αφορά 
στη χρηματοδότηση οικοδόμησης της heptapolis - 
Τριλογία στην περιοχή δεσφίνα του δήμου δελφών, 
μέσω του Παγκόσμιου Ταμείου Πράσινης φορολογί-
ας. Την εκδήλωση κλήθηκαν να τιμήσουν με την πα-

ρουσία τους διεθνείς αξιωματούχοι, πρέσβεις ξένων 
κρατών στην Ελλάδα και κυβερνητικοί παράγοντες.
η επίτιμη καλεσμένη είναι η Mariam Leonor torres 
Mastura, μέλος της Βασιλικής οικογένειας του Σουλ-

τανάτου του Maguindanao των φιλιππινών, η οποία 
είναι διεθνώς γνωστή ως η «Ταξιδεύουσα Βασίλισ-

σα».με έδρα το Las Vegas, δραστηριοποιείται σε 
έναν μοναδικό κύκλο χωρών σε ολόκληρο τον κό-

σμο, συγκεντρώνοντας συνεχώς πόρους για τη λει-
τουργία τον ευεργετικών κέντρων του φιλανθρωπι-
κό Οργανισμού της «We Care for humanity».  η ίδια 
αποτελεί ενεργό μέλος στον Οργανισμό των ηνωμέ-

νων Εθνών, έχει δε σχηματίσει ένα πλήρες πρόγραμ-

μα παρουσίασης της heptapolis στον ΟηΕ, το οποίο 

σχεδιάζεται το 2026 να παρουσιαστεί στην έδρα του 
Οργανισμού. 
Την Τρίτη, 29 Ιουλίου 2025, ολόκληρο το επιτε-

λείο της Βασίλισσας θα επισκεφτεί τη δεσφίνα, χω-

ριό στο οποίο προγραμματίζεται να οικοδομηθεί η 
heptapolis και θα παρακαθίσει σε γεύμα κάτω από 
τα βαθύσκια δέντρα της πλατείας, με ομοτράπεζους 
τους δημοτικούς άρχοντες του δήμου των δελφών 
και της δεσφίνας.
Οι attica times συνάντησαν την Mariam Leonor 
torres Mastura στο Ζάππειο, εν όψει της εκδήλωσης.
Όπως μας εξήγησε τον λόγο της επισκέψεώς της, 
«έχουμε μια συμφωνία συνεργασίας ότι θα βοηθά-

με ο ένας τον άλλον προς όφελος της ανθρωπότη-

τας. Βασικά, η heptapolis είναι μια πράσινη πόλη τε-

χνητής νοημοσύνης που θέλουν να δημιουργήσουν, 
πρώτα εδώ στoυς δελφούς και μετά θα επεκταθεί 
παγκοσμίως. Ο ρόλος μου είναι να τους βοηθήσω να 
συγκεντρώσουν τα απαραίτητα κεφάλαια, χρησιμο-

ποιώντας την πλατφόρμα της οργάνωσής μου, «We 
Care for humanity».

Μια πολύ ιδιαίτερη εκδήλωση θα λάβει χώρα τη Δευτέρα, 28 Ιουλίου, στις 11 το πρωί στο Ζάππειο Μέγαρο.

από το Σωτήρη Σκουλούδη
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Ο σκοπός μας είναι να φέρνουμε επενδυτές στη 
χώρα για να δουν τις επενδυτικές ευκαιρίες,  και τις 
συνδυάζουμε με φιλανθρωπικές δραστηριότητες.  
Στην Ελλάδα υπάρχουν πολλές επενδυτικές ευκαι-
ρίες, στους τομείς της εκπαίδευσης των υποδομών,  
της επισιτιστικής ασφάλειας και φυσικά του τουρι-
σμού».
Σχετικά με το όραμα της heptapolis, η ίδια λέει ότι 
«δεν θα συνεργαζόμουν αν δεν πίστευα στην απο-

στολή και το όραμα της heptapolis.  Εγώ, προσω-

πικά, πιστεύω στην ικανότητα και την ευφυΐα του 
κυρίου Παύλου Πισσάνου και των ανθρώπων που 
τον υποστηρίζουν και που συνέλαβαν την ιδέα της 
heptapolis.  Είναι επίσης στόχος της ζωής μου, και 
μάλιστα από πριν, να δημιουργήσω κάτι τέτοιο. αλλά 
μόνη μου, δεν μπορώ να το κάνω. αυτός έχει ήδη 
αυτό το όραμα, και εγώ είμαι εδώ για να συνεργα-

στώ μαζί του ώστε να πραγματοποιήσουμε αυτό το 
έργο».
Όσο για το πόσο εφικτό είναι πράγματι να ολο-

κληρωθεί ένα τέτοιο έργο, κόστους δισεκατομ-

μυρίων, η Mariam Leonor torres Mastura θεω-

ρεί ότι είναι απόλυτα εφικτό, λέγοντας μάλιστα 
ότι… «υπάρχουν ήδη πολλά τεράστια εμπορικά 
κέντρα σε πολλές χώρες που κοστίζουν επίσης 
δισεκατομμύρια δολάρια. Και είναι απλά εμπορι-
κά κέντρα. Εδώ πρόκειται για κάτι χίλιες φορές 
καλύτερο από αυτές τις ιδέες. αυτό θα βοηθή-

σει τους ανθρώπους σε όλο τον κόσμο, όχι μόνο 
στην Ελλάδα, όχι μόνο την Ευρώπη. Και πιστεύω 
ότι και τα ηνωμένα Έθνη θα υποστηρίξουν αυτό 
το έργο». 
Κατά την άποψή της, το όραμα αυτό έχει να προ-

σφέρει πολλά στην ανθρωπότητα, εξ ου και η ίδια θα 
κάνει ότι μπορεί για την ευόδωσή του. «Πρώτον, θα 
προσφέρει την εκπαίδευση, που είναι το κλειδί για 
την επίλυση όλων των προβλημάτων σε όλο τον κό-

σμο. αν έχουμε εκπαίδευση, αν όλοι είναι καλά ενη-

μερωμένοι και μορφωμένοι, τότε  θα εξαλείψουμε τη 
φτώχεια, την πείνα και τη βία».
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Ο Τραμπ στην αντεπίθεση 
Ο Ντόναλντ Τραμπ, δείχνει ξανά πως δεν φοβάται να πει την αλήθεια, όσο «επικίνδυνη» κι 
αν είναι. Με τη στήριξη της Τούλσι Γκάμπαρντ, Διευθύντριας Εθνικών Πληροφοριών, φέρνει 
στο φως μια σειρά από καταγγελίες που θέτουν σοβαρά ερωτήματα για τον ρόλο της 

κυβέρνησης Ομπάμα πριν και μετά τις εκλογές του 2016.

η 
Γκάμπαρντ αποκάλυψε πως υπάρ-

χουν αδιάσειστα αποδεικτικά στοι-
χεία ότι ο Πρόεδρος Ομπάμα και η 
ομάδα του καθοδήγησαν τη δημι-
ουργία μιας ψευδούς αξιολόγησης 

πληροφοριών για ρωσική ανάμειξη. Σύμφωνα 
με την ίδια, οι υπηρεσίες πληροφοριών κατα-

σκεύασαν ευρήματα από αναξιόπιστες πηγές 
και αγνόησαν ή απέκρυψαν στοιχεία που δεν 
συνέφεραν το αφήγημά τους. Συνεργάστη-

καν με τα μμΕ, με στόχο να παρουσιάσουν το 
ψέμα σαν αλήθεια. Ήταν μια πολυετής προδο-

τική συνωμοσία για να υπονομεύσουν τον πρό-

εδρο Τραμπ.
Όταν ρωτήθηκε αν θεωρεί τον Ομπάμα ένο-

χο για προδοσία, η απάντησή της ήταν καίρια, 
«Αφήνω τις ποινικές διώξεις στο υπουργείο 
Δικαιοσύνης. Αλλά πρόκειται για πραξικόπημα 
κατά της δημοκρατίας και του αμερικανικού 
λαού».
Τα ευρήματα αυτά ενισχύουν τη διαχρονική 
άποψη του Τραμπ, ότι υπήρξε απόπειρα απο-

σταθεροποίησης της εκλογής του. Και δεν στα-

ματά εκεί. Ο Τραμπ επανέφερε στο προσκήνιο 
την υπόθεση Τζέφρι Έπσταϊν, ξεκαθαρίζοντας 
πως δεν πήγε ποτέ στο νησί του. Ώθησε να την 
κοινή γνώμη να εστιάσει στον Κλίντον και στον 
Λάρι Σάμερς. Υποστήριξε πως εκείνοι ζούσαν με 
τον Έπσταϊν, και σίγουρα όχι ο ίδιο. «Θα έπρε-

πε να μιλάτε για τον μπιλ Κλίντον, που πήγε 
στο νησί 28 φορές. Είναι άρρωστοι άνθρωποι», 
συμπλήρωσε. Ερωτηθείς για το αν είχε στεί-
λει ποτέ επιστολή γενεθλίων στον Έπσταϊν, ο 
Τραμπ απάντησε ότι οποιαδήποτε μπορεί να 
έγραψε γράμμα και να έβαλε το όνομά μου.
Στις τελευταίες του δηλώσεις πρόεδρος των 
ηΠα φαίνεται να είπε ότι η εμπλοκή του ονό-

ματος του στην λίστα Επστάιν είναι σχέδιο συ-

νωμοσίας, καθώς έχει ενημερωθεί ότι το όνομα 

του δεν αναγράφεται κάπου.
Την ώρα που οι παλιές πολιτικές ελίτ σιωπούν ή 
αποφεύγουν τις δύσκολες ερωτήσεις, ο Τραμπ 
θέτει τη συζήτηση εκεί που πρέπει. η χώρα αντι-
μετώπιζε τεράστια οικονομικά ζητήματα, και ο 
Τραμπ προσφέρει ρεαλιστικές λύσεις. Πιστεύ-

ει ότι το αδύναμο δολάριο σε κάνει να βγάζεις 
πολύ περισσότερα. Ενώ με ισχυρό δολάριο, δεν 
κατακτάς τον τουρισμό. μάλιστα, στο πλαίσιο 
ενίσχυσης του μέσου νοικοκυριού, μοιράστηκε 
τις σκέψεις του με τους δημοσιογράφους. ανέ-

φερε ότι στο τραπέζι βρίσκεται το πλάνο της 
επιστροφής φόρου για χαμηλά εισοδήματα, κα-

θώς τα έσοδα από δασμούς είναι περισσότερα 

από όσο περίμενε. Ενώ βασικός στόχος παρα-

μένει η μείωση του χρέους.
Ο Ντόναλντ Τραμπ ανακοίνωσε ότι την Κυριακή 
θα έχει συνάντηση με την Ευρωπαϊκή Ένωση 
για να εργαστούν πάνω σε μια πιθανή συμφω-

νία, παρουσία της προέδρου Ούρσουλα φον 
ντερ Λάιεν, την οποία χαρακτήρισε ως ιδιαίτε-

ρα σεβαστή προσωπικότητα. Παράλληλα, δεν 
δίστασε να ασκήσει έντονη κριτική στις ευρω-

παϊκές πολιτικές για την ενέργεια και τη μετα-

νάστευση. Επέκρινε τη μαζική χρήση ανεμογεν-

νητριών, λέγοντας πως καταστρέφουν το τοπίο, 
τα πουλιά και τους ωκεανούς. Όσον αφορά τη 
μετανάστευση, προειδοποίησε τους Ευρωπαί-
ους ηγέτες πως αν δεν λάβουν άμεσα μέτρα, η 
Ευρώπη κινδυνεύει να χάσει την ταυτότητά της, 
κάνοντας λόγο για μια συνεχιζόμενη «εισβολή» 
που διαλύει τις κοινωνίες.
Σε διεθνές επίπεδο, ξεκαθάρισε πως η Γαλλία 
δεν έχει ουσιαστικό λόγο στην Παλαιστίνη. μι-
λώντας για τον μακρόν δήλωσε πως είναι καλός 
τύπος, αλλά αυτά που λέει δεν έχουν βαρύτητα.
Καθοριστική είναι η παρέμβαση του για την 
αντιμετώπιση της Χαμάς αφού φαίνεται ότι 
έδωσε ουσιαστικά ελεύθερο στο Ισραήλ να 
προχωρήσει σε σκληρές ενέργειες στη Γάζα. 
«Ήρθε η ώρα», είπε χαρακτηριστικά. η τρομο-

κρατική οργάνωση φάνηκε πως δεν ήθελε οπό-

τε συμφωνία αφού έκανε πίσω στην τελευταία 
φάση των διαπραγματεύσεων. «μάλλον θέλουν 
να πεθάνουν», δήλωσε ο Ντόναλντ Τραμπ.
Ο Τραμπ δεν κρύβεται, δεν συμβιβάζεται και 
δεν σιωπά. Ενώνει θάρρος, εθνική συνείδηση 
και πραγματισμό. δεν φοβάται να αγγίξει τα 
«απαγορευμένα» θέματα, είτε λέγονται Έπστα-

ϊν, είτε Ομπάμα, είτε δολάριο. δείχνει ξεκάθαρα 
γιατί παραμένει ο μόνος που μπορεί να σταθεί 
απέναντι στο «σύστημα» και να κυβερνήσει με 
γνώμονα την αλήθεια και τον αμερικανικό λαό.

από τη Μαριάννα Γεωργαντή
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Η κλιματική κρίση δεν μπορεί και δεν πρέπει να γίνει άλλοθι, αλλά κινητήριος δύναμη, επισημαίνει ο Κώστας
 Κατσαφάδος,  Υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας και Βουλευτής ΝΔ Α' Πειραιώς & Νήσων, 

σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «AtticaTimes» και την Οικονομική 
Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη. 

Κώστας Κατσαφάδος
Υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας  

Ψηφιακά εργαλεία στην πρώτη γραμμή: 
Επιτάχυνση ανταπόκρισης και αποκατάστασης 

στις πληγείσες περιοχές

▶ Σε αρκετές περιοχές που έχουν πληγεί από 
φυσικές καταστροφές — όπως πυρκαγιές και 
πλημμύρες υπάρχουν  καθυστερήσεις στις απο-

ζημιώσεις. Γιατί παρατηρούνται αυτές οι καθυ-

στερήσεις και πότε εκτιμάτε ότι θα ολοκληρω-

θούν οι σχετικές πληρωμές;
Το τελευταίο διάστημα προσπαθούμε να κλείσουμε υποθέσεις, 
τρέχουμε πιο γρήγορα τις διαδικασίες αποκατάστασης με ένα 
πιο αυστηρό χρονοδιάγραμμα. Προσπαθούμε να θέσουμε 
τέλος στις δυσλειτουργίες που δημιουργεί η νοοτροπία 
της τελευταίας στιγμής, η οποία συνοδεύεται πάντα με 
τη φράση « δεν πειράζει, θα δώσουν παράταση». αν δεν 
υπάρχει συγκεκριμένη αιτιολόγηση προφανώς δεν υπάρχει 
παράταση. Πρόκειται για έναν μηχανισμό συγκεκριμένης 
παρακολούθησης.
Ταυτόχρονα, ανακύπτουν ζητήματα σχετικά με το ιδιοκτησιακό 
καθεστώς. Για παράδειγμα ζητείται από έναν πολίτη, το σπίτι 
του οποίου έχει καταστραφεί, να προσκομίσει συμβόλαιο 
ιδιοκτησίας προκειμένου να λάβει οικονομική ενίσχυση, όταν 
το ακίνητο δεν είναι καθαρό, δεν υπάρχει συμβόλαιο ή είναι 
πολλοί οι δικαιούχοι ή οι κληρονόμοι δεν έχουν κάνει αποδοχή 
κληρονομιάς δημιουργώντας ένα δυσλειτουργικό πλαίσιο. Είμαι 
σε θέση να σας πω ότι τα θέματα αυτά βαίνουν προς λύση. Και 
επιτρέψτε μου να σας πω και κάτι ακόμα που το λέω πάντα: η 
κλιματική κρίση δεν μπορεί και δεν πρέπει να γίνει άλλοθι, αλλά 
κινητήριος δύναμη. Είναι μια πραγματικότητα που μας επιβάλλει 
να αλλάξουμε τον τρόπο που σχεδιάζουμε, να προσαρμόσουμε 
τις δυνάμεις μας, να επενδύσουμε περισσότερο στην πρόληψη 
και την τεχνολογία και να εκπαιδευτούμε καλύτερα ως πολίτες.
Προφανώς η αποκατάσταση η οποία πρέπει να γίνει δεν είναι 
μόνο οικονομική, για τους πληγέντες από φυσική καταστροφή, 
για παράδειγμα μετά από μια πυρκαγιά, είναι και περιβαλλοντική. 
απαιτούνται, παρεμβάσεις ως προς τα αντιδιαβρωτικά έργα, τα 
οποία πρέπει να γίνονται σε πρώτο χρόνο, και παρεμβάσεις ως 
προς τα αντιπλημμυρικά έργα, έτσι ώστε να μπορέσουμε να 
εξασφαλίσουμε ότι δεν θα έχουμε πλημμυρικά φαινόμενα μετά 
από μία μεγάλη πυρκαγιά.

▶ Πόσες αυτοψίες έχουν πραγματοποιηθεί μέχρι 
στιγμής από τα αρμόδια κλιμάκια για την αποτί-
μηση των ζημιών των φετινών πυρκαγιών ;
η Γενική διεύθυνση αποκατάστασης Επιπτώσεων φυσικών 
Καταστροφών (ΓδαΕφΚ) αναλαμβάνει ρόλο όταν σβήσει 
η φωτιά, δηλαδή μετά την κατάσβεση μιας πυρκαγιάς ή 
γενικότερα μετά την αντιμετώπιση μιας φυσικής καταστροφής. 
η καταγραφή ζημιών  σε συνεργασία τις αρμόδιες υπηρεσίες 
δήμων και περιφέρειας συνεχίζεται.  Ενδεικτικά αναφέρω οτι 
μετά τη φωτιά που εκδηλώθηκε στη Χίο στις 22 Ιουνίου 2025, 
πραγματοποιήθηκαν αυτοψίες σε συνολικά 29 κτίρια από 
αρμόδια κλιμάκια της Γενικής διεύθυνσης αποκατάστασης 
Επιπτώσεων φυσικών Καταστροφών(ΓδαΕφΚ).  από τους 
ελέγχους 10 κτίρια χαρακτηρίστηκαν ως κατάλληλα για χρήση 
(πράσινα),15 κτίρια ως προσωρινά ακατάλληλα για χρήση 

(κίτρινα) και 4 κτίρια κρίθηκαν ως επικίνδυνα για χρήση (κόκκινα). 
Στο δήμο Ιεράπετρας,  11 κτίρια χαρακτηρίστηκαν κατάλληλα 
για χρήση (πράσινα) ,3 κτίρια κρίθηκαν προσωρινά ακατάλληλα 
για χρήση (κίτρινα)και  4 κτίρια χαρακτηρίστηκαν επικίνδυνα για 
χρήση (κόκκινα),δηλαδή έχουν υποστεί σοβαρές ζημιές και η 
είσοδος ή χρήση τους είναι επισφαλής.

▶ Ως Πρόεδρος της Επιτροπή Ανασυγκρότη-

σης του Έβρου, μπορείτε να μας δώσετε μια 
εικόνα; Ποιες είναι οι κύριες παρεμβάσεις που 
σχεδιάζονται;
η ανασυγκρότηση είναι μια σύνθετη και πολυεπίπεδη 
διαδικασία που απαιτεί συνεργασία ανάμεσα σε Υπουργεία, 
τοπική αυτοδιοίκηση, επιστημονικούς φορείς και φυσικά 
την ίδια την κοινωνία. η προσπάθεια μας βασίζεται σε ένα 
ολοκληρωμένο σχέδιο ανασυγκρότησης, με γνώμονα όχι απλώς 
την αποκατάσταση, αλλά τον μετασχηματισμό των περιοχών 
με όρους ανθεκτικότητας, βιωσιμότητας και ποιότητας 
ζωής. Το σχέδιο ανασυγκρότησης και ανάπτυξης  βασίζεται 
στην αναθεώρηση πολεοδομικών σχεδίων, στις νέες ζώνες 
για ανασυγκρότηση με ανθεκτικά πρότυπα δόμησης, στον 
ανασχεδιασμός υποδομών με σύγχρονα αντιπλημμυρικά έργα, 
δίκτυα ύδρευσης και αποχέτευσης.  Ιδιαίτερη βαρύτητα δίνεται 
στη περιβαλλοντική αποκατάσταση, στις αναδασώσεις και στη 
ανάδειξη της πολιτιστικής ταυτότητας των περιοχών.

 η ανασυγκρότηση του Έβρου είναι μια προτεραιότητα για 
όλους μας. Στηρίζουμε την περιοχή με το βλέμμα στραμμένο 
στο μέλλον, ενισχύοντας τις υποδομές, την τοπική οικονομία 
και την κοινωνία. Συνολικά, πρόκειται για μια εθνική προσπά-

θεια αναγέννησης, που δεν θα επαναφέρει απλώς ό,τι χάθηκε, 
αλλά δημιουργεί ένα νέο, καλύτερο μέλλον για τις πληγείσες 
κοινότητες. Το στοίχημα είναι να γίνει ουσιαστική αλλαγή 
και αυτό είναι κάτι που χτίζεται καθημερινά, βήμα-βήμα, με 
σχέδιο, επιμονή και διαφάνεια.Το μήνυμα μας για τον Έβρο  
εκφράζει την αφοσίωση σε μία ολιστική ανάπτυξη που δεν 
περιορίζεται μόνο στην οικονομία, αλλά και στην κοινωνική και 
περιβαλλοντική διάσταση.

Τι εντάσσεται στο σχεδιασμό σας το επόμενο δι-
άστημα;
Ο σχεδιασμός της κρατικής αρωγής και αποκατάστασης από 
τις επιπτώσεις φυσικών καταστροφών αποτελεί κρίσιμο πυλώ-

να για την αποτελεσματική αντιμετώπιση και μετρίαση των 
συνεπειών αυτών των φαινομένων. Στο πλαίσιο αυτό, ορισμένα 
από τα πιο σημαντικά μέτρα και ενέργειες  τα οποία επεξεργα-

ζόμαστε  και τα οποία θα  ενταχθούν στο νέο νομοσχέδιο  περι-
λαμβάνουν:
• Ανάπτυξη Ψηφιακών Εργαλείων για Γρηγορότερη Κατα-

γραφή και Ανταπόκριση
η ανάπτυξη και εφαρμογή προηγμένων ψηφιακών εργαλεί-
ων θα επιτρέψει τη συντονισμένη και ταχεία καταγραφή των 
ζημιών, της αναγκαιότητας βοήθειας και των προτεραιοτή-

των στην αποκατάσταση των πληγέντων περιοχών.ακριβής 
και πλήρης τεκμηρίωση της ζημιάς ανάλογα με το μέγεθος 
της καταστροφής  και την πολυπλοκότητα της υπόθεσης. η 
χρήση τέτοιων εργαλείων θα ενισχύσει τη συνεργασία και την 
επικοινωνία μεταξύ των αρμόδιων φορέων και θα επιταχύνει 
την αποδοτικότητα της διαδικασίας ανταπόκρισης.
•Ανάπτυξη Στρατηγικής Πρόληψης και Ανθεκτικότητας
Εστιάζοντας στην πρόληψη, η στρατηγική για τη μείωση των 
κινδύνων από φυσικές καταστροφές είναι απαραίτητη για την 
ελαχιστοποίηση των μελλοντικών ζημιών. μέτρα όπως η ενίσχυ-

ση της υποδομής, η αναβάθμιση των κτιρίων, και η εφαρμογή 
προληπτικών κανονισμών μπορούν να συνεισφέρουν στη μείω-

ση της ευαλωτότητας των περιοχών σε φυσικές καταστροφές.
• Δημιουργία Μηχανισμών Συνεργασίας με Άλλες Χώρες 
η συνεργασία με άλλες χώρες και διεθνείς οργανισμούς για 
την ανταλλαγή τεχνογνωσίας και εμπειριών στον τομέα της 
πρόληψης και αποκατάστασης από φυσικές καταστροφές 
είναι σημαντική για τη βελτίωση των εθνικών μηχανισμών. η 
ανταλλαγή βέλτιστων πρακτικών και η αλληλοϋποστήριξη κατά 
τη διάρκεια έκτακτων καταστάσεων ενισχύει την ικανότητα των 
κρατών νααντιμετωπίζουν τέτοιες καταστάσεις αποτελεσματι-
κά.η υιοθέτηση αυτών των μέτρων και στρατηγικών ενισχύει 
την ικανότητα ενός κράτους να ανταποκριθεί και να αποκατα-

στήσει τις συνέπειες φυσικών καταστροφών, ενώ παράλληλα 
προετοιμάζει την κοινωνία και τις υποδομές για την αποφυγή 
και μείωση των κινδύνων στο μέλλον.

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη οικονομική ΑναλύτριαΣΥΝΕΝΤΕΥΞη
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Ο 
κ. Καραγκούνης υπογραμμίζει τη με-

γάλη πρόκληση του δημογραφικού 
προβλήματος και της υπογεννητικό-

τητας, ενώ εστιάζει στις πολιτικές 
που στηρίζουν την οικογένεια και τα 

νέα ζευγάρια, με στόχο τη διατήρηση της βιωσι-
μότητας του ασφαλιστικού συστήματος. Παράλ-

ληλα, δίνεται ιδιαίτερη έμφαση στις προσπάθει-
ες αντιμετώπισης της νεανικής ανεργίας και της 
διαρροής εξειδικευμένου ανθρώπινου δυναμικού 
στο εξωτερικό, με εργαλεία όπως η πλατφόρμα 
Rebrain Greece και οι φορολογικές ελαφρύνσεις 
για επαναπατρισμένους Έλληνες.
Ιδιαίτερη βαρύτητα δίνεται και στην αντιμετώπι-
ση της αδήλωτης και υποδηλωμένης εργασίας, 
με τον Υφυπουργό να παραθέτει στοιχεία που 
αποδεικνύουν πως η εφαρμογή της ψηφιακής 
κάρτας εργασίας έχει φέρει ριζικές αλλαγές 
στην καταγραφή και πληρωμή των υπερωριών. 
με στοχευμένους ελέγχους, αυστηρό πλαίσιο 
κυρώσεων και ενίσχυση της ανεξάρτητης αρχής 
Επιθεώρησης Εργασίας, η κυβέρνηση επιχειρεί 
να διαμορφώσει ένα πιο διαφανές και δίκαιο ερ-

γασιακό περιβάλλον.

▶ Κύριε Υφυπουργέ, το ασφαλιστικό ζήτημα 
παραμένει μια από τις μεγαλύτερες προκλή-

σεις για τη χώρα.  Η ψηφιοποίηση, ωστόσο, 
των υπηρεσιών κοινωνικής ασφάλισης και η 
εξυπηρέτηση του πολίτη είναι γεγονός ότι 
έχουν αναβαθμιστεί σημαντικά τα τελευταία 
χρόνια. Ποιες είναι οι προτεραιότητες της κυ-

βέρνησης στο πεδίο αυτό από εδώ και στο 
εξής και πώς διασφαλίζεται η βιωσιμότητα 
του συστήματος σε βάθος χρόνου;
Πρέπει να σας πω ότι κάνουμε μια σημαντική 
προσπάθεια για την αναβάθμιση των υπηρεσιών 
του e-εφκα και τα τελευταία χρόνια έχουμε πετύ-

χει εντυπωσιακά αποτελέσματα. Για να έχετε μια 
εικόνα τόσο στις εκκρεμείς κύριες συντάξεις όσο 
και στις επικουρικές έχει γίνει μια πολύ συστη-

ματική και συντονισμένη δουλειά από το Υπουρ-

γείο και από τον ΕφΚα και τον διοικητή του, τον 
αλέξανδρο τον Βαρβέρη που πραγματικά έχουν 
βελτιώσει θεαματικά την κατάσταση. Στις κύριες 

συντάξεις πρέπει να σας πω ότι έχουμε ιστορι-
κό χαμηλό διότι οι εκκρεμότητες έχουνε πέσει 
κάτω από τις 15.000 τη στιγμή που το 2021 ήταν 
στις 250.000. Προφανώς δεν κάνω σύγκριση με 
το παρελθόν και την Κυβέρνηση Σύριζα όπου οι 
εκκρεμότητες είχαν ξεπεράσει το εκατομμύριο. 
Σε όλο αυτό βέβαια κρατήστε ως πολύ σημαντικό 
ότι οι ληξιπρόθεσμες οφειλές του κράτους προς 
τους πολίτες ήταν πάνω από μισό δις ευρώ και 
σήμερα βρισκόμαστε σε αρνητικό αριθμό. από 
κει και πέρα στις επικουρικές ο αριθμός των εκ-

κρεμοτήτων έχει πέσει κάτω από τις 32.000 και 
εκεί γίνεται μία πολύ σημαντική προσπάθεια δι-
ότι πράγματι παρουσιάζονται μεγάλες καθυστε-

ρήσεις στην έκδοσή τους. αυτό συμβαίνει διότι 
με την δημιουργία του ΕφΚα υπήρξε συνένωση 
πολλών ταμείων, κάθε κλάδος είχε και ένα ταμείο 
επικουρικής ασφάλισης, αυτά τα ταμεία άλλα 
ήταν μηχανογραφημένα, άλλα χειρόγραφα, άλλα 
με καρτέλες και αντιλαμβάνεστε ότι αντιμετωπί-
σαμε μια πολύ δύσκολη  κατάσταση διότι μιλά-

με για πάνω από 100 ταμεία που συνενώθηκαν. 
αυτή τη στιγμή τρέχει ένα πρόγραμμα ψηφιοποί-
ησης όλων αυτών των αρχείων, εκατομμυρίων 
σελίδων, ώστε με την ολοκλήρωση της ψηφιοποί-
ησης του έγχαρτου αρχείου να έχουμε ένα νέο 
ολοκληρωμένο πληροφοριακό σύστημα όπου 
θα ενοποιήσει όλες τις διαδικασίες και θα ψηφι-
οποιηθούν πάνω από 53 εκατομμύρια σελίδες. 
φιλοδοξούμε ότι στα επόμενα δυόμιση χρόνια 
να έχουμε ολοκληρώσει πλήρως το έργο αυτό 

«Φιλοδοξούμε ότι στα επόμενα 
δυόμισι χρόνια να έχουμε ολοκληρώσει 
πλήρως το έργο το οποίο η εξέλιξή του 
θα σημάνει και την αυτόματη έκδοση 

των επικουρικών συντάξεων»
Στη συνέντευξη που 

παραχώρησε στην 

δημοσιογράφο Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους 

Atticatimes ο Υφυπουργός 

Εργασίας και Κοινωνικής 

Ασφάλισης, Κώστας 

Καραγκούνης, 

παρουσιάζει το στρατηγικό 

όραμα και τις 

προτεραιότητες της

 κυβέρνησης στον κρίσι-

μο τομέα της κοινωνικής 

ασφάλισης και της εργασί-

ας. Μέσα από τις απαντή-

σεις του, αναδεικνύονται 

οι μεταρρυθμιστικές τομές 

που βρίσκονται σε εξέλιξη — 

από την ψηφιοποίηση του 

ΕΦΚΑ και τη βελτίωση της 

εξυπηρέτησης του πολίτη, 

μέχρι τη δυναμική

 εφαρμογή της ψηφιακής 

κάρτας εργασίας και την 

ενίσχυση της Επιθεώρησης 

Εργασίας.

ΚΩΣΤΑΣ 
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ    

ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ & ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ    

«Το  rebrain greece, είναι μια πολύ σημαντική 

πρωτοβουλία, μια ψηφιακή πλατφόρμα του 

Υπουργείου που δίνει την ευκαιρία σε 

συμπολίτες μας που ζουν και εργάζονται στο 

εξωτερικό να έρθουν σε επαφή με εργοδότες στην 

Ελλάδα και να καλύψουν θέσεις εργασίας υψηλών 

δεξιοτήτων»

από την κορίνα τριανταφύλλου
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οπότε γίνεται κατανοητό ότι μια τέτοια εξέλιξη 
θα σημάνει και την αυτόματη έκδοση των επι-
κουρικών συντάξεων. Σε κάθε περίπτωση θα 
περιορίσουμε σημαντικά τον χρόνο έκδοσης. 
Όσον αφορά τη βιωσιμότητα του ασφαλιστι-
κού συστήματος καταλαβαίνετε ότι η χώρα 
μας αντιμετωπίζει τον θανάσιμο εχθρό που 
λέγεται δημογραφικό και υπογεννητικότητα. 
Γι αυτό και όλες μας οι προσπάθειες κατατεί-
νουν ώστε να στηρίξουμε τις οικογένειες και 
τα νέα ζευγάρια. Βεβαίως είναι εξίσου σημα-

ντικό η χώρα να αναπτύσσεται, να δημιουρ-

γούνται νέες θέσεις εργασίας ώστε να έχουμε 
ένα όσο το δυνατόν πιο βιώσιμο ασφαλιστικό 
σύστημα. Και σε αυτό τον τομέα η Κυβέρνηση 
τα πηγαίνει εξαιρετικά αφού κατά τη δική μας 
διακυβέρνηση έχουμε δημιουργήσει πάνω 
από μισό εκατομμύριο νέες θέσεις εργασίας.

▶ Η ανεργία των νέων και η φυγή εξειδι-
κευμένου προσωπικού στο εξωτερικό συ-

νεχίζει να απασχολεί την ελληνική κοινω-

νία. Υπάρχει πολιτικός σχεδιασμός για να 
ενισχύσετε την απασχόληση και να ανακό-

ψετε το brain drain;
Πρώτα απ όλα να σας πω ότι το υπουργείο 
Εργασίας και Κοινωνικής ασφάλισης ξεδιπλώ-

νει ένα πλέγμα πολιτικών με στόχο τη βελτί-
ωση των συνθηκών εργασίας και την αύξηση 
των εισοδημάτων των εργαζομένων. διότι δεν 
είναι δυνατόν να προσδοκάς ότι θα επανα-

πατρίσεις τα ελληνόπουλα που έφυγαν στα 
χρόνια της κρίσης αν πρώτα δεν βελτιώσεις 
συνολικά τις συνθήκες εργασίας τους δηλα-

δή να έχουν οι νέοι μας ισχυρό κίνητρο για να 
επιστρέψουν. Είμαστε προσηλωμένοι σε αυτό 
τον στόχο γι αυτό και πετυχαίνουμε απτά και 
σημαντικά αποτελέσματα. δεν είναι τυχαίο ότι 
σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της ΕΛΣΤαΤ 
έχουν επιστρέψει στην χώρα μας δύο στους 
τρεις απ΄ όσους έφυγαν στα χρόνια της κρί-
σης. η ανεργία έχει πέσει σε πρωτοφανή επί-
πεδα. από 18% το 2019 σήμερα βρισκόμαστε 
στο 7,9%, ενώ έχουν δημιουργηθεί όπως ήδη 
σας είπα πάνω από μισό εκατομμύριο νέες θέ-

σεις εργασίας. Οι αποδοχές των εργαζομένων 
έχουν αυξηθεί μεσοσταθμικά πάνω από 28% 
και ο κατώτατος πάνω από 30%.  Παίρνουμε 
σημαντικές πρωτοβουλίες για τον επαναπα-

τρισμό όσων έφυγαν τα χρόνια της κρίσης. 
Το  rebrain greece, είναι μια πολύ σημαντική 
πρωτοβουλία, μια ψηφιακή πλατφόρμα του 
Υπουργείου που δίνει την ευκαιρία σε 
συμπολίτες μας που ζουν και εργά-

ζονται στο εξωτερικό να έρθουν σε 
επαφή με εργοδότες στην Ελλά-

δα και να καλύψουν θέσεις εργα-

σίας υψηλών δεξιοτήτων. Επίσης 
σημαντικές είναι και οι εκδηλώ-

σεις που έχουν πραγματοποιη-

θεί από την δΥΠα στην Γερμανία 
όπου πραγματοποιήθηκαν ημέρες 
καριέρας με επίσης ουσιαστικά 
αποτελέσματα. Είναι ένα πλέγ-

μα πρωτοβουλιών  που όπως 
είπα είχαν αξιοσημείωτη 
επιτυχία και έχουν ως 
στόχο να φέρουμε 
πίσω αρκετά από τα 
λαμπρά αυτά μυαλά 
που δραστηριοποι-
ούνται στο εξωτερι-
κό. Παράλληλα δί-
νουμε κίνητρα για να 
πείσουμε τα ελληνό-

πουλα να επιτρέψουν 
διότι όσοι το κάνουν 
απαλλάσσονται από 
τον φόρο εισοδήματος 
και από την εισφορά αλ-

ληλεγγύης για το 50% 
του εισοδήματός του από 
μισθωτή εργασία και επι-
χειρηματική δραστηριό-

τητα που αποκτούν στην Ελλάδα και αυτή η 
ευνοϊκή φορολόγηση ισχύει για επτά έτη. 

▶Τα στοιχεία από την ΕΡΓΑΝΗ δείχνουν θε-

αματική αύξηση των δηλωμένων υπερωριών 
στους κλάδους όπου εφαρμόζεται η ψηφι-
ακή κάρτα εργασίας. Θεωρείτε ότι αυτό 
επιβεβαιώνει πως η αδήλωτη εργασία ήταν 
διαδεδομένη και «κανονικοποιημένη» έως 
σήμερα; Ποιες θα είναι οι επόμενες κινήσεις 
για την πλήρη εφαρμογή και συμμόρφωση 
των επιχειρήσεων;
Επεκτείνουμε την εφαρμογή του μηχανισμού 
της ψηφιακής κάρτας εργασίας, η οποία ει-
ρήσθω εν παρόδω, είναι πρόταση της ΓΣΕΕ 
από το 2011, με τη λογική ότι διασφαλίζονται 
αποτελεσματικότερα τα δικαιώματα των ερ-

γαζομένων αλλά είναι και προς όφελος των 
συνεπών επιχειρήσεων. Ο εργαζόμενος 

αποκτά δύναμη αναφορικά με τη δήλω-

ση της πραγματικής εργασίας και την 
καταβολή της αντίστοιχης αμοιβής 
(πραγματική έναρξη και λήξη εργασί-
ας) σε περίπτωση υπερεργασίας και 
υπερωρίας. Ο εργαζόμενος έχει την 
υποχρέωση της σήμανσης της ψηφια-

κής κάρτας εργασίας και οι εργοδότες 
έχουν την ευθύνη για την ορθή εφαρμο-

γή του συστήματος της ψηφιακής κάρτας. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία μαΐου 2025 που 

δηλώθηκαν στο πληροφοριακό σύστημα 
«ΕρΓαΝη», ο κλάδος του τουρισμού 

καταγράφει αύξηση 1055% σε δη-

λωμένες υπερωρίες, σε σύγκριση 
με τον μάιο του 2024, αύξηση 

129% στην εστίαση, 92% στο 
λιανεμπόριο και 85% στη βιο-

μηχανία. Οι μικρές και πολύ 
μικρές επιχειρήσεις μπο-

ρούν να κάνουν την κα-

ταγραφή του χρόνου 
εργασίας μέσα από 
τις ψηφιακές εφαρ-

μογές  του Υπουρ-

γείου, κατεβάζοντας 
τις εφαρμογές, Ergani 

CardScanner και την 
κάρτα εργασίας κάθε ερ-

γαζόμενου (QR Code), χωρίς 
κόστος από το πληροφοριακό 

σύστημα ΕρΓαΝη. Οι επιχειρήσεις που έχουν 
ενταχθεί στον μηχανισμό της ψηφιακής κάρ-

τας εργασίας, μπορούν να επιλέγουν μέσω 
της υποβολής δήλωσης εξαίρεσης από την 
υποχρέωση προαναγγελίας ανά μήνα και να 
εφαρμόζουν το απολογιστικό σύστημα, ανα-

φορικά με τις διαδικασίες ψηφιακής οργάνω-

σης του χρόνου εργασίας(μεταβαλλόμενο/
τροποποιούμενοο ωράριο ανά ημέρα) και των 
υπερωριών (απολογιστικά) . Και να πω και κάτι 
σημαντικό. Πριν την εφαρμογή της ψηφιακής 
κάρτας εργασίας σε διαφορετικούς κλάδους 
της οικονομικής δραστηριότητας προηγείται 
εκτεταμένη διαβούλευση με τους εκπροσώ-

πους τους, ώστε να καταγραφούν οι ιδιαιτε-

ρότητες του κλάδου και ληφθούν υπόψη οι 
τυχόν παραμετροποιήσεις που απαιτούνται. 
Παράλληλα, δίνεται χρόνος για δοκιμαστική 
εφαρμογή του συστήματος. η δική μας συμ-

βολή ως Υπουργείο είναι να παρέχουμε ειδι-
κευμένη συμβουλευτική ενημέρωση σε μικρό-

τερες επιχειρήσεις και σε κλάδους χαμηλής 
εξειδίκευσης. Τα λέω όλα αυτά γιατί τεχνικά 
οι επιχειρήσεις έχουν όλα τα ψηφιακά εργα-

λεία να εφαρμόσουν την ψηφιακή κάρτα με 
τις κατάλληλες μάλιστα διευκολύνσεις στην 
λειτουργία τους όπως εξήγησα και νωρίτερα. 
από κει και πέρα η ανεξάρτητη αρχή Επιθεώ-

ρησης εργασίας είναι επιφορτισμένη με το να 
ελέγχει αν τα όσα δηλώνονται από τους εργο-

δότες μέσω της ψηφιακής κάρτας είναι αληθή 
και ανταποκρίνονται στην πραγματικότητα. 
Οι έλεγχοι που γίνονται είναι συνεχείς και δι-
αρκώς αυξανόμενοι γι αυτό έχουμε αυτά τα 
πολύ θετικά αποτελέσματα που σας ανέφερα.

▶ Παρά την αύξηση της διαφάνειας στις υπε-

ρωρίες, τα ποσοστά παραβατικότητας – ειδι-
κά στους νέους κλάδους όπως ο τουρισμός 
και η εστίαση – παραμένουν υψηλά. Πώς θα 
αντιμετωπίσετε τους εργοδότες που, παρότι 
δηλώνουν υπερωρίες, συνεχίζουν να παρα-

βιάζουν το ωράριο ή να υποδηλώνουν την 
εργασία; Θα υπάρξουν αυστηρότερες κυ-

ρώσεις;
Όπως σας ανέφερα και νωρίτερα οι έλεγχοι εί-
ναι συνεχείς και συνεχώς αυξανόμενοι. Και το 
έχει πει πολλές φορές και η υπουργός η Νίκη 
η Κεραμέως ότι βούληση του υπουργείου είναι 
η συνεχής ενίσχυση της ανεξάρτητης αρχής 
Επιθεώρησης Εργασίας. Και προφανώς προ-

τεραιότητα και της Επιθεώρησης είναι η συνε-

χής εντατικοποίηση των ελέγχων και η πιστή 
εφαρμογή της νομοθεσίας που διασφαλίζει 
τα δικαιώματα των εργαζομένων. Το 2023 η 
αρχή προέβη σε 73.579 ελέγχους επέβαλε 
16.049 κυρώσεις και καταλόγισε 44.560.101 
ευρώ πρόστιμα ενώ το 2024 προέβη σε 
79.207 ελέγχους επέβαλε 18.264 κυρώσεις 
και καταλόγισε 49.538.510,5 ευρώ πρόστιμα. 
αναφορικά με τη στελέχωση της Επιθεώρη-

σης Εργασίας, το έτος 2024 προστέθηκαν 
στο ανθρώπινο δυναμικό της Επιθεώρησης 
Εργασίας 28 νέοι υπάλληλοι: α) μετατάχθη-

καν 12 μέσω Κινητικότητας, β) προσελή-

φθησαν μέσω αΣΕΠ 14 γ) προσελήφθησαν 
2 υπάλληλοι μέσω προκήρυξης της δΥΠα. 
Σύμφωνα με τον Οργανισμό της ανεξάρτη-

της αρχής «Επιθεώρηση Εργασίας», 758 θέ-

σεις είναι καλυμμένες και δεσμεύθηκαν 139 
θέσεις για νέες προσλήψεις μέσω προκηρύ-

ξεων αΣΕΠ. από τις 995 οργανικές που προ-

βλέπει ο νόμος, ποσοστό άνω του 90% είναι 
καλυμμένες. Σε κάθε περίπτωση, το έργο 
των Τμημάτων Επιθεώρησης ασφάλειας και 
Υγείας στην Εργασίας και των Τμημάτων Επι-
θεώρησης Εργασιακών Σχέσεων ενισχύεται 
από την Υπηρεσία Ειδικών Επιθεωρητών Ερ-

γασίας, στην οποία προβλέπονται 36 θέσεις, 
όλες καλυμμένες. Οι Ειδικοί Επιθεωρητές και 
Επιθεωρήτριες διενεργούν ελέγχους σε χώ-

ρους εργασίας ανά την επικράτεια σύμφωνα 
με τις εκάστοτε υπηρεσιακές ανάγκες όπως 
αυτές καταγράφονται.

«Η χώρα μας αντιμετωπίζει τον θανάσιμο εχθρό 

που λέγεται δημογραφικό και υπογεννητικότητα. 

Γι αυτό και όλες μας οι προσπάθειες κατατείνουν 

ώστε να στηρίξουμε τις οικογένειες και τα νέα 

ζευγάριαν»

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞη
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η 
πρακτική ξεκινά με στόχο να μπορεί ο 
εργαζόμενος να δουλεύει παραπάνω από 
8 ώρες χωρίς να καταγράφεται υπέρβαση 
στη ψηφιακή κάρτα εργασίας. Εργοδό-

τες προτείνουν – ή σε ορισμένες περι-
πτώσεις επιβάλλουν – τη συνεργασία με μπλοκάκι, 
είτε αποκλειστικά, είτε παράλληλα με άλλη μισθωτή 
σύμβαση.
Έτσι, στήνεται μια διπλή σχέση εργασίας: από τη 
μία, είσαι μισθωτός 8ωρος σε μια εταιρεία. από την 
άλλη, “ελεύθερος επαγγελματίας” με μπλοκάκι σε 
μια δεύτερη (εταιρεία με διαφορετικό αφμ) σύμφω-

να με μαρτυρίες εργαζομένων του τουρισμού στους 
atticatimes. 
αν και στα χαρτιά το μπλοκάκι είναι “παροχή 
υπηρεσιών”, στην πράξη οι εργαζόμενοι υπόκεινται σε 
κανονικό ωράριο, επιτήρηση, χωρίς καμία αυτονομία 
– στοιχεία που χαρακτηρίζουν εξαρτημένη εργασία, 
επισημαίνουν χαρακτηριστικά. αυτό δεν είναι νόμιμο 
και θεωρείται καλυμμένη εξαρτημένη εργασία, κάτι 
που μπορεί να επισύρει πρόστιμα για τον εργοδότη – 
αρκεί να γίνει έλεγχος.
η ψηφιακή κάρτα εργασίας θεσπίστηκε για να 
προστατεύει τον εργαζόμενο και να καταγράφει με 
ακρίβεια τις ώρες εργασίας. Όμως, με το μπλοκάκι 
ή τη “τεχνητή διάσπαση” της απασχόλησης σε δύο 
εργοδότες, το μέτρο ακυρώνεται στην πράξη. Οι ώρες 
δεν καταγράφονται ως υπερωρίες, δεν πληρώνονται 
ως τέτοιες, και φυσικά, ούτε άδειες, ούτε επιδόματα, 
ούτε αποζημιώσεις προβλέπονται για το “δεύτερο 
σκέλος” της απασχόλησης. Όποιος μπει σε αυτό 
το σύστημα φορολογείται ως επιτηδευματίας για 
τα έσοδα από το μπλοκάκι. Γι’ αυτό το λόγο είναι 
απαραίτητο να εντατικοποιηθούν οι έλεγχοι για 
τέτοιου είδους φαινόμενα. 

Οικονομική Ανάλυση: 

15άωρα εργασίας σε  εστίαση και 
τουρισμό παρά την ψηφιακή κάρτα
Στον χώρο της εστίασης και του τουρισμού  - έναν από τους πιο δυναμικούς και παράλληλα 

πιο "σκληρούς" εργασιακά κλάδους στην Ελλάδα - η επινοητικότητα εργοδοτών  πολλές 
φορές ξεπερνά τα όρια της νομιμότητας και της ηθικής. Το τελευταίο διάστημα, όλο και 
περισσότεροι εργαζόμενοι έρχονται αντιμέτωποι με ένα νέο "μοντέλο" απασχόλησης που 

παρουσιάζεται ως λύση ανάγκης: το μπλοκάκι (Δελτίο Παροχής Υπηρεσιών).

από τη Δάφνη Γρηγοριάδη οικονομική Αναλύτρια
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«Ήσασταν καταπληκτικές»: 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
συναντήθηκε με τα «χρυσά» 

κορίτσια του πόλο 

Τ
ην εθνική ομάδα πόλο γυναικών, που κατέ-

κτησε το χρυσό μετάλλιο στο Παγκόσμιο 
Πρωτάθλημα της Σιγκαπούρης, υποδέ-

χθηκαν στο μέγαρο μαξίμου ο Κυριάκος 
μητσοτάκης και η σύζυγός του, μαρέβα 

Γκραμπόφσκι.
Ο πρωθυπουργός και η σύζυγός του συνεχάρησαν 
θερμά τις αθλήτριες και το τεχνικό επιτελείο για τη 
σπουδαία διάκριση και τις εντυπωσιακές εμφανίσεις 
τους. «Καταπληκτικές ήσασταν», σημείωσε χαρακτη-

ριστικά ο κ. μητσοτάκης, προσθέτοντας: «αυτό που 
θα θυμάμαι πιο έντονα είναι το πώς τραγουδήσατε τον 
εθνικό ύμνο – αυτή ήταν για μένα η πιο δυνατή εικό-

να».
Κατά τη διάρκεια της συνάντησης, έγινε εκτενής συζή-

τηση για την πορεία και τις προοπτικές του ελληνικού 
πόλο, με έμφαση στις ανάγκες των εθνικών ομάδων. 
Στο τραπέζι τέθηκε η προοπτική δημιουργίας ενιαίας 
αθλητικής βάσης με πισίνα, γυμναστήριο και χώρους 
φιλοξενίας, ώστε να διευκολύνεται η προετοιμα-

σία χωρίς συνεχείς μετακινήσεις. Σε αυτό το πλαί-
σιο εξετάστηκε η αξιοποίηση των εγκαταστάσεων του 
ΟαΚα που αναβαθμίζονται.
Ιδιαίτερη βαρύτητα δόθηκε και στην προβολή του 
γυναικείου πόλο, με την πρόταση για τακτική τηλεο-

πτική μετάδοση των αγώνων πρωταθλήματος από την 
ΕρΤ, με στόχο την ισότιμη κάλυψη με το ανδρικό. Ο 
πρωθυπουργός δεσμεύτηκε πως θα κινηθούν άμεσα 
οι απαραίτητες διαδικασίες για την υλοποίηση αυτής 
της πρότασης.
Στο επίκεντρο βρέθηκε και η ενίσχυση του αθλήματος 
σε τοπικό επίπεδο, με στόχο την προσέλκυση νέων 
αθλητών και αθλητριών.
Ως ένδειξη ευγνωμοσύνης, τα μέλη της εθνικής 
ομάδας προσέφεραν στον Κυριάκο μητσοτάκη ένα 
γαλάζιο σκουφάκι με το νούμερο 15 – όσα και τα μέλη 
της αποστολής – καθώς και μια μπάλα με τις υπογρα-

φές τους.
Ο πρωθυπουργός και η σύζυγός του ευχαρίστησαν 
την εθνική ομάδα για τη χαρά που προσέφερε στους 
Έλληνες και ευχήθηκαν καλή επιτυχία στις επόμενες 
αγωνιστικές τους υποχρεώσεις.
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Τ
α κορίτσια της εθνικής πόλο, αυτά τα 
«αθόρυβα αστέρια» που κουβαλούν στις 
πλάτες τους όνειρα, πειθαρχία, αίμα και 
ιδρώτα, ανέβασαν την Ελλάδα στο ψη-

λότερο βάθρο του κόσμου. Κι εκεί, ανά-

μεσα σε μπάλες και βάθρα, σε δάκρυα και σημαίες, 
στέκει και η Ιωάννα Σταματοπούλου – η κορυφαία 
τερματοφύλακας του κόσμου. μια αθλήτρια που 
δεν φυλάει απλώς το τέρμα της ομάδας της, αλλά 
και το δικαίωμα όλων των κοριτσιών να ονειρεύο-

νται δυνατά.
Σε αυτή τη συνέντευξη, η Ιωάννα δεν μιλά μόνο 
ως πρωταθλήτρια. μιλά ως άνθρωπος που κουρά-

στηκε, έπεσε, σηκώθηκε, έσφιξε τα δόντια, έμεινε 
μόνη κάτω απ’ την εστία και κράτησε όρθιο ολό-

κληρο το έθνος.
Ο δρόμος της δεν ήταν στρωμένος με ροδοπέτα-

λα. Ήταν πλακόστρωτος με ξενύχτια, άγχη, τρα-

βηγμένες προπονήσεις, θυσίες χωρίς φώτα. Στην 
παλέτα του πρωταθλητισμού, το χρυσό βάφεται 
συχνά με γκρι. Κι όμως, αυτή η ομάδα, αυτή η γυ-

ναίκα, κατάφεραν να ζωγραφίσουν με ταπεινότη-

τα, πείσμα και φλόγα ένα ελληνικό καλοκαίρι που 
δεν θα ξεχάσουμε.

▶ Έχετε συνειδητοποιήσει πόση χαρά σκορ-

πίσατε σε όλη τη χώρα;
η αλήθεια είναι ότι τώρα που γυρίσαμε στην Ελ-

λάδα και είδαμε όλο τον κόσμο που ήρθε στο αε-

ροδρόμιο, που μας στέλνει μηνύματα, ήμασταν 
πραγματικά πάρα πολύ χαρούμενες που το προ-

καλέσαμε αυτό. μας δίνει τρομερή δύναμη.

▶ Πόσο πιεστικό είναι το πρόγραμμα για μια 
γυναίκα στον πρωταθλητισμό; Αναφέρομαι 
στην καθημερινότητα, την διατροφή, τις συ-

νήθειες
Γενικά, ο πρωταθλητισμός είναι δύσκολος, ειδι-
κά για μια γυναίκα. Να μην ξεχνάμε πως για εμάς 

Αγοράζουμε διαρκείας στήριξης 
στο πόλο γυναικών; 

Υπάρχουν στιγμές που μια ολόκληρη χώρα δεν ανασαίνει απλώς - χτυπάει με τον ίδιο 
ρυθμό. Κι αυτός ο ρυθμός, φέτος, ήταν ο παλμός του νερού· μιας μπάλας που αναπηδά, 
μιας κραυγής νίκης που πνίγεται στα κύματα, ενός συνθήματος που γεννιέται μέσα από το 

χλώριο και φτάνει ως την καρδιά του λαού.

από τη Μαριάννα Γεωργαντή
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υπάρχουν τα γυναικολογικά. Είναι πολύ δύσκολο 
να ανταπεξέλθει το σώμα της και λόγω των ορμο-

νών. Στο θέμα της διατροφής, πρέπει να υπάρχει 
πειθαρχία. Επίσης σημαντικός είναι ο ύπνος. Πόση 
ώρα θα κοιμηθεί, πού θα βγει, τι θα κάνει… Το πρό-

γραμμα του πρωταθλητή είναι απαιτητικό. Πρέπει 
να ξυπνάμε νωρίς, να πηγαίνουμε γυμναστήριο, 
προπόνηση, και το απόγευμα ξανά προπόνηση. 
Οπότε είναι λίγο πιεστικό. Οι έξοδοι είναι περιορι-
σμένοι, και οι διακοπές επίσης. Όλα είναι με πρό-

γραμμα.

▶ Κερδίζεις ,όμως, από τις στιγμές που εί-
σαι με τις συναθλήτριές σου, από τις νίκες 
και από τις ήττες. Πιστεύεις ότι αυτό λει-
τουργεί σαν αντίβαρο σε όσα χάνεις;
Εννοείται. Όταν έρχονται οι επιτυχίες, τα ξεχνάς 
όλα. Είναι μαγικό αυτό. Ξεχνάς τον κόπο, τις θυσί-
ες, και είναι σαν να σβήνονται όλα. Και συνεχίζεις. 
Όταν είμαστε όλες μαζί είναι αλλιώς. Όπως και το 
αποδείξαμε.

▶  Έχει προσωπικό χρόνο μια πρωταθλή-

τρια; Εσύ, η Ιωάννα, βρίσκεις χρόνο για τον 
εαυτό σου; Να καθίσεις, να δεις μια ταινία, 
να μην κάνεις τίποτα;
Ναι, βρίσκω χρόνο. με το σωστό πρόγραμμα, όλα 
γίνονται. Έχω χρόνο γιατί επιλέγω να έχω χρόνο. 
Και είμαι πολύ τυχερή που έχω ανθρώπους δίπλα 
μου που με καταλαβαίνουν και ξέρουν πόσο δύ-

σκολο είναι το πρόγραμμά μου. Προτιμώ να αφιε-

ρώνω σε εκείνους ό,τι ελεύθερο χρόνο έχω.

▶  Βρίσκεσαι σε μια κομβική θέση. Μου μί-
λησες για τις επιτυχίες, αλλά ο τερματοφύ-

λακας είναι ουσιαστικά μόνος του.
 Ναι. η θέση του τερματοφύλακα γενικά είναι μια 
θέση ψυχολογίας. Εγώ προσπαθώ – και με βοηθά-

ει και η σχέση με τον εαυτό μου – να βλέπω κάθε 
φάση ξεχωριστά και τον κάθε αγώνα ξεχωριστά. 
Εννοείται ότι θα υπάρξουν μέρες που δεν θα τα 
πάω καλά, προσπαθώ να μείνω σταθερή, και την 
επόμενη μέρα να συνεχίσω. Ή ακόμα και μέσα 
στον ίδιο αγώνα, να πάω στην επόμενη φάση.

▶ Όταν δεν τα πας καλά, κάθεσαι και μιλάς 
με τον εαυτό σου ή υπάρχει κάποιος που 
συμβουλεύεσαι; Ο προπονητής σου για πα-

ράδειγμα; Ή αναζητάς μια διέξοδο;
Όλα, όλα μαζί. Όσο μεγαλώνω, νομίζω ότι έχω 
μάθει να το διαχειρίζομαι πιο εύκολα και να το ξε-

περνάω πιο γρήγορα. Όταν ήμουν πιο μικρή, το 
έπαιρνα πολύ προσωπικά. Τα έβαζα με τον εαυτό 

μου, έλεγα ότι δεν αξίζω. Τώρα προσπαθώ να το 
βλέπω πιο λογικά, να εντοπίζω τα λάθη μου και να 
λέω: “Εντάξει, θα τα βελτιώσω την επόμενη φορά, 
θα προσπαθήσω να είμαι καλύτερη.” μιλάω και με 
τους δικούς μου ανθρώπους, αυτό με βοηθάει. με 
τον προπονητή μου, που του έχω απόλυτη εμπι-
στοσύνη. Οπότε, στον επόμενο χρόνο, ξεκινάω 
ξανά απ’ την αρχή.

▶ Υπάρχουν παιδιά που μπορεί να ξεκινάνε 
είτε το πόλο είτε κάποιο άλλο άθλημα και 
να μην τα πηγαίνουν καλά στην αρχή. Είχες 
ποτέ κι εσύ τέτοιες στιγμές; Σε αμφισβή-

τησε κάποιος ή εσύ η ίδια; Κι αν ναι, σου 
γύρισε τελικά;
Εννοείται. Γενικά ο πρωταθλητισμός 
έχει περισσότερες αποτυχίες από 
επιτυχίες. Έχω βρεθεί σε φάσεις που 
δεν είχα εμπιστοσύνη από προπονη-

τή ή και από άλλους ανθρώπους – 
κάποιοι δεν πίστευαν σε μένα. αλλά 
υπήρχαν κι αυτοί που πίστευαν. Οπό-

τε προσπάθησα να ακούσω εκείνους, 
να πιστεύω στον εαυτό μου και να 
συνεχίσω.

▶  Ρόλος της πολιτείας. Εισπράττω από 
πολλούς αθλητές πικρία. Πλέον χαρακτηρί-
ζουμε το πόλο, εθνικό άθλημα. Αλλά είναι 
όντως, έμπρακτα; Ο ποδοσφαιριστής για 
παράδειγμα έχει τα πάντα – γυμναστές, 
εγκαταστάσεις, δημοσιότητα, χρήματα. 
Εσείς όμως παλεύετε, και όχι με τις καλύτε-

ρες συνθήκες, σωστά;
Παλεύουμε για τα βασικά. δυστυχώς έτσι είναι. 
Γενικά δεν υπάρχει προβολή στο άθλημά μας. αν 
υπήρχε προβολή – και στους άντρες, και στις γυ-

ναίκες, ειδικά όμως στο γυναικείο πόλο – τα πράγ-

ματα θα ήταν καλύτερα. δεν είναι στις πρώτες 
προτεραιότητες. δεν το βλέπει πολύς κόσμος, και 
είμαστε λίγο αδικημένοι. αν υπήρχε περισσότερη 
κάλυψη, θα μπορούσαν περισσότερα κορίτσια να 
συνεχίσουν. αλλά εδώ δεν υπάρχουν ούτε τα βα-

σικά. δεν έχουμε καλές εγκαταστάσεις. Είμαστε 
εθνική ομάδα και δεν έχουμε ένα σταθερό κολυμ-

βητήριο. Έχουμε το ΟαΚα, αλλά μένουμε πολύ 
μακριά – Πειραιά, Γλυφάδα, οι περισσότερες. Και 
πηγαίνουμε δύο φορές την ημέρα. Είναι πολύ δύ-

σκολο αυτό.

▶ Σας έχουν τάξει ποτέ κάτι συγκεκριμένο; 
Ή απλώς λένε λόγια μετά από μεγάλες επι-
τυχίες και στην συνέχεια … εξαφανίζονται;

η αλήθεια είναι ότι ακούω πολλά 
χρόνια για καινούργια κολυμβητή-

ρια, αλλά δεν έχουν γίνει. Ελπίζω 
στο καλύτερο και ότι όντως θα γί-
νουν.

▶ Έχεις σκεφτεί ποτέ να τα παρατήσεις 
λόγω όλων αυτών; Να πεις: “Ξέρεις τι; Πολ-

λά λεφτά δεν παίρνω, ταλαιπωρούμαι κάθε 
μέρα, δεν αντέχω άλλο…”
 η αλήθεια είναι ότι ναι, το έχω πει. αλλά την επό-

μενη μέρα πάω στην προπόνηση σαν να είναι μια 
καινούργια αρχή. Λέω “εντάξει, συνεχίζουμε”. 
αλλά ότι έχω πέσει πολλές φορές και το έχω σκε-

φτεί, ναι.

▶ Όπως το λέμε κι εμείς οι νέοι, κανονικά 
εσύ θα έπρεπε να ήσουν influencer – να 
παραδειγματίζεις τα παιδιά. Τι είναι αυτό 
που θα ήθελες να εισπράξουν από εσένα 
τα νέα παιδιά;
αυτό που θέλω να πω είναι ότι τα όνειρα δεν έχουν 
ταβάνι. Και ότι με ό,τι κι αν ασχοληθούν – άθλημα, 
σπουδές, δουλειά – να συνεχίσουν να ονειρεύο-

νται και να προσπαθούν. Έτσι θα τα καταφέρουν.

▶ Ποιος είναι ο επόμενος στόχος της Εθνι-
κής μας ομάδας;
Έχουμε το Ευρωπαϊκό τον χειμώνα στην Πορ-

τογαλία. Ελπίζουμε να τα πάμε όσο καλύτερα 
μπορούμε και να κατακτήσουμε ξανά την πρώτη 
θέση. αλλά πρώτα πρέπει να ξεκουραστούμε και 
να βρούμε τα πατήματά μας για τη νέα χρονιά.

aΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚη ΣΥΝΕΝΤΕΥΞη
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Κώδικας Τοπικής Αυτοδιοίκησης: 
Τι αλλάζει στην εκλογή δημάρχων – περιφερειαρχών 

και στην οικονομική διαχείριση των δήμων
Εκλογή δημοτικών και περιφερειακών αρχών σε έναν γύρο - Εξορθολογισμός των τελών που 

μπορούν να επιβάλλουν οι δήμοι

Τ
ο σχέδιο του Κώδικα Τοπικής αυτοδιοίκη-

σης, που σύμφωνα με την κυβέρνηση επικαι-
ροποιεί και απλουστεύει μια δαιδαλώδη και 
πολυποίκιλη νομοθεσία δεκαετιών παρουσί-
ασε στο υπουργικό συμβούλιο ο υπουργός 

Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβάνιος.

εκλογή δημοτικών και περιφερειακών αρχών σε έναν 
γύρο
από τις κυριότερες μεταρρυθμίσεις που φέρνει ο νέος 
Κώδικας είναι η εκλογή δημοτικών και περιφερεια-

κών αρχών σε ένα γύρο, εισάγοντας το σύστημα της 
συμπληρωματικής ψήφου. Σύμφωνα με την κυβέρνηση, 
η διεξαγωγή των δημοτικών και περιφερειακών εκλο-

γών σε ένα γύρο συμβάλλει στην αύξηση της συμμε-

τοχής στην εκλογική διαδικασία, στη δημιουργία ουσι-
αστικού προεκλογικού διαλόγου και στην παύση των 
«παζαριών» μεταξύ πρώτου και δευτέρου γύρου.
Επιπλέον επικαιροποιείται το σύστημα διακυβέρνησης 
των δήμων και των νομικών τους προσώπων.
αλλάζει ριζικά ο τρόπος άσκησης του ελέγχου νομι-
μότητας των πράξεων των ΟΤα με τη θεσμοθέτηση 
του Γενικού Επόπτη Νομιμότητας και των 7 αυτοτε-

λών Υπηρεσιών Εποπτείας. Προβλέπεται χρήση νέου 
πληροφοριακού συστήματος για τον έλεγχο νομιμότη-

τας και αντικειμενικό σύστημα, με ομοιομορφία ελέγ-

χου.

κεντρικό πειθαρχικό Συμβούλιο
Επίσης ορίζεται σαφές και ξεκάθαρο πειθαρχικό δίκαιο 
αιρετών, με τη δημιουργία ενός κεντρικού Πειθαρχικού 
Συμβουλίου σε αντικατάσταση των 7 υφιστάμενων.
διασφαλίζεται ότι κάθε κάτοικος της χώρας έχει 
πρόσβαση στις ίδιες υπηρεσίες της αυτοδιοίκησης 
ανεξαρτήτως του τόπου κατοικίας του, ενώ ειδικές 
ρυθμίσεις προβλέπονταο για την ενίσχυση ορεινών και 

νησιωτικών δήμων.

εξορθολογισμός των τελών
Παράλληλα προωθείται σύγχρονο πλαίσιο οικονομικής 
διαχείρισης των δήμων, με νέο νομοθετικό πλαίσιο το 
οποίο αντικαθιστά εκατοντάδες νομοθετικές διατάξεις. 
δημιουργείται Ολοκληρωμένο Πληροφοριακό Σύστη-

μα Κεντρικών ηλεκτρονικών Πληρωμών για τη διαχείρι-
ση των δημοτικών εσόδων σε μια ενιαία κεντρική πλατ-

φόρμα που θα επιτρέπει στους δήμους την αποτελε-

σματική διαχείριση των οικονομικών τους συναλλα-

γών, την αυτοματοποίηση των διαδικασιών ενημέρω-

σης οφειλετών και είσπραξης των οφειλών, παρέχο-

ντας ασφάλεια, διαφάνεια και αποτελεσματικότητα στη 
διαχείριση των εσόδων τους. Προβλέπεται εξορθολογι-
σμός των τελών που μπορούν να επιβάλλουν οι δήμοι, 
δικαιότερο και αποτελεσματικότερο σύστημα «τοπικής 
φορολόγησης». Επιπλέον προωθούνται η αποτελεσμα-

τική διαχείριση κοινοχρήστων χώρων και νέοι δυναμι-
κοί Κεντρικοί αυτοτελείς Πόροι, έχοντας ως βάση τις 
χορηγήσεις που θα δοθούν το 2026 και με ειδική μέρι-
μνα για αυτόματη αύξησή τους με βάση τους δημοσι-
ονομικούς στόχους του Κρατικού Προϋπολογισμού και 
την πορεία των εσόδων.

Νέο έκτακτο δελτίο της ΕΜΥ: Μέχρι τη Δευτέρα 
επιμένει ο καύσωνας -Πότε αρχίζει να υποχωρεί 

Σε πολύ υψηλά επίπεδα θα παραμείνει και σήμε-

ρα η θερμοκρασία στη χώρα μας, με τον καύσω-

να να επιμένει, σύμφωνα με την ΕμΥ.
Eπικαιροποιήθηκε το Έκτακτο δελτίο Επικίν-

δυνων Καιρικών φαινομένων που εκδόθηκε την 
Πέμπτη (24-07-25) σύμφωνα με τα τελευταία 
στοιχεία.
Την Κυριακή (27-07-25) προβλέπεται λήξη του 
καύσωνα στη δυτική Ελλάδα, ενώ τη δευτέ-

ρα (28-07-25) αναμένεται υποχώρηση των πολύ 
υψηλών θερμοκρασιών και στην ανατολική χώρα

κύμα κινδύνου σαρώνει τη χώρα
Ο κίνδυνος όμως δεν περιορίζεται στις ζώνες 
συναγερμού. Πολύ υψηλό κίνδυνο πυρκαγιάς 
(κατηγορίας 4) αντιμετωπίζουν και άλλες περι-
οχές: η δυτική Ελλάδα, η φθιώτιδα, η φωκίδα, 
η Ζάκυνθος, η μαγνησία, σχεδόν ολόκληρο το 
Βόρειο αιγαίο, η Κρήτη, καθώς και η Θράκη με τη 

ροδόπη και τον Έβρο. η φωτιά δεν κάνει διακρί-
σεις και η επικράτεια μοιάζει πλέον με ένα εκτετα-

μένο εύφλεκτο πεδίο. Οι συνθήκες είναι τέτοιες, 
που ακόμη και το παραμικρό λάθος μπορεί να 
οδηγήσει σε ανεξέλεγκτες καταστάσεις.

Σε γενική επιφυλακή η πυροσβεστική
Σε γενική επιφυλακή τίθεται το προσωπικό των 
Πυροσβεστικών Υπηρεσιών όπου στην περι-
οχή ευθύνης τους αναμένεται ακραίος κίνδυ-

νος πυρκαγιάς (κατηγορία κίνδυνου 5). Επίσης 
σε μερική επιφυλακή τίθεται το προσωπικό των 
Πυροσβεστικών Υπηρεσιών που στην περιοχή 
ευθύνης τους αναμένεται πολύ υψηλός κίνδυνος 
πυρκαγιάς (κατηγορία κίνδυνου 4) σύμφωνα με 
το Χάρτη Πρόβλεψης Κινδύνου Πυρκαγιάς που 
εκδίδει η Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστα-

σίας του υπουργείου Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας.



Για πρώτη φορα, τέλος ςτην αςυδοςια τών 

έρΓολαβών 

Παρέμβαση Δούκα και Γραμματικογιάννη στο 
Θησείο υπέρ των πολιτών
Η εικόνα είναι πρωτοφανής για τα δεδομένα της Αθήνας: εργολάβοι που αυθαιρετούν, βρίσκονται 
αντιμέτωποι με τον νόμο, και η δημοτική αρχή στέκεται στο πλευρό των πολιτών, όχι των ισχυρών 
συμφερόντων.

Τ
ο πρωί της Δευτέρας, μετά από καταγγε-
λίες αγανακτισμένων κατοίκων, ο Αντι-
δήμαρχος Αστικών Υποδομών του Δήμου 
Αθηναίων, Ανδρέας Γραμματικογιάννης, 
βρέθηκε στην οδό Ηρακλειδών στο Θη-

σείο, όπου εκτελούνταν έργα φυσικού αερίου με σο-
βαρές παρατυπίες. Η αυτοψία που ακολούθησε από τη 
Δημοτική Αστυνομία αποκάλυψε αυτό που οι κάτοικοι 
βλέπουν καθημερινά: επικίνδυνες ελλείψεις σε μέτρα 
ασφαλείας, πρόχειρες παρεμβάσεις, και καταστροφή 
του οδοστρώματος.
Με απόλυτη αποφασιστικότητα, ο Αντιδήμαρχος ενη-
μέρωσε την Ελληνική Αστυνομία, και ο υπεύθυνος 
εργολάβος οδηγήθηκε στο Αστυνομικό Τμήμα Ακρο-
πόλεως, ενώ κατατέθηκε μήνυση για επικίνδυνες πα-
ρεμβάσεις στην οδική κυκλοφορία (άρθρο 290 Π.Κ.).
Η περιοχή του Θησείου, που πρόσφατα αναβαθμί-
στηκε με νέους ασφαλτοτάπητες στις οδούς Νηλέως, 
Τριών Ιεραρχών, Κειριάδων και Ακάμαντος, βλέπει για 
πρώτη φορά τη δημοτική αρχή να παρεμβαίνει ουσια-
στικά, προστατεύοντας δημόσια περιουσία και ανθρώ-
πινες ζωές.
Οι ανεύθυνοι εργολάβοι οπτικών ινών και φυσικού 
αερίου, χωρίς πρόγραμμα και χωρίς σεβασμό στις 
υποδομές, δρουν επί χρόνια ανεξέλεγκτα, σκάβοντας 
δρόμους κάθε λίγα μέτρα, με πρόχειρες αποκαταστά-
σεις και μηδενική μέριμνα για την ασφάλεια.
Ειδικά αυτές τις μέρες, με αφορμή το πανηγύρι της 
Αγίας Μαρίνης, έχουν ξεκινήσει εκτεταμένες εργασίες 
σε κεντρικές οδούς όπως η Αγίας Μαρίνης, η Αίθρας, 
η Νηλέως και η Ακάμαντος. Το Θησείο έχει μετατραπεί 
σε εργοτάξιο χάους, με την κυκλοφορία να διαλύεται 
και την καθημερινότητα των πολιτών να καταρρέει.
Ο Δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας και ο Αντιδήμαρ-
χος Ανδρέας Γραμματικογιάννης απέδειξαν με πράξεις 
πως η νέα διοίκηση δεν ήρθε να «συμβιβαστεί» αλλά 
να βάλει τέλος στην αυθαιρεσία. Για πρώτη φορά, οι 
πολίτες της Αθήνας βλέπουν το αυτονόητο να γίνεται 
πράξη: να προστατεύεται η περιουσία τους, η ασφά-
λεια τους, και τα χρήματά τους. Αυτό που κάποτε θεω-
ρούνταν «αποδεκτό κακό», σήμερα βρίσκει επιτέλους 
τοίχο: έναν Δήμο που υπερασπίζεται με θάρρος τα 
συμφέροντα της πόλης και όχι των εργολάβων.



Κυριακή 27 Ιουλίου 2025

Με λόγο άμεσο, ο Γιάννης Μυλωνάκης δεν διστάζει να απαντήσει σε ερωτήματα που απασχολούν ευρύτερα τους 
δημότες, αποσαφηνίζοντας παρερμηνείες και αναδεικνύοντας την προσήλωση της διοίκησής του στη διαφάνεια, τη 

συμμετοχή και την αποτελεσματικότητα. Μέσα από τη συνέντευξη που παραχώρησε στους Atticatimes και την 
δημοσιογράφο Κορίνα Τριανταφύλλου, αποτυπώνεται ένα συγκροτημένο σχέδιο για την Αγία Παρασκευή, όπου 
η καθημερινότητα, η αστική βιωσιμότητα και οι ανάγκες των πολιτών βρίσκονται στο επίκεντρο κάθε απόφασης.
Η συνέντευξη αυτή αποτελεί ένα ακόμη βήμα διαλόγου και λογοδοσίας προς την τοπική κοινωνία, σε μια περίοδο 

που το παρόν σχεδιάζεται με γνώμονα το μέλλον.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ
ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΑΓΙΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗΣ

“Οι τελικές επιλογές για τον πολεοδομικό σχεδιασμό 
της πόλης μας θα προκύψουν θεσμικά, με συλλογική

 ευθύνη και διαβούλευση”

▶ Κύριε Δήμαρχε, η διαδικασία διαβούλευσης 
για το Τοπικό Πολεοδομικό Σχέδιο έχει ξεκι-
νήσει με τη συμμετοχή των πολιτών μέσω της 
ηλεκτρονικής πλατφόρμας. Πώς σκοπεύετε να 
διασφαλίσετε ότι οι απόψεις και οι προτάσεις 
που θα κατατεθούν από τους δημότες θα εν-

σωματωθούν ουσιαστικά στο τελικό σχέδιο, 
και όχι απλώς να καταγραφούν τυπικά;
Σας ευχαριστώ για την ερώτηση γιατί μου δίνετε 
την ευκαιρία και από εδώ να ξεκαθαρίσω κάποια 
πράγματα που δεν έχουν γίνει σαφή και κάποιοι 
προχωρούν σε λάθος ερμηνείες όπως και εσείς 
στην προκειμένη περίπτωση. αλλά εδώ είμαστε 
για να δίνουμε διευκρινίσεις. Το Τοπικό Πολεο-

δομικό Σχέδιο είναι σε εξέλιξη και βρισκόμαστε 
ήδη στον 2ο γύρο διαβούλευσης. Πριν από λί-
γες ημέρες παρουσιάστηκαν από την επιστη-

μονική ομάδα έργου, τρία εναλλακτικά σενάρια 
χωρικής ανάπτυξης της πόλης, όπως προβλέπε-

ται στο 1ο Στάδιο της μελέτης. Οι προτάσεις αυ-

τές, το τονίζω για άλλη μία φορά, δεν αποτελούν 
θέσεις της δημοτικής αρχής, αλλά προέρχονται 
αποκλειστικά από τη μελετητική ομάδα, κατόπιν 
αξιολόγησης των υπαρχουσών συνθηκών και 
αναγκών της πόλης. η διαβούλευση είναι ανοι-
χτή και δημόσια. Όποιος γνωρίζει τη διαδικασία 
του ΤΠΣ, καταλαβαίνει ότι κανένα σενάριο δεν 
είναι δεσμευτικό και καμία τελική πρόταση δεν 
διαμορφώνεται χωρίς δημόσια συζήτηση και 
γνωμοδότηση θεσμικών οργάνων. Οι τελικές 
επιλογές για τον πολεοδομικό σχεδιασμό της 
πόλης μας θα προκύψουν θεσμικά, με συλλογι-
κή ευθύνη και διαβούλευση. 
tο ΤΠΣ είναι η μεγάλη ευκαιρία της πόλης μας 
να οργανώσει το μέλλον της με βάση τις ανά-

γκες των επόμενων γενεών - και οι πολίτες θα 
έχουν τον πρώτο λόγο.

▶ Τα έργα στη Βιοκλιματική Κοντοπεύκου απο-

τελούν σημαντική παρέμβαση στην καθημερι-
νότητα των κατοίκων. Πώς διασφαλίζεται ότι οι 
παρεμβάσεις αυτές θα έχουν διαρκή χαρακτή-

ρα και όχι προσωρινό, και ποιο είναι το χρο-

νοδιάγραμμα ολοκλήρωσης των εργασιών ανά 
περιοχή; 
Πρόκειται για μία πολύ σημαντική παρέμβαση 
που θα γίνει στο Κοντόπευκο και πιστεύω ότι 
μόλις ολοκληρωθεί, θα αναβαθμιστεί αισθητά η 
ποιότητα της ζωής των κατοίκων της περιοχής. 
Τα έργα πρόκειται να ξεκινήσουν στις αρχές του 

φθινοπώρου και περιλαμβάνουν μεταξύ άλλων, 
επισκευές πεζοδρομίων από καθιζήσεις, αποκα-

τάσταση θέσεων όπου έχουν αφαιρεθεί ή ξερι-
ζωθεί δέντρα, επισκευές ποδηλατοδρόμων, φύ-

τευση νέων δέντρων και διαγραμμίσεις. Πιστεύ-

ουμε ότι μέχρι την άνοιξη του 26 θα έχουν ολο-

κληρωθεί, αλλάζοντας την εικόνα της περιοχής.
Θα μου επιτρέψετε να σας πω ότι βήμα-βήμα, 
σταδιακά, κάνουμε πράξη όλες τις  υποσχέσεις 
που είχαμε δώσει στους πολίτες της αγίας Πα-

ρασκευής. Για αυτά τα έργα είχαμε δεσμευθεί 
προεκλογικά όπως επίσης και για το ότι θα  
φτιάξουμε νέα πεζοδρόμια. Έχω τη χαρά να 
σας ανακοινώσω πως πριν λίγες ημέρες εγκρί-
θηκε και η μελέτη για την αποκατάσταση και 
κατασκευή νέων πεζοδρομίων, συνολικού προ-

ϋπολογισμού 2,2 εκατομμυρίων ευρώ. μιλάμε 
πλέον για μια ολιστική προσέγγιση και ουσια-

στική παρέμβαση στα πεζοδρόμια της πόλης 
μας, με βάση και τις ανάγκες. Γνωρίζουμε τα 
προβλήματα με τα πεζοδρόμια στην πόλη μας 
και για αυτό είναι προτεραιότητα μας, να αλλά-

ξει αυτή η εικόνα. ακριβώς γιατί θέλουμε μία 
πόλη περισσότερο λειτουργική και προσβάσι-
μη, για τον πεζό, για τα αμΕα, για την μητέρα 
που βγάζει βόλτα το παιδί της με το καρότσι. 
Όμως καταλαβαίνετε ότι δεν μπορούμε να λύ-

σουμε όλα τα προβλήματα μέσα στον 1.5 χρό-

νο που είμαστε στο τιμόνι του δήμου, για αυτό 
και βάσει και σχετικής προτεραιοποίησης αλλά 
και αξιοποιώντας κάθε διαθέσιμο χρηματοδο-

τικό εργαλείο, ακολουθούμε ένα συγκεκριμένο 
σχέδιο αποκατάστασης των προβλημάτων. δυ-

στυχώς λόγω κακών χειρισμών από την προη-

γούμενη δημοτική αρχή χάθηκε ο μεγάλος δια-

γωνισμός οδικής ασφάλειας ύψους 2 εκ. ευρώ 
μέσω του οποίου πολλά από αυτά τα προβλή-

ματα θα λύνονταν. δεν κοιτάμε πίσω ωστόσο, 
συνεχίσουμε με σχέδιο και μεθοδικότητα. 

▶ Οι δύο πρώτοι περίοδοι του Summer Camp 
ολοκληρώθηκαν με επιτυχία και πρόσφατα εί-
δαμε  ότι διαθέσατε επιπλέον θέσεις για τη Γ 
και την Δ περίοδο. Είστε ικανοποιημένος από 
το πρόγραμμα; Σκοπεύετε την επόμενη χρονιά 
να ενισχύσετε το πρόγραμμα με περισσότερα 
κέντρα και προσωπικό ώστε να καλύψετε τη 
διαρκώς αυξανόμενη ζήτηση από τους γονείς 
της Αγίας Παρασκευής;
η απόφαση να ενώσουμε τα δύο ξεχωρι-

«Βήμα-βήμα, σταδιακά, κάνουμε πράξη όλες τις  

υποσχέσεις που είχαμε δώσει στους πολίτες της 

Αγίας Παρασκευής»

από την κορίνα τριανταφύλλου
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Σ
το πλαίσιο ενός κρίσιμου μετα-

σχηματισμού για την αγία Πα-

ρασκευή, ο δήμαρχος Γιάννης 
μυλωνάκης παραχώρησε μία 
εκτενή και ουσιαστική συνέντευ-

ξη, στην οποία τοποθετείται με σαφήνεια 
και αποφασιστικότητα γύρω από τις σημα-

ντικότερες παρεμβάσεις και στρατηγικές 
πρωτοβουλίες της δημοτικής αρχής. από 
το Τοπικό Πολεοδομικό Σχέδιο και τις 
αστικές αναπλάσεις, έως τα ζητήματα της 
καθαριότητας και της θερινής απασχόλη-

σης των παιδιών, ο δήμαρχος αναδεικνύει 
τον σχεδιασμό, τις προτεραιότητες και το 
όραμά του για μια πιο λειτουργική, προ-

σβάσιμη και βιώσιμη πόλη.
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στά προγράμματα, το παραδοσιακό summer 
camp και τη θερινή απασχόληση, αποδείχθη-

κε απόλυτα επιτυχής. Ήταν μια στρατηγική 
επιλογή που κάναμε από την πρώτη μας χρο-

νιά στη διοίκηση και ήδη από φέτος φαίνεται 
η δυναμική της. Το πρόγραμμα «Παίζω και 
δημιουργώ» σχεδιάστηκε με σκοπό να καλύ-

ψει μεγαλύτερο φάσμα αναγκών των παιδιών 
και των οικογενειών της πόλης μας. φέτος, 
καταφέραμε να προσφέρουμε ένα αναβαθμι-
σμένο πρόγραμμα, στο οποίο συμμετέχουν 
2.400 παιδιά. Για πρώτη φορά εντάξαμε και 
παιδιά ηλικίας 6 έως 14 ετών με αναπηρίες, 
ανταποκρινόμενοι σε αιτήματα γονέων και 
φορέων. Το πρόγραμμά μας παραμένει το 
οικονομικότερο σε σύγκριση με αντίστοιχα 
άλλων δήμων, χωρίς συμβιβασμούς στην ποι-
ότητα. Οι εντυπώσεις που λαμβάνουμε κα-

θημερινά, τόσο από τους γονείς όσο και από 
τους ίδιους τους συμμετέχοντες, είναι εξαι-
ρετικά θετικές. η μεγάλη γιορτή που διοργα-

νώθηκε με τη λήξη των δύο πρώτων περιόδων 
ήταν μια ζωντανή επιβεβαίωση της επιτυχίας 
του εγχειρήματος – μια εικόνα χαράς, δημι-
ουργίας και παιχνιδιού, ακριβώς όπως την 
είχαμε οραματιστεί. η δέσμευσή μας είναι ξε-

κάθαρη: κάθε χρόνο να βελτιωνόμαστε. δεν 
λειτουργούμε με παρωπίδες. ακούμε, αξιο-

λογούμε και πράττουμε. Ήδη εργαζόμαστε 
για τις επόμενες φάσεις του προγράμματος 
«Παίζω και δημιουργώ 2025», με στόχο να 
καλύψουμε ακόμη περισσότερα παιδιά, επεν-

δύοντας στον πολιτισμό, τη δημιουργικότητα 
και τη χαρά των μικρών μας δημοτών.

▶ Η παραλαβή του νέου σάρωθρου ενισχύει 
σαφώς τον στόλο καθαριότητας του Δήμου. 
Ποια είναι η συνολική στρατηγική που ακολου-

θείτε για τη βελτίωση της καθαριότητας στην 
Αγία Παρασκευή, και υπάρχουν άλλα αντίστοι-
χα βήματα ή εξοπλιστικά έργα που σχεδιάζο-

νται στο άμεσο μέλλον;
με το νέο σάρωθρο που προσθέσαμε στον στό-

λο του δήμου μας, έχουμε ακόμη ένα «όπλο» 
στα χέρια μας για τη δύσκολη μάχη της καθημε-

ρινότητας και της περαιτέρω αναβάθμισης της 
καθαριότητας στην περιοχή μας. αυτό το νέο 
μας απόκτημα είναι μικρό και ευέλικτο, γεγονός 
που του επιτρέπει να κινείται με ευκολία ακό-

μα και στα πιο στενά σημεία της πόλης, όπου 
δεν έχουν πρόσβαση τα μεγαλύτερα οχήματα. 
Επιπλέον, δεν απαιτεί ειδικό χειριστή, κάτι που 
καθιστά τη χρήση του πρακτικότερη και ευκολό-

τερη, αφού θα αξιοποιείται απευθείας από τους 
υπαλλήλους οδοκαθαρισμού.
η μάχη για να γίνει η αγία Παρασκευή μία 
καθαρή πόλη είναι καθημερινή και έχουμε 
δώσει ιδιαίτερη έμφαση, παράλληλα με την 
καθημερινότητα όπου επίσης ο αγώνας είναι 
διαρκής. Προφανώς και δεν είμαι ακόμα ικα-

νοποιημένος, πρέπει να γίνουν ακόμα πολλά 
βήματα. αλλά για αυτό είμαστε εδώ. Και είμα-

στε αποφασισμένοι. Ήδη μέσα σε 15 μήνες 
από την υποβάθμιση και τη μιζέρια, περάσα-

με στον σχεδιασμό και την εφαρμογή. 
Ενεργοποιήσαμε τον καφέ κάδο, ο οποίος στα-

διακά θα επεκταθεί σε όλη την πόλη, προχωρή-

σαμε με την ομόφωνη απόφαση του δημοτικού 
Συμβουλίου στην αγορά ακινήτου και μετεγκα-

τάσταση του αμαξοστασίου. Παράλληλα θέσα-

με σε λειτουργία το καδοπλυντήριο, διπλασιά-

σαμε τα απορριμματοφόρα τις καθημερινές και 
τριπλασιάσαμε τα δρομολόγια αποκομιδής τα 
Σαββατοκύριακα. Για εμάς η καθαριότητα δεν 
είναι πολυτέλεια, αλλά πολιτισμός. Και σε αυτόν 
τον στόχο, δεν θα κάνουμε ούτε βήμα πίσω. 

«Η μάχη για να γίνει η Αγία Παρασκευή

 μία καθαρή πόλη είναι καθημερινή και έχουμε 

δώσει ιδιαίτερη έμφαση, παράλληλα με την 

καθημερινότητα όπου επίσης ο αγώνας είναι 

διαρκής»
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Κλείνει ο Λυκαβηττός 
Aνοικτοί  επτά κλιματιζόμενοι 
χώροι

Ο
αO Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δού-
κας, δήλωσε: «Το πιο όμορφο καλο-
καίρι είναι αυτό που μοιράζεται. Στις 
γειτονιές μας, η τέχνη έγινε αφορμή 
για συνάντηση, για επαφή, για ζωή. Το 

“Ραντεβού στη γειτονιά” δεν ήταν σύνθημα – ήταν μια 
αληθινή στιγμή επανασύνδεσης με την πόλη, την τέ-
χνη και μεταξύ μας. Ένα μεγάλο ευχαριστώ σε όλες 
και όλους που συνέβαλαν με την ενέργειά τους και το 
θερμό τους χειροκρότημα – και φυσικά στους δημι-
ουργούς για τη συμμετοχή και την προσφορά τους».
Η Πρόεδρος του Οργανισμού Πολιτισμού, Αθλητι-
σμού και Νεολαίας Δήμου Αθηναίων, Ελένη Ζωντή-
ρου, τόνισε: «40.000 συμπολίτες μας ανταποκρίθη-
καν στο κάλεσμά μας και συμμετείχαν σε μια γιορτή 
που απλώθηκε σε κάθε γωνιά της Αθήνας. Η θερμή 
αυτή ανταπόκριση μάς γεμίζει με χαρά αλλά και ευ-
θύνη. Στόχος μας είναι να συνεχίσουμε να σχεδιάζου-
με δράσεις που φέρνουν την τέχνη κοντά σε όλους, 
που δίνουν φωνή στις γειτονιές και δημιουργούν κοι-

νές εμπειρίες. Το επόμενο ραντεβού… είναι ήδη καθ’ 
οδόν».
Πού χτύπησε η «καρδιά» του καλοκαιριού στην πόλη:
Οι εκδηλώσεις φιλοξενήθηκαν σε πλήθος χώρων, 
όπως: Πλατείες Αγ. Παύλου, Κουμουνδούρου, Σα-
νταρόζα, Βαρνάβα, Μεσολογγίου, Πλυτά, Μερκούρη, 
Αυδή, Αθανασίου Διάκου, Παπαδιαμάντη, Αγ. Ανδρέα 
Λαμπρινής, Ναθαναήλ, Φωκίωνος Νέγρη, Αμερικής, 
Αττικής, Αγ. Παντελεήμονα, Βικτωρίας, Αγ. Δημητρίου 
(Πανόρμου), Αγ. Θωμά, Πλατεία Πηνελόπης Δέλτα, 
Πάρκα Ριζάρη, Δουργούτι, Δημάρχου Δ. Μπέη, «Μί-
κης Θεοδωράκης», Ακαδημίας Πλάτωνος, «Βασίλης 
Αυλωνίτης», Δρακόπουλου, Πάρκο για το Παιδί και 
τον Πολιτισμό (πρώην ΚΑΠΑΨ), καθώς και προαύλιοι 
χώροι πολιτιστικών ιδρυμάτων και μουσειακών χώ-
ρων (Β&Ε Γουλανδρή, Πινακοθήκη Δήμου Αθηναίων, 
Ψηφιακό Μουσείο Ακαδημίας Πλάτωνος), ο Εθνικός 
Κήπος, το Πέτρινο Βοτανικού, το Μετρό Πανόρμου 
και γήπεδα (Ελληνορώσων, Κονίστρας, Μανιτάκη, 
Δυρραχίου).

Δήμος Αθηναίων: 

Ολοκληρώθηκε το Φεστιβάλ 
«Καλοκαίρι στην Αθήνα 2025» 
Γέμισε πλατείες, πάρκα και γήπεδα 
με μουσική, θέατρο και χαρά, σε 
όλες τις γειτονιές της Αθήνας

Όλες οι υπηρεσίες του Δήμου Αθηναίων συνεχίζουν να παρα-
μένουν σε αυξημένη ετοιμότητα, λόγω πολύ υψηλού κινδύ-
νου πυρκαγιάς και ισχυρών ανέμων. Λαμβάνοντας υπόψη τα 
μέτρα που προβλέπονται σε καταστάσεις συναγερμού, όπως 
αυτή που ισχύει αύριο, Σάββατο 26 Ιουλίου, στην Αττική (Κα-
τηγορία Κινδύνου 5), ο λόφος του Λυκαβηττού θα παραμεί-
νει κλειστός για κάθε δραστηριότητα από σήμερα το βράδυ, 
στις 12 τα μεσάνυχτα έως νεότερης ενημέρωσης.
Επιπλέον, οι επτά Λέσχες Φιλίας του Δήμου συνεχίζουν να 
λειτουργούν 9 π.μ. – 9 μ.μ., ως κλιματιζόμενοι χώροι για 
τους πολίτες.

Αναλυτικά:
    Λέσχη Φιλίας Αγίου Παύλου, Μαμούρη 22 & Δύμης. Τηλέ-
φωνο: 210 8223946
    Λέσχη Φιλίας «Η Ανάληψη του Κυρίου» Νέου Κόσμου, 
Χελντράιχ 15. Τηλέφωνο: 210 9240403
    Λέσχη Φιλίας Βοτανικού, Κοζάνης 4. Τηλέφωνο: 210 
3423716
    Λέσχη Φιλίας Κολοκυνθούς, Αίμονος 9 & Άστρους. Τηλέ-
φωνο: 210 5140877
    Λέσχη Φιλίας Αγίου Ελευθερίου, Αχαρνών 372. Τηλέφωνο: 
210 2012334
    Λέσχη Φιλίας Κυψέλης, Σκύρου & Καυκάσου. Τηλέφωνο: 
210 8815877
    Λέσχη Φιλίας Αμπελοκήπων, Πανόρμου & Βαθέος. Τηλέ-
φωνο: 210 6459890
Οι πολίτες, και ιδιαίτερα όσοι ανήκουν στις ευπαθείς ομάδες, 
μπορούν να επικοινωνούν με την 24ωρη Γραμμή Εξυπηρέτη-
σης του Δημότη 1595 (χρέωση ανάλογα με τον πάροχο) ή με 
το 2105287800. Επιπλέον, για ιατρικές συμβουλές και καθο-
δήγηση σχετικά με την πρόληψη και αντιμετώπιση προβλη-
μάτων υγείας λόγω των υψηλών θερμοκρασιών, λειτουργεί 
η «Γραμμή Καύσωνα» των Πολυδύναμων Δημοτικών Ιατρεί-
ων, στον αριθμό 210 3638049, καθημερινά από τις 8:30 π.μ. 
έως τις 7:30 μ.μ.. Βάσει του σχεδίου Πολιτικής Προστασίας 
του Δήμου Αθηναίων, έχουν ήδη συγκροτηθεί κλιμάκια επι-
φυλακής από εργαζόμενους του Δήμου από τις υπηρεσίες 
Καθαριότητας και Πρασίνου. Η Δημοτική Αστυνομία βρί-
σκεται σε αυξημένη ετοιμότητα διαθέτοντας περιπολίες ενώ 
κινητοποιούνται drones για τον έλεγχο των λόφων και των 
περιοχών αυξημένου κινδύνου πυρκαγιάς. Σημειώνεται ότι 
η θερμική κάμερα, η οποία επιτρέπει την ανίχνευση των με-
ταβολών της θερμοκρασίας, κατοπτεύει τους μεγάλους χώ-
ρους πρασίνου στο κέντρο της πόλης. Σε συνεχή ετοιμότητα 
βρίσκονται και υδροφόρες του Δήμου. Το Κέντρο Επιχειρήσε-
ων της Δημοτικής Αστυνομίας λειτουργεί σε 24ωρη βάση για 
την ενημέρωση και τη συνδρομή της Πυροσβεστικής, καθώς 
κι άλλων υπηρεσιών και Δήμων, εφόσον χρειαστεί.
Για την προστασία των αστέγων από τις υψηλές θερμοκρα-
σίες, οι ομάδες Streetwork του Κέντρου Υποδοχής και Αλλη-
λεγγύης Δήμου Αθηναίων (Κ.Υ.Α.Δ.Α.), βρίσκονται επί ποδός 
8.00 π.μ. – 11 μ.μ.. Κοινωνικοί λειτουργοί, νοσηλευτές και 
ψυχολόγοι επιχειρούν στον δρόμο, προσφέροντας μπουκα-
λάκια με δροσερό νερό, ροφήματα, σνακ και ένα kit προ-
στασίας με είδη πρώτης ανάγκης. Ειδικά για τις ημέρες του 
καύσωνα, το ΚΥΑΔΑ προμηθεύει τις Λέσχες Φιλίας, το Πο-
λυδύναμο Κέντρο Αστέγων και το Κέντρο Ημέρας με νερό, 
ροφήματα και το ειδικό kit προστασίας.

Φροντίδα για τα αδέσποτα ζώα
Για τα αδέσποτα ζώα της πόλης, η Αστική Πανίδα του Δήμου 
Αθηναίων έχει τοποθετήσει περισσότερες από 100 νέες πο-
τίστρες στις γειτονιές της πρωτεύουσας. Οι πολίτες καλού-
νται να βοηθήσουν ώστε να παραμένουν γεμάτες με φρέσκο, 
δροσερό νερό. Παράλληλα, υπάρχουν οδηγίες φροντίδας για 
τους ιδιοκτήτες, ή όσους φροντίζουν ζώα στον δρόμο, για τις 
ημέρες του καύσωνα στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης της 
Αστικής Πανίδας. Το Δημοτικό Κτηνιατρείο (Λεωφόρος Με-
σογείων 94 & Τρικάλων) θα λειτουργεί από τις 9:00 π.μ. έως 
τις 3 μ.μ.. Μπορείτε να επικοινωνείτε στο 210 7483967.

Από τις 21 Ιουνίου έως τις 20 Ιουλίου, πλατείες, πάρκα και γήπεδα 
μετατράπηκαν σε ανοιχτές πολιτιστικές σκηνές, φιλοξενώντας 58 
δωρεάν εκδηλώσεις σε 41 σημεία της Αθήνας, που σκόρπισαν 
χαμόγελα σε 40.000 θεατές, μικρούς και μεγάλους: Από 
τα Πατήσια μέχρι τα Πετράλωνα και από τα Σεπόλια μέχρι 
το Παγκράτι, κάτοικοι και επισκέπτες της πόλης απόλαυσαν 
συναυλίες, παιδικές θεατρικές παραστάσεις, χορευτικά δρώμενα 
και αξέχαστες στιγμές, με την σφραγίδα του Οργανισμού 
Πολιτισμού, Αθλητισμού και Νεολαίας Δήμου Αθηναίων (ΟΠΑΝΔΑ).



 τώρα μέσα 
από 

το νέο Site

3 Χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΕΙΣ

ATTICA MEDIA GROUP 
•αριθμός Γ.Ε.μη.: 178060501000

•Ευρωπαϊκός ταυτοποιητής (EUiD): 
ELGEMi.178060501000

•    Επιμελητήριο Έγγραφής:
 ΕμΠΟρΙΚΟ & ΒΙΟμηΧαΝΙΚΟ

 ΕΠΙμΕΛηΤηρΙΟ αΘηΝΩΝ
•αριθμός φορολογικού 
μητρώου: 802559992

    
Επικοινωνήστε μαζί μας στο email 

info@attticatimes.gr
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Ο «λογιστής» τής πήρε 52.700 ευρώ και 
κοσμήματα 810.000 ευρώ

 Αλμυρός: Δύο ανήλικοι 
έριξαν από το παράθυρο 
18χρονο που φέρεται να είχε 
κλείσει ραντεβού με 16χρονη

Συνελήφθησαν, σήμερα (25-07-2025) το πρωί 
στον αλμυρό μαγνησίας, από αστυνομικούς του 
αστυνομικού Τμήματος αλμυρού, 2 ανήλικοι, από 
τους οποίους ένας ημεδαπός και ένας αλλοδαπός, 
σε βάρος των οποίων σχηματίστηκε δικογραφία για 
επικίνδυνη σωματική βλάβη.
Ειδικότερα, όπως καταγγέλθηκε, χθες (24-07-
2025) το βράδυ, ενήλικας ημεδαπός, κατόπιν 
προηγούμενης επικοινωνίας, μέσω πλατφόρμας 
κοινωνικής δικτύωσης, μετέβη σε σημείο του αλμυρού 
προκειμένου να συναντηθούν με φερόμενη ανήλικη.

Άγρια επίθεση
Στο σημείο ωστόσο υπήρχαν δύο ανήλικοι, οι οποίοι 
όπως κατήγγειλε, αφού αρχικά συνομίλησαν, του 
επιτέθηκαν λεκτικά και ακολούθως τον ακινητοποίησαν 
με τη χρήση σωματικής βίας, απωθώντας τον στο 
κενό από παράθυρο εγκαταλελειμμένου κτηρίου. 
αποτέλεσμα της πτώσης ήταν ο τραυματισμός του 
στο πόδι, λόγος για τον οποίο μετέβη στο νοσοκομείο 
για την παροχή πρώτων βοηθειών.
Οι συλληφθέντες οδηγήθηκαν αρμοδίως, ενώ 
την προανάκριση διενεργεί το αστυνομικό Τμήμα 
αλμυρού.

η παγίδα
Σύμφωνα με τοπικά μέσα ενημέρωσης δράστες είναι 
16χρονοι που επιτέθηκαν στον 18χρονο.
Οι δύο δράστες φέρεται να έστησαν παγίδα στον 
18χρονο παριστάνοντας μια 16χρονη στα social me-

dia και έτσι έκλεισαν ραντεβού μαζί του.

Ε
ξιχνιάστηκε από το Τμήμα δίωξης και 
Εξιχνίασης Εγκλημάτων φιλοθέης-Ψυχικού 
υπόθεση εξαπάτησης γυναίκας που 
διαπράχθηκε μέσω τηλεφωνικής κλήσης 
όπου οι δράστες προσποιούνταν τους 

λογιστές.
Για την υπόθεση συνελήφθη, βραδινές ώρες της 
16ης Ιουλίου στην περιοχή της αγίας Βαρβάρας, 
30χρονος αλλοδαπός, κατηγορούμενος για ένταξη 
σε συμμορία που διέπραξε απάτη κατά συναυτουργία 
με οικονομικό όφελος άνω των 120.000 ευρώ και 
παράβαση του νόμου περί εξαρτησιογόνων ουσιών 
ενώ στη δικογραφία περιλαμβάνεται και 41χρονος 
Έλληνας.
Ειδικότερα, όπως ανακοίνωσε σήμερα η ΕΛ.αΣ., 
απογευματινές ώρες της 9ης Ιουλίου, ο 30χρονος με 
τη συνδρομή του 41χρονου, τηλεφώνησε σε γυναίκα 
και προσποιούμενος τον λογιστή, προφασιζόμενος 
λάθη στην υποβολή της φορολογικής της δήλωσης, 
απαίτησε να του καταβάλει χρηματικό ποσό 
προκειμένου να διευθετήσει το «υποτιθέμενο» λάθος.
η γυναίκα κατευθύνθηκε προς την οικία της, ενώ σε 
όλη τη διαδρομή ο κατηγορούμενος δεν τερμάτισε την 
τηλεφωνική κλήση, προκειμένου να ελαχιστοποιήσει 
την πιθανότητα να γίνει αντιληπτή η απάτη.
Εκεί παρέδωσε στον 30χρονο, ο οποίος είχε μεταβεί 
στην οικία της με μοτοσυκλέτα, το χρηματικό 
ποσό των 7.000 ευρώ, καθώς και κοσμήματα αξίας 
10.000 ευρώ. Το επόμενο πρωί, η γυναίκα έλαβε 

νέα κλήση από τον ίδιο τηλεφωνικό αριθμό, όπου 
ο κατηγορούμενος ζητούσε επιπλέον χρηματικό 
ποσό για την πλήρη διευθέτηση του «υποτιθέμενου» 
λάθους.
η παθούσα μετέβη διαδοχικά σε δύο τραπεζικά 
καταστήματα, όπου παρέδωσε στον 30χρονο 
επιπλέον 45.700 ευρώ, καθώς και κοσμήματα αξίας 
800.000 ευρώ.
Τελικά η γυναίκα μετέβη στο Τμήμα δίωξης και 
Εξιχνίασης Εγκλημάτων φιλοθέης-Ψυχικού όπου 
κατήγγειλε το περιστατικό.
Άμεσα αστυνομικοί, στο πλαίσιο της προανακριτικής 
έρευνας, ταυτοποίησαν τον 30χρονο ως δράστη της 
απάτης, τον εντόπισαν και τον συνέλαβαν.
Επιπλέον προέκυψε ότι η μοτοσυκλέτα με την οποία 
είχε μεταβεί ο 30χρονος στην οικία της γυναίκας 
προκειμένου να παραλάβει το χρηματικό ποσό, ανήκει 
σε άνδρα ο οποίος το χρονικό διάστημα διάπραξης 
της απάτης την είχε παραδώσει σε συνεργείο 
οχημάτων για επισκευή.
από την έρευνα στην κατοχή του 30χρονου 
συλληφθέντος βρέθηκαν και κατασχέθηκαν 11 κινητά 
τηλέφωνα, μεταξύ των οποίων και η «επιχειρησιακή» 
τηλεφωνική συσκευή που χρησιμοποίησε για τη 
διάπραξη της απάτης, ρουχισμός που χρησιμοποίησε 
κατά τη μετάβαση του στην οικία της γυναίκας, μάσκα 
μεταμφίεσης και μικροποσότητα ακατέργαστης 
κάνναβης. Ο συλληφθείς οδηγήθηκε στον αρμόδιο 
εισαγγελέα.

Θεσσαλονίκη: Προφυλακίστηκε 
ο 69χρονος που κατηγορείται για 
σεξουαλική κακοποίηση της 4χρονης 
εγγονής του
Προφυλακιστέος κρίθηκε μετά την απολογία του στην ανακρίτρια 
Θεσσαλονίκης ο 69χρονος παππούς που κατηγορείται ότι κακοποιούσε 
σεξουαλικά την τετράχρονη εγγονή του, την οποία πρόσεχε όταν έλειπαν 
οι γονείς της από το σπίτι.
η υπόθεση καταγγέλθηκε στην Υποδιεύθυνση Προστασίας ανηλίκων της 
διεύθυνσης ασφάλειας Θεσσαλονίκης.
μετά από έρευνα, σε βάρος του 69χρονου σχηματίστηκε δικογραφία για 
γενετήσιες πράξεις με ανήλικους ή ενώπιόν τους, κατάχρηση ανηλίκων 
και γενετήσια πράξη μεταξύ συγγενών κατ' εξακολούθηση. Οι πράξεις 
καταγγέλθηκαν ότι έγιναν από τον φεβρουάριο έως τον Ιούνιο του 2024.

Αρνήθηκε τις κατηγορίες
αφού η δικογραφία διαβιβάστηκε στην Εισαγγελία Πρωτοδικών 
Θεσσαλονίκης απαγγέλθηκε κακουργηματική δίωξη στον 69χρονο και 
σήμερα κλήθηκε να δώσει εξηγήσεις στην ανακρίτρια.
Κατά την απολογία του ο 69χρονος αρνήθηκε τις κατηγορίες. Σύμφωνα με 
πληροφορίες, έκανε λόγο για εκδικητική καταγγελία εις βάρος του.
Οι ισχυρισμοί του δεν έπεισαν ανακρίτρια και εισαγγελέα που τον έθεσαν 
σε καθεστώς προσωρινής κράτησης.
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Την έντονη ανησυχία των Ελλήνων Εβραίων «για τη 
σειρά σοβαρών περιστατικών που σημειώνονται το 
τελευταίο διάστημα στους δρόμους της αθήνας και 
σε άλλες περιοχές της χώρας, τα οποία έχουν ως 
στόχο τον εκφοβισμό και την τρομοκράτηση Ισρα-

ηλινών τουριστών και πολιτών Εβραϊκού θρησκεύ-

ματος», εκφράζει με ανακοίνωσή του το Κεντρικό 
Ισραηλιτικό Συμβούλιο Ελλάδος (ΚΙΣΕ).
«Επαναλαμβάνουμε ότι η άσκηση κριτικής, αυστη-

ρής κριτικής στα πεπραγμένα της Ισραηλινής κυ-

βέρνησης και στις δηλώσεις κυβερνητικών αξιωμα-

τούχων δεν συνιστά αντισημιτισμό. δεν αρκούνται 
όμως σε αυτή την κριτική», αναφέρει το ΚΙΣΕ και 
προσθέτει πως «ιδιαίτερη ανησυχία προκαλούν οι 
δράσεις οργανωμένων ομάδων "κατά σιωνιστών", 
καθώς και βανδαλισμοί κατά εβραϊκών τοποσήμων 
και επιχειρήσεων που ανήκουν σε Ισραηλινούς πο-

λίτες».
Ειδικότερα, για το πρόσφατο περιστατικό στη 
Σύρο, το οποίο χαρακτηρίζει «σοβαρότατο», το 
ΚΙΣΕ αναφέρει -μεταξύ άλλων- ότι «τέτοιες ενέρ-

γειες δεν πλήττουν μόνο την εβραϊκή κοινότητα και 
τους Ισραηλινούς επισκέπτες, αλλά υπονομεύουν 
τη δημοκρατία, το κράτος δικαίου και την εικόνα 
της Ελλάδας ως μια ασφαλή χώρα για όλους».
Το ΚΙΣΕ καλεί «την Πολιτεία να λάβει όλα τα απα-

ραίτητα μέτρα ώστε να διασφαλιστεί η προστασία 
των πολιτών και των επισκεπτών από κάθε μορφή 
ρατσιστικής ή αντισημιτικής βίας» και υπογραμμίζει 
πως «η ανοχή στον αντισημιτισμό και στη ρητορική 
μίσους δεν έχει θέση στη σύγχρονη ελληνική κοι-
νωνία. διότι ο αντισημιτισμός ξεκινά με πλήγματα 
εναντίον των Εβραίων αλλά δεν σταματά στους 
Εβραίους».

 ΚΙΣΕ: Ο αντισημιτισμός ξεκινά με πλήγματα εναντίον των 
Εβραίων αλλά δεν σταματά στους Εβραίους 

 Μ. Χρυσοχοΐδης 
για το επεισόδιο 
στη Σύρο: όπου 
ξαναεμφανιστούν 
τέτοια περιστατικά θα 
γίνουν συλλήψεις 
«Όποιος επιχειρήσει να εμποδίσει πολίτη τρίτης 
χώρας να εισέλθει στη χώρα νομίμως, θα ακο-

λουθείται σε βάρος του η διαδικασία της μήνυ-

σης, της σύλληψης και εν συνεχεία της ποινικής 
μεταχείρισης βάσει του αντιρατσιστικού νόμου», 
τόνισε ο μιχάλης Χρυσοχοΐδης σε συνέντευξή 
του στο action24, με αφορμή το περιστατικό αντι-
σημιτισμού με το κρουαζιερόπλοιο στη Σύρο.
\αναλυτικότερα, όπως είπε ο υπουργός Προστα-

σίας του Πολίτη, έπρεπε και σε αυτή την περί-
πτωση να είχε επέμβει η εισαγγελία και να είχε 
ασκήσει διώξεις εναντίον των διαδηλωτών που 
δεν επέτρεψαν στους τουρίστες του κρουαζιερό-

πλοιου να αποβιβαστούν στο λιμάνι της Σύρου.
«Όπου ξαναεμφανιστούν τέτοια περιστατικά θα 
γίνουν συλλήψεις», είπε και σημείωσε ότι υπήρξε 
συνεννόηση με τον υπουργό Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής, Βασίλη Κικίλια και υπό τον 
κυβερνητικό συντονισμό και «από εδώ και πέρα 
μπαίνει στο παιχνίδι και η αστυνομία», πρόσθεσε.
«Στη δημοκρατική μας πολιτεία έχουμε Σύνταγμα 
και οι πολίτες έχουν το δικαίωμα να διαδηλώνουν. 
Στην περίπτωση της Γάζας -ενάμιση χρόνο τώρα- 
είχαμε στην Ελλάδα 522 συγκεντρώσεις πορείες, 
διαδηλώσεις διαμαρτυρίες που ξεκινούσαν από 
το Σύνταγμα ή το μέγαρο μουσικής και κατέλη-

γαν μπροστά στην πρεσβεία του Ισραήλ. αυτό εί-
ναι δικαίωμα του καθενός να το κάνει και είναι στο 
πλαίσιο της δημοκρατικής μας διαδικασίας…. Να 
το κάνουν, αλλά από ένα σημείο και μετά, όταν 
αυτό μετατρέπεται σε επιθέσεις εναντίον πολι-
τών τρίτων χωρών ή Ελλήνων πολιτών για λόγους 
διάκρισης, τότε στη συγκεκριμένη περίπτωση 
πράγματι έχουν ρατσιστικό χαρακτήρα και είναι 
ρατσιστικές επιθέσεις. 
δηλαδή, αυτοί ποιοι είναι που πάνε μπροστά στο 
λιμάνι και παριστάνουν τους «φύλακες» και με 
ρατσιστικό τρόπο, καλούν τους πολίτες, που θέ-

λουν να επισκεφθούν τη χώρα, να μην την επισκε-

φτούν; Τι είναι αυτό;», αναρωτήθηκε.
«Είναι πλήρης εφαρμογή του αντιρατσιστικού νό-

μου και έπρεπε και στη συγκεκριμένη περίπτωση 
η εισαγγελία να ασκήσει διώξεις εναντίον τους, 
να συλληφθούν και να ασκήσει δίωξη εναντίον 
τους. Όπου ξαναγίνει αντίστοιχο περιστατικό θα 
ενεργοποιείται ο αντιρατσιστικός νόμος και όπου 
ξαναεμφανιστεί τέτοιο φαινόμενο θα γίνουν συλ-

λήψεις», κατέληξε χαρακτηριστικά.

 Ο Νόαμ Κατζ για τους Ισραηλινούς στη Σύρο: 
Ευχαριστώ όσους στάθηκαν απέναντι στον 

εκφοβισμό

μήνυμα κατά του «εκφοβισμού των Ισραηλινών τουριστών» στη Σύρο έστειλε την Παρασκευή ο πρέσβης του 
Ισραήλ στην Ελλάδα, Νόαμ Κατζ, εκφράζοντας παράλληλα τις ευχαριστίες τους για όσους «εξέφρασαν την 
αντίθεσή τους στην απόπειρα να υπονομευθούν οι ισχυρές σχέσεις μεταξύ των λαών μας».
Ο κ. Κατζ υπογραμμίζει παράλληλα πως οι Ισραηλινοί τουρίστες «ταξιδεύουν συχνά, ξοδεύουν γενναιόδωρα και 
ενισχύουν τον τοπικό τουρισμό». αναλυτικά, η ανάρτηση του Ισραηλινού αξιωματούχου στο X 
«Θα ήθελα να ευχαριστήσω όσους εξέφρασαν την αντίθεσή τους στην απόπειρα να υπονομευθούν οι ισχυρές 
σχέσεις μεταξύ των λαών μας και να εκφοβιστούν οι Ισραηλινοί τουρίστες που επισκέπτονται το νησί της Σύρου.
Οι Ισραηλινοί επισκέπτες επιλέγουν σταθερά την Ελλάδα ως κορυφαίο προορισμό διακοπών, λόγω της ομορφιάς, 
του πολιτισμού και της θερμής φιλοξενίας της.
Ταξιδεύουν συχνά, ξοδεύουν γενναιόδωρα, ενισχύουν τον τοπικό τουρισμό και τους δεσμούς μεταξύ μας. Πρόκειται 
για μια πραγματικά αμοιβαία επωφελής συνεργασία».
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Απαγόρευση κυκλοφορίας φορτηγών στον Κηφισό: 
Νέα πρόταση από τον Κ. Κυρανάκη

Σχέδιο για πλήρη απαγόρευση κυκλοφορίας βαρέων οχημάτων τις πρωινές ώρες αιχμής 
σε βασικούς άξονες της Αττικής – Αντιδράσεις από τον κλάδο των μεταφορών.

μ
ια νέα πρόταση που αλλάζει τους κανό-

νες κυκλοφορίας στους δρόμους της ατ-

τικής κατέθεσε ο αναπληρωτής Υπουρ-

γός Υποδομών και μεταφορών Κωνστα-

ντίνος Κυρανάκης. Πρόκειται για πλήρη 
απαγόρευση της κυκλοφορίας φορτηγών άνω των 3,5 
τόνων στον Κηφισό και άλλους κομβικούς άξονες της 
αττικής, καθημερινά από τις 07:00 έως τις 10:00 το 
πρωί.
η πρόταση εντάσσεται σε συνολικότερο σχέδιο για τη 
βελτίωση της κυκλοφορίας στο λεκανοπέδιο, το οποίο 
τα τελευταία χρόνια βρίσκεται στα όρια της ασφυξίας, 

ιδίως τις ώρες αιχμής.
Όπως υποστηρίζει ο κ. Κυρανάκης, το μέτρο έχει ως 
βασικό στόχο τη σημαντική αποσυμφόρηση βασικών 
οδικών αξόνων. Σύμφωνα με στοιχεία του Υπουργεί-
ου, τα φορτηγά αποτελούν το 20% της κυκλοφορίας 
σε βασικούς δρόμους της αθήνας, συμβάλλοντας κα-

θοριστικά στη συμφόρηση.
η απαγόρευση θεωρείται ότι θα βελτιώσει σημαντικά 
τη ροή οχημάτων σε σημεία όπως ο Κηφισός, η Λε-

ωφόρος αθηνών, η μεσογείων και η Κατεχάκη. Επι-
πλέον, αναμένονται οφέλη για το περιβάλλον, λόγω 
μείωσης των εκπομπών ρύπων και της κατανάλωσης 

καυσίμων.  η πρόταση, ωστόσο, έχει προκαλέσει αντι-
δράσεις από τις μεταφορικές επιχειρήσεις και τους 
επαγγελματίες οδηγούς. Όπως σημειώνουν εκπρό-

σωποι του κλάδου, οι πρωινές ώρες είναι κρίσιμες για 
τον ανεφοδιασμό καταστημάτων, τη διανομή αγαθών 
και την τροφοδοσία της αγοράς. Εκφράζονται επί-
σης ανησυχίες για αυξημένο κόστος και επιχειρησι-
ακά αδιέξοδα, καθώς δεν υπάρχουν ακόμη επαρκείς 
υποδομές για εναλλακτικές διαδρομές ή νυχτερινές 
μεταφορές. Παράλληλα, το Υπουργείο Υποδομών και 
μεταφορών προωθεί τη δημιουργία Επιχειρηματικού 
Πάρκου στη φυλή, όπου θα μεταφερθούν πάνω από 
390 μεταφορικές επιχειρήσεις και 4.000 φορτηγά. Το 
έργο χρηματοδοτείται από το Ταμείο ανάκαμψης και 
αποσκοπεί στη σταδιακή απομάκρυνση του βαρέως 
κυκλοφοριακού φορτίου από το κέντρο της αθήνας. η 
μεταφορά των διαμεταφορέων εκτιμάται ότι θα διευ-

κολύνει την εφαρμογή περιοριστικών μέτρων, όπως η 
απαγόρευση κυκλοφορίας τις ώρες αιχμής.

Πιλοτική εφαρμογή από το φθινόπωρο
η πρόταση για την απαγόρευση κυκλοφορίας φορ-

τηγών ενδέχεται να ξεκινήσει πιλοτικά το φθινόπωρο 
του 2025, αρχικά στον Κηφισό και στη συνέχεια σε επι-
λεγμένα σημεία του δικτύου. η επιτυχία της πιλοτικής 
φάσης θα κρίνει την επέκταση και μονιμοποίηση του 
μέτρου. η απαγόρευση κυκλοφορίας φορτηγών στον 
Κηφισό φέρνει στο προσκήνιο ένα από τα πιο δύσκολα 
διλήμματα της αστικής κινητικότητας: πως εξισορρο-

πείται η ανάγκη για ομαλή κυκλοφορία με τις απαιτή-

σεις της οικονομίας. η πρόταση Κυρανάκη αποτελεί 
ένα σαφές βήμα προς μια πιο ρυθμισμένη κυκλοφο-

ρία, αλλά απαιτεί συντονισμό, εναλλακτικές λύσεις και 
κοινωνική αποδοχή.

Πώς επιτρέπεται να χρησιμοποιούμε το 
κινητό τηλέφωνο σύμφωνα με τον νέο 

Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας
Ο 

νέος Κώδικας Οδικής Κυκλοφορίας 
προβλέπει αυστηρούς κανόνες για τη 
χρήση κινητού τηλεφώνου κατά την 
οδήγηση, με στόχο τη μείωση των τρο-

χαίων ατυχημάτων που προκαλούνται 
από την απόσπαση προσοχής. Σύμφωνα με τις ισχύ-

ουσες διατάξεις, η χρήση του κινητού επιτρέπεται 
μόνο υπό συγκεκριμένες προϋποθέσεις και με αυ-

στηρή τήρηση ορισμένων όρων.
Συγκεκριμένα, ο οδηγός επιτρέπεται να χρησιμο-

ποιεί το κινητό τηλέφωνο μόνο όταν είναι τοποθετη-

μένο σε σταθερή βάση εντός του οχήματος, χωρίς 
να το κρατάει στα χέρια του. Επιτρέπεται η συνο-

μιλία μέσω ανοιχτής ακρόασης ή μέσω ασύρματου 
Bluetooth ακουστικού, εφόσον ο οδηγός δεν χρειά-

ζεται να αγγίζει ή να χειρίζεται τη συσκευή κατά τη 
διάρκεια της οδήγησης. αντίθετα, δεν επιτρέπεται 
η χρήση ενσύρματων ακουστικών (handsfree με κα-

λώδιο), καθώς και οποιαδήποτε αλληλεπίδραση με 
την οθόνη του κινητού – όπως η αποστολή μηνυμά-

των, η χρήση GPS χωρίς βάση, ή η περιήγηση σε 
εφαρμογές και social media.
Το απλό κράτημα του κινητού στο χέρι, ακόμη και 
χωρίς ενεργή χρήση, αποτελεί παράβαση. Το ίδιο 
ισχύει και για τους οδηγούς δικύκλων, στους οποί-
ους απαγορεύεται ρητά κάθε επαφή με τη συσκευή 
κατά την οδήγηση.
Οι κυρώσεις είναι ιδιαίτερα αυστηρές: πρόστιμο 350 
ευρώ, αφαίρεση διπλώματος για 60 ημέρες, και σε 
περίπτωση υποτροπής, διπλασιασμός του προστί-
μου, αφαίρεση διπλώματος για 90 ημέρες και ενδε-

χόμενη συμμετοχή σε σεμινάριο επανεκπαίδευσης. 
η Τροχαία πραγματοποιεί εντατικούς ελέγχους, ενώ 
σε αρκετές περιπτώσεις χρησιμοποιούνται και κάμε-

ρες παρακολούθησης κυκλοφορίας.
Το μήνυμα είναι σαφές: δεν κρατάμε το κινητό όσο 
οδηγούμε. δεν το χρησιμοποιούμε, δεν το κοιτάμε, 
δεν το αγγίζουμε. η τεχνολογία μας προσφέρει τρό-

πους ασφαλούς επικοινωνίας, αλλά η ασφάλεια στο 
τιμόνι παραμένει αποκλειστική μας ευθύνη.

κίμων λογοθέτης Σύμβουλος Διαχείρισης κυκλοφορίας
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Τραμπ από Σκωτία: Η εμπορική συμφωνία με την ΕΕ θα είναι 

«η μεγαλύτερη από όλες», εάν επιτευχθεί

Πρέσβης Ην. Βασιλείου: 
«Η κυβέρνηση δεν 
θα προβάλει κανένα 
εμπόδιο» αν υπάρξει 
συμφωνία για τα Γλυπτά 
με το Βρετανικό Μουσείο
Ο Πρέσβης του ηνωμένου Βασιλείου στην Ελ-

λάδα, Matthew Lodge, παραχώρησε εκτενή συ-

νέντευξη στον ραδιοφωνικό σταθμό αθήνα 9.84, 
καλύπτοντας ένα ευρύ φάσμα θεμάτων.
μιλώντας στον δημοσιογράφο Ευτύχη Γρυφάκη 
και φιλοξενούμενος στο στούντιο του δημοτικού 
ραδιοφώνου της αθήνας, ο Βρετανός διπλωμά-

της, με άριστη γνώση της ελληνικής γλώσσας, 
τοποθετήθηκε, μεταξύ άλλων, για το πάγιο αίτη-

μα επιστροφής των Γλυπτών του Παρθενώνα, τη 
συνεργασία Βρετανίας–Γερμανίας σε ζητήματα 
άμυνας και μεταναστευτικής πολιτικής, καθώς 
και για τις προκλήσεις που καλείται να διαχειρι-
στεί σήμερα η ευρωπαϊκή ήπειρος.

 Για τα Γλυπτά του Παρθενώνα
«Γνωρίζω πόσο ευαίσθητο είναι το θέμα για όλους 
τους Έλληνες και τις Ελληνίδες. Όμως, ως Πρέ-

σβης, θα είμαι προσεκτικός, διότι η θέση της κυ-

βέρνησης είναι ξεκάθαρη. Είναι σημαντικό ότι τον 
προηγούμενο δεκέμβριο, στη συνάντηση μητσο-

τάκη- Στάρμερ, οι δυο πρωθυπουργοί χαιρέτησαν 
την συνεχιζόμενη διμερή συνεργασία στον τομέα 
του Πολιτισμού  και εξέφρασαν την επιθυμία να 
συνεχιστεί. μάλιστα, ο κ. Στάρμερ, δήλωσε ότι το 
ζήτημα των Γλυπτών του Παρθενώνα  παραμέ-

νει στην αρμοδιότητα του Βρετανικού μουσείου 
και τόνισε ότι εάν υπάρξει συμφωνία ανάμεσα σε 
αυτό και στην Ελληνική Κυβέρνηση- στο πλαίσιο 
της νομοθεσίας που ισχύει- η Βρετανική Κυβέρ-

νηση δεν θα προβάλει κανένα εμπόδιο».

Ο 
αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ 
έφτασε στη Σκωτία το βράδυ της 
Παρασκευής για ένα μακρύ Σαββατοκύριακο, 
το οποίο θα συνδυάσει χαλάρωση στα 
γήπεδα του γκολφ με πολιτικές επαφές. Στο 

πρόγραμμά του περιλαμβάνονται συναντήσεις με τον 
Βρετανό πρωθυπουργό Κιρ Στάρμερ και την πρόεδρο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν.
Το προεδρικό αεροσκάφος air Force One προσγειώθηκε 
λίγο πριν τις 20.30 τοπική ώρα στο αεροδρόμιο του 
Πρέστγουικ, στα νοτιοδυτικά της Γλασκώβης.
μιλώντας σε δημοσιογράφους ο αμερικανός πρόεδρος 
επιβεβαίωσε ότι θα συναντηθεί με τον φον ντερ Λάιεν και 
επανέλαβε ότι οι πιθανότητες επίτευξης μιας εμπορικής 
συμφωνίας είναι 50-50 καθώς απομένουν να επιλυθούν 20 

διαφορετικά «αγκάθια». Πρόσθεσε όμως ότι «θα είναι η 
μεγαλύτερη συμφωνία από όλες, εάν την κάνουμε».
αναφερόμενος στη συνάντησή του με τον Στάρμερ, 
υπενθύμισε ότι οι δύο πλευρές έχουν ήδη καταλήξει σε 
εμπορική συμφωνία και επομένως «θα συζητήσουν άλλα 
πράγματα». Για την πιθανότητα να απονείμει χάρη στην 
Γκισλέιν μάξγουελ, την σύντροφο και συνεργάτιδα του 
Τζέφρι Έπσταιν, προκειμένου να καταθέσει όσα γνωρίζει 
για τη δράση του χρηματιστή και σεξουαλικού αρπακτικού, 
ο Τραμπ είπε ότι «δεν είναι ώρα τώρα» να συζητήσει το 
θέμα.
Ο Τραμπ θα μεταβεί στη συνέχεια στο Τέρνμπερι, 
στο ένα από τα δύο γήπεδα γκολφ που ανήκουν στην 
οικογενειακή επιχείρησή που διευθύνεται από τους 
μεγαλύτερους γιους του.

Ο πρόεδρος των ΗΠΑ επιβεβαιώσε τη συνάντηση με 
την Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν από το αεροδρόμιο του 

Πρέστγουικ

«Αν μπορούσα να τους σκοτώσω θα το έκανα με χαρά, αλλά ήξερα ότι μετά θα 
πεθαίναμε» - όμηρος της Χαμάς μιλά για πρώτη φορά για την αιχμαλωσία στα κλουβιά
 Για σχεδόν τέσσερις μήνες από τους 471 ημέρες που πέ-

ρασε σε αιχμαλωσία, η Έμιλι Νταμάρι ήταν φυλακισμένη στα 
τούνελ της Χαμάς κάτω από τη Γάζα, όπου η δυσοσμία των 
ανθρώπινων αποβλήτων διαπερνούσε τον υγρό αέρα και το 
πάτωμα ήταν γεμάτο κατσαρίδες.
Καθ' όλη τη διάρκεια της αιχμαλωσίας της, υπέφερε από 
αφόρητους πόνους, αφού οι ένοπλοι της έκοψαν δύο δάχτυ-

λα την ημέρα της απαγωγής της, στις 7 Οκτωβρίου 2023, ενώ 
τα υπολείμματα μιας άλλης σφαίρας είχαν σφηνωθεί στο δεξί 
της πόδι. αλλά υπήρχε κάτι ακόμα χειρότερο από την πείνα, 
τη δυσοσμία, τον πόνο και τις ψείρες που είχαν κατακλύσει τα 
ρούχα και τα μαλλιά τους: τα κλουβιά.

Στριμωγμένοι στο κλουβί
Περιγράφοντας για πρώτη φορά την απάνθρωπη μεταχείριση 

που υπέστησαν, η Έμιλι λέει στην Daily Mail: «μερικές φορές 
ήμασταν μέχρι και έξι άτομα, στριμωγμένα σε ένα μικροσκο-

πικό κλουβί δύο μέτρων επί δύο».
η 29χρονη τελικά απελευθερώθηκε μαζί με 32 άλλους ομή-

ρους στο πλαίσιο μιας συμφωνίας κατάπαυσης του πυρός 
τον Ιανουάριο και έγινε διάσημη σε όλο τον κόσμο μετά τη 
διάδοση μιας φωτογραφίας της να ποζάρει με το τραυμα-

τισμένο χέρι της. από τότε προσπαθεί να ξαναχτίσει τη ζωή 
της, υποβάλλοντας σε πολλαπλές και πολύπλοκες χειρουρ-

γικές επεμβάσεις στα δάχτυλά της και για την αφαίρεση της 
σφαίρας από το πόδι της.
η Έμιλι που έχει και βρετανική υπηκοότητα περιέγραψε στην 
Daily Mail τα όσα βίωσε κατά τη διάρκεια της αιχμαλωσίας 
της. μιλώντας από το σπίτι της στο Τελ αβίβ η 29χρονη απο-

φάσισε να μοιραστεί τα όσα βίωσε γιατί εξακολουθούν να εί-

ναι όμηροι της Χαμάς οι καλύτεροί της φίλοι: οι δίδυμοι αδελ-

φοί Γκάλι και Ζιβ μπέρμαν, 27 ετών, με τους οποίους απήχθη 
από το κιμπούτς τους, πριν χωριστούν τις πρώτες μέρες της 
αιχμαλωσίας τους.
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Η Ελλάδα οχυρώνεται με 522 έργα σε Έβρο 
και νησιά

 Μια αμυντική τακτική παλαιών ετών, που ωστόσο, υπό τις κατάλληλες συνθήκες και με 
σύγχρονα μέσα, μπορεί να αποβεί αποτελεσματική.

η 
χρησιμότητα των αμυντικών οχυρώσεων 
και των ορυγμάτων, στις συνθήκες του 
σύγχρονου πολεμικού επιχειρείν, αποδεί-
χτηκε στα πεδία των μαχών της Ουκρανί-
ας και αλλού.

μια αμυντική τακτική παλαιών ετών, που ωστόσο, 
υπό τις κατάλληλες συνθήκες και με σύγχρονα 
μέσα, μπορεί να αποβεί αποτελεσματική -και καθο-

ριστική για τη συγκράτηση των επιτιθέμενων στρα-

τευμάτων. η χώρα μας άλλωστε διαθέτει το «ζωντα-

νό» παράδειγμα του ρούπελ και της ηρωικής αντί-
στασης, απέναντι σε έναν υπέρτερο εχθρό, κατά τη 
γερμανική εισβολή του 1941.
Στο πλαίσιο αυτό, και υπό την αναδιαμόρφωση των 
ελληνικών Ενόπλων δυνάμεων με τη μεταρρύθμιση 
«ατζέντα 2030», ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος 
δένδιας δίνει έμφαση στη δημιουργία σειράς έργων 
επαρκούς αμυντικής οχύρωσης της χώρας, εκεί που 
υπάρχει μεγαλύτερη ανάγκη, δηλαδή στον Έβρο και 
στα νησιά του ανατολικού αιγαίου.
Όπως είπε ο Νίκος δένδιας στη χθεσινή παρουσία-

ση της Β' μεταρρύθμισης των Ενόπλων δυνάμεων, 
η πρόβλεψη των έργων θα ακολουθήσει τον εκσυγ-

χρονισμό των υπαρχουσών οχυρωματικών δομών – 
η χώρα έχει ήδη δομές, «θα πρέπει απλώς αυτές να 
τις κάνουμε επιχειρησιακά αξιοποιήσιμες αμέσως».
Έτσι σχεδιάζεται να προστεθούν 207 έργα στην 
ηπειρωτική Ελλάδα και 315 έργα στη νησιωτική, με 
στόχο το 100% να έχει ολοκληρωθεί στο βάθος μιας 
τριετίας. Το κόστος τους, ανέρχεται στα 65 εκατομ-

μύρια ευρώ.
«Και αυτά, όπως και πολλές άλλες μεταρρυθμίσεις, 
θα έπρεπε να έχουν γίνει εχθές», τόνισε ο Νίκος δέν-

διας κατά τη χθεσινή παρουσίαση...

Δένδιας: 
Αν πάει κληρωτός ναύτης σε πλοίο μόνο ο... 

Αρχιεπίσκοπος δεν παίρνει τηλέφωνο

Σ
τοιχεία για τη σύνθεση αεροπορίας και Ναυ-

τικού έδωσε μιλώντας σήμερα στην επιτροπή 
Εξωτερικών και αμυνας στη βουλή, ο υπουρ-

γός αμυνας Νίκος δένδιας, μετά τις ενστάσεις 
που διατυπώνονται από την εξαγγελία ότι δεν 

θα υπηρετούν στο εξής στρατεύσιμοι στα δύο όπλα, 
παρά μόνο στον στρατό ξηράς. μάλιστα, ο υπουργός 
έκανε ειδική αναφορά στις πιέσεις που δέχονται δια-

χρονικά οι υπουργοί Άμυνας για να μην υπηρετούν σε 
πλοία κληρωτοί ναύτες, λέγοντας χαρακτηριστικά ότι 
«μόνο ο αρχιεπίσκοπος δεν παίρνει τηλέφωνο».  Στη 
συζήτηση επί του νομοσχεδίου του υπουργείου αμυ-

νας για την αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας των 
ενόπλων δυνάμεων και τη σύσταση φορέα για την αξι-
οποίησή τους, ο κ.δένδιας, επισήμανε ότι ακόμη και 
σήμερα, κληρωτοί δεν υπηρετούν σε μάχιμες μονάδες 
και πλοία. «Σκεφτείτε πόσοι κληρωτοί είναι σε πλοία. 
Ούτε 5%. Ξέρουμε όλοι τι γίνεται και ξέρουμε τι τραβά-

ει οποιοσδήποτε υπουργός, ανεξαρτήτως κόμματος, 
αν διανοηθεί να πάει κληρωτός σε πλοίο. μόνο ο αρ-

χιεπίσκοπος δεν τον παίρνει τηλέφωνο. Τι έννοια έχει; 
μόνο τα Πολεμικά μουσεία έχουν πληρότητα 300%, 
400%», είπε ο υπουργός για να προσθέσει: «Ποια είναι 

η πραγματικότητα; Το ξέρετε, το Ναυτικό και η αερο-

πορία είναι Κλάδοι πλήρους συνθέσεως και εν καιρώ 
ειρήνης είναι Κλάδοι πλήρους συνθέσεως. Έχει πάνω 
από 85% το Ναυτικό, σχεδόν 90% η αεροπορία. Και 
για τους δύο Κλάδους αυτή τη στιγμή έχουμε 35.000 
εφέδρους. αν θέλουμε να τους καλέσουμε, δηλαδή, σε 
καιρό πολέμου, τι μας λείπει; μας λείπει στην πληρό-

τητα της σύνθεσης 10% σε κάθε Κλάδο εάν θέλουμε 
να το συμπληρώσουμε αυτό το 10%, έχουμε 35.000 
ακόμα για να το συμπληρώσουμε. αντίθετα, να δημι-
ουργούμε και άλλους οι οποίοι χάνονται για πάντα από 
το Στρατό Ξηράς, ενώ η πληθυσμιακή διαφορά με τη 
γειτονική χώρα λειτουργεί τραγικά εναντίον μας. Βεβαί-
ως, υπάρχουν ειδικότητες, γιατί λέτε να διατηρηθούν 
έστω και συμβολικά. Το συμβολικό βεβαίως θα τηρηθεί, 
διότι όποιος είναι ναυπηγός, όποιος είναι καπετάνιος, 
όποιος είναι μηχανικός αεροσκαφών, όποιος είναι πι-
λότος, αν υπάρχουν, βεβαίως θα πηγαίνει στην αερο-

πορία και στο Ναυτικό. Θα βάλουμε ορισμένες ειδικό-

τητες. Τώρα εσείς το έχετε ως ιδεολόγημα, «ο ναύτης 
και ο σμηνίτης». Όχι, ελάχιστες ειδικότητες κατ΄ εξαί-
ρεσιν θα πηγαίνουν στο Ναυτικό και στην αεροπορία. 
αλλά είναι καλό να μιλάμε ειλικρινά».


